
ти вибори міського голови, яка ни-
щила мій бізнес. І я не сприймаю 
на внутрішньому, духовному рівні 
подібні способи протиборства, які 
тепер закидають мені з огляду на 
побиття активістів. Я не виключаю 

факт, що такі огидні речі роблять-
ся моїми опонентами спеціально 
для того, щоб використовувати це 
в політичній боротьбі, щоб спро-
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ГОВОРИТЬ 
ІРПІНЬ

ПРОСВІТНИЦЬКО-
ІНФОРМАЦІЙНА 

ПРОГРАМА

«ОБРІЙ»
До вашої уваги —
життя міста, 
актуальні інтерв’ю, 
історія краю, 
поетична сторінка, 
соціальна реклама 

та оголошення

Слухайте випуски о 6:30 
щовівторка і щочетверга
у радіомережі на 67,3 FM

та на сайті Ірпінської 
міської ради: imr.gov.ua 

АКТУАЛЬНО

ІЗ ПЕРШИХ УСТ

(продовження — с. 4)

РОБОТА 
в Ірпені
Редакція газети 

“Ірпінський вісник” 
запрошує на роботу 

ЗАВІДУВАЧА 
РЕКЛАМНИМ 

ВІДДІЛОМ
Детальна інформація 

за телефоном: 

60-416

с. 4

17.08 ÏÍ
+18..+27

18.08 ÂÒ
+14..+19

19.08 ÑÐ
+13..+18

20.08 ×Ò
+13..+22

21.08 ÏÒ
+16..+24

22.08 ÑÁ
+21..+29

23.08 ÍÄ
+20...+28

ÏÐÎ ÏÐÈ×ÈÍÈ 
ÏÐÎÒÅÑÒÍÈÕ ÀÊÖ²É
Упродовж останніх днів в Ірпені відбулося два мітинги. Вони 
змотивовані двома чинниками — побиттям громадських 
активістів і протестом проти забудов зелених зон. Наш 
кореспондент звернувся до Ірпінського голови Володимира 
Карплюка з проханням прокоментувати ці події.

Володимир Карплюк:
«По-перше, я чітко пов’язую ор-

ганізацію протестних заходів з по-
літичними подіями, хоча чимало 
людей відгукнулося на популярні 
заклики проти забудов. Незабаром 
у державі відбудуться місцеві вибо-
ри. І майбутні кандидати, думаю, 
вже активно готуються. Насправді 
є дуже багато запитань до органі-
заторів акцій. Наприклад, де вони 
були, коли Ірпінь 23 роки хаотично 
і нещадно забудовували? 

За 9 місяців роботи нової коман-
ди ми дали дозволів на забудовну 
документацію в десятки разів мен-
ше, ніж у будь-який із попередніх 
років. Якщо звертати увагу на цей 
факт, то можна зробити висновок, 
що хтось просто маніпулює питан-
ням забудови Ірпеня. 

До мене натепер прив’язують 
усе, що відбувається в Ірпені. Я до 
цього нормально ставлюся. Проте 
зауважу: я тривалий час сам бо-
ровся з передньою владою, яка не 
дала мені в чесній боротьбі вигра-
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«В «ІВ» знаходжу відповіді на 
багато питань. Коротко і актуаль-

но. Багатопланова газета про жит-
тя міста, його проблеми та успіхи». 

Любовь ГОЛОВКИНА

ÃÎËÎÂÍÈÉ Ì²Ë²Ö²ÎÍÅÐ ÊÈ¯ÂÙÈÍÈ 
ÍÀÂÎÄÈÒÜ «ØÎÐÎÕ» Â ²ÐÏÅÍ²

ЗВЕРНЕННЯ

ÇÂÅÐÍÅÍÍß ²ÐÏ²ÍÑÜÊÎÃÎ Ì²ÑÜÊÎÃÎ ÃÎËÎÂÈ 
Âîëîäèìèðà ÊÀÐÏËÞÊÀ äî æèòåë³â ²ðïåíÿ òà Ïðè³ðï³ííÿ

Шановна громадо!
Минуло не так багато часу з 

того дня, коли ви довірили мені 
посаду Ірпінського міського голо-
ви. Це сталося лише з другої спро-
би, адже першого разу, в 2010 

році, ваше право обирати було 
ганебно вкрадено командою ре-
гіоналів.

Перше, з чого я почав на по-
саді, це викорінення корупції. 
Завдяки тому, що з першого дня 

я не дав можливості розкрадати 
міський бюджет, нам вдалося ре-
конструювати міські парки, скве-
ри, дитячу поліклініку, лікарню, 
амбулаторії, почати будувати ста-
діон, дитсадки, спортивну школу, 

дороги, тротуари, облаштувати 
десятки зупинок, встановити де-
сятки дитячих ігрових майданчи-
ків, світлофорні об’єкти, відкрити 

(продовження — с. 2)
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ЗВЕРНЕННЯ

ЗВІТУЄ ПОДАТКОВА

ßê íàïîâíèâñÿ çâåäåíèé áþäæåò Êè¿âùèíè
Протягом січня-липня на Київщині забезпечено 
наповнення Зведеного бюджету в розмірі 6,4 млрд. грн.

акцизний податок із вироблених в Україні 
підакцизних товарів — 130,2 млн. грн., (за 
аналогічний період минулого року — 81,9 
млн. грн.);

податок на додану вартість — 2 млрд. грн., 
(на 598,2 млн. грн. або на 41,7% більше 
показника відповідного періоду 2014 р.);

податок на прибуток підприємств — 622,5 
млн. грн.;

податок на доходи фізичних осіб — 520 
млн. грн.;

військовий збір — 222 млн. грн.;

акцизний податок із ввезених на терито-
рію України підакцизних товарів — 41,8 
млн. грн., (за аналогічний період минуло-
го року — 30,8 млн. грн.).

У порівнянні з відповідним періодом минулого року 
надходження до Зведеного бюджету перевищені на 1,7 
млрд. грн. або на 37%. До загального фонду державного 
бюджету зібрано майже 3,7 млрд. грн.

Протягом січня-липня цього року платникам податків 
відшкодовано податку на додану вартість у розмірі по-
над 1 млрд. грн., у тому числі в автоматичному режимі 
— 698 млн. грн.

додаткові надходження склали 
90 млн. грн.

податку з доходів фізичних осіб — 
1,5 млрд. грн.; 

плати за землю — 362 млн. грн., 

додатково надійшло 89 млн. грн.; 

єдиного податку для суб’єктів малого під-
приємництва — 308 млн. грн.,

Також платниками Київської області з початку року 
спрямовано до бюджету майже 4,2 млрд. грн. єдиного 
внеску на загальнообов’язкове державне соціальне стра-
хування.

ГУ ДФС у Київській області

Æèòåë³ Êè¿âùèíè ñàìîñò³éíî âèçíà÷àòèìóòü 
ÌÀÉÁÓÒÍÞ ÄÎËÞ «Ð²ÄÍÎÃÎ ÄÎÌÓ»

Людина завжди ставиться до змін з побоюванням і недовірою, а в час, 
коли економіка переживає спад, а на Сході країни ведуться бойові 
дії, — і поготів. Але Революція гідності показала реальні можливості 
громадянського суспільства, його силу духу і консолідацію, бажання та 
наполегливість у проведенні реформ та позитивних змін.

Нова Конституція, де-
централізація, розвиток 
місцевого самоврядування 
є одними з найактуальні-
ших і найбільш непростих 
тем. Українці повинні ви-
користовувати «часи змін» 
із користю для себе, своєї 
родини, громади, країни. 
Європейський вибір від-
криває нові перспективи та 
великі можливості. Об'єд-
нання громад, проведене 
у рамках децентралізації, 
відкриє нові можливості 
для їх розвитку, економіч-
ної самостійності та неза-
лежності.

Виконавча влада по-
винна якомога повніше 

інформувати людей про 
переваги реформи. Мета 
децентралізації — зробити 
Україну сильною, багатою, 
цілісною, патріотичною.

«У запропонованих 
Президентом змінах до 
Конституції акцентується, 
що об'єднання громад від-
будеться на добровільній 
основі. Це тривалий про-
цес, що вимагає від гро-
мадян зваженості, серйоз-
ності та відповідальності. 
Успішним стане лише той 
проект, який буде підтри-
маний усіма представни-
ками громади».

У свою чергу, голова 
Київської облдержадміні-

страції В.Шандра підкрес-
лив, що проведення адмі-
ністративно-територіаль-
ної реформи є «путівкою» 
країни у більш стабільне, 
квітуче і самодостатнє 
майбутнє. Однак важли-
во, щоб у цьому процесі 
добровільно об’єднані 
громади були фінансово 
грамотними і правильно 
розподіляли грошові пото-
ки, які надходитимуть до 
місцевих бюджетів.

«Реформа дає можли-
вість громадам розвивати 
та посилювати свій потен-
ціал, вирішувати за раху-
нок отриманих повнова-
жень і коштів практично 

всі комунальні, інфра-
структурні, господарські 
питання. Так, кожна гро-
мада долучатиметься до 
процесу розбудови своєї 
країни, а кожен громадя-
нин відчуватиме персо-
нальну відповідальність 
за результат своєї праці, 
за свій голос на виборах і 
за рішення», — упевнений 
Володимир Шандра. 

Реформа передбачає 
виявлення активної пози-
ції громадян, їх бажання 
розвивати своє село, се-
лище, місто, район. Кожен 
населений пункт України є 
унікальним, має свою іс-
торію, особливості. Саме 
тому КОДА виступила з 
ініціативою проводити 
стратегічні сесії в різних 
районах і населених пунк-
тах області.  

«Такі зустрічі відбувати-
муться у форматі «Світо-
вого кафе», коли у процесі 
вільного спілкування екс-
пертів у невеликих групах 
спочатку обговорюються 
найактуальніші питання 
села чи міста, а потім ух-

валюється консолідова-
не рішення. Тобто кожен 
населений пункт зможе 
визначитися з планами й 
стратегією на майбутнє. Це 
дасть можливість кожному 
місцевому жителю взяти 
активну участь у соціаль-
ному проектуванні», — за-
значив Лев Парцхаладзе. 

У таких обговореннях 
братиме участь не лише 
місцева громада, а й екс-
перти, представники гро-
мадських організацій, де-
путати та керівники усіх 
рівнів — адже вирішується 
доля «рідного дому». На-
далі на місцеві ради будуть 
покладені, окрім адміні-
стративних функцій, ще 
й відповідальність щодо 
організації господарського 
життя. Громада буде само-
стійно розпоряджатися зе-
мельними, матеріальними 
та іншими ресурсами. 

Для того, щоб на місцях 
не розгубилися в нових 
умовах, змогли впоратися 
з наданими повноважен-
нями, спланувати перспек-
тиви розвитку, обласна 

адміністрація вирішила 
проводити стратегічні сесії 
в кожному районі Київщи-
ни. Мета зборів — обгово-
рити та спланувати пріо-
ритетні напрями розвитку, 
виявити найбільші пробле-
ми, сформувати загальну 
стратегію розвитку населе-
ного пункту. Стратсесії бу-
дуть проводитись також за 
підтримки громадянської 
платформи «Нова країна».

Облаштувати ринкову 
площу, відновити дах у 
дитячому садку, запросити 
на роботу лікаря — всі ці 
питання під силу виріши-
ти місцевій громаді, а не 
чекати фінансування та 
квот із району чи області. 
Повноваження щодо об-
лаштування свого будинку 
повинні бути у того, хто в 
цьому будинку живе. Така 
децентралізація збереже 
територіальну цілісність 
держави, сприятиме зрос-
танню економічного до-
бробуту.

Прес-служба КОДА

ДЕЦЕНТРАЛІЗАЦІЯ

У розрізі основних платежів протягом січ-
ня-липня 2015 р. забезпечено надходження до 
державного бюджету:

За сім місяців поточного 
року до місцевих бюджетів від 
платників податків надійшло 
2,7 млрд. грн. з додатковими 
надходженнями до минуло-
го року майже 434 млн. грн. 
У розрізі основних платежів у 
січні-липні забезпечено надхо-
дження до місцевих бюджетів:

► Новини виконкому
11 серпня відбулося чергове за-

сідання виконкому Ірпінської місь-
кої ради. Начальник фінансового 
управління Є.В. Данилюк доповіла 
про виконання міського бюджету за 

I півріччя 2015 року, про результати ревізії фінансо-
во-господарської діяльності Ірпінської міської лікар-
ні. Виконком затвердив новий склад комісії з питань 
збереження історико-культурної спадщини. Про під-
сумки виконання «Програми соціально-економічно-
го та культурного розвитку Ірпеня та селищ доповіла 
начальник відділу економіки С.А. Демченко.

Про стан забезпечення та наявну заборгованість 
по сплаті внесків до Пенсійного фонду України роз-
казала начальник Ірпінського УПФУ В.В. Заболот-
на. Вона повідомила, що станом на 01.08. 2015 р. 
на обліку перебуває 23 665 пенсіонерів. Із початку 
року було виплачено пенсій на суму 231, 5 млн. грн. 
У липні виплата склала 39,1 млн. грн.. Середньомі-
сячний розмір пенсії по регіону складає 1773,41 грн. 
Із початку року пенсії призначені 591 особі. Постав-
лено на облік і забезпечено виплатою 874 особи з 
Донецької області, 853 особи з Луганської та 24 осо-
би, які проживали в АР Крим.

Про заходи із запобігання виникненню пожеж на 
торфовищах в поймі р. Ірпінь доповідав начальник 
відділу НС Л.І.Малиш. Зокрема, він зазначив, що для 
оперативної ліквідації пожеж створено комісію. Сис-
тематично проводиться моніторинг ситуації на тор-
фовищах. Були виділені з міського бюджету 200 тис. 
грн. на пальне. Нині вони йдуть на гасіння пожеж на 
землях, які не належать місту. Міський голова Воло-
димир Карплюк зауважив: «Димом дихають мешкан-
ці Ірпеня, тому треба реагувати. Потрібно щомісяця 
писати стандартні листи у Службу безпеки, прокура-
туру, Держкомзем, щоб знайшли власника земельної 
ділянки і нагадали про його обов’язки при користу-
ванні земельною ділянкою. Там немає випадкового 
власника. Хай він обробить ділянку, засипле її піском 
чи грунтом і таким чином зніме проблему. Добре, 
що у нас ще є кошти. Хоча за ті кошти ми могли б 
побудувати якийсь культурний об’єкт», — сказав Во-
лодимир Карплюк. 

Було порушено питання реклами. Володимир 
Карплюк сказав, що звертався, зокрема, до підпри-
ємців, які мають відношення до білбордів на пере-
їзді. Їх потрібно привести в належний стан, бо вони 
стоять на території залізниці й небезпечно нахилені 
в бік переїзду. Але підприємці не реагують на заува-
ження. Потрібно звертатися в контролюючі органи, 
бо якщо щось трапиться, ніхто не буде говорити, що 
це — вина залізниці. Будуть говорити, що це трапи-
лося в Ірпені.

Потрібно розробити положення про центральну 
частину міста. Реклама повинна виглядати естетич-
но. Уже багато чого зроблено у рамках благоустрою, 
зокрема, доведено до пуття місце, де продавали-
ся квіти, зупинки не позаклеювані оголошеннями, 
прибрані кіоски на вул. З.Алієвої тощо. Треба забо-
ронити вивішувати у центрі будь-що на парканах, 
балконах. Свідомість людей у ставленні до естетики 
потрібно змінювати.

Виконком розглянув також питання, подані служ-
бою у справах сім’ї та дітей і відділом містобудуван-
ня та архітектури. 

Данута КОСТУРА

творчий дитячий центр, 
реконструювати бібліотеку 
та працювати над десятка-
ми інших об’єктів соціаль-
ної інфраструктури.

Моїм головним завдан-
ням було, є і буде справа-
ми дякувати вам за довіру 
на минулорічних виборах. 
Для цього я, так само як 
і ви, щоденно працюю. І 
наше місто вже змінюється, 
тут приємно гуляти з діть-
ми, запрошувати до нас 
гостей та друзів, показува-
ти охайні парки та сквери, 
планувати майбутнє дітей 
та онуків.

Це не сподобалось де-
сяткам чиновників та біз-
несменів, які десятиліттями 
розкрадали Ірпінь.

І вони розгорнули проти 
мене брудну інформацій-
ну кампанію, витрачаючи 
на неї сотні тисяч доларів, 
роками накрадених із бю-
джетів Ірпеня та Приірпін-
ня. Щодня проти мене ви-
ходять замовні сюжети на 
телеканалах, публікації в 
пресі та інтернеті.

У зв’язку з наближен-
ням виборів, майже щодня 
проводитимуться замовні 
мітинги і пікетування. Моє 
прізвище намагатимуться 
прив’язати до найжахли-
віших речей та намагати-
муться очорнити мене, ви-
ливаючи тонни бруду.

Це робиться для того, 
аби повернути до влади 
тих, хто за останні двад-
цять років нещадно забуду-
вав Ірпінь неестетичними 
«коробками» з вигрібними 
ямами замість каналізації, 
хто роками крав кошти, які 
виділялися на реконструк-
цію шкіл, лікарень, парків 
і доріг. Вони поставили 
місто на коліна, з яких ми 
тепер його піднімаємо ре-
кордними темпами.

Не може бути так, що 
двадцять років місто дегра-
дувало, а коли ми почали 
його змінювати, я став по-
ганим та невигідним.

Комусь заважає розви-
ток Ірпеня, бо нам вдалося 
«перекрити краники» ко-
рупції та дерибану.

Цими тоннами негати-
ву вони сподіваються зни-
щити мене в ваших очах, 
позбавити мене вашої під-
тримки. Вірю в вашу само-
свідомість і вміння відріз-
нити правду від політичних 
наклепів.

Нині переді мною вибір: 
або втягуватися у політичні 
чвари з моїми опонентами, 
або й надалі відроджува-
ти місто і працювати для 
громади. У місті достатньо 
невирішених проблем , і 
спільними зусиллями ми їх 
вирішимо. Для цього мені 
потрібна ваша підтримка, 
довіра й віра у майбутнє 
Ірпеня та Приірпіння.

З повагою, 
Володимир КАРПЛЮК

ÇÂÅÐÍÅÍÍß ²ÐÏ²ÍÑÜÊÎÃÎ Ì²ÑÜÊÎÃÎ 
ÃÎËÎÂÈ Âîëîäèìèðà ÊÀÐÏËÞÊÀ 
äî æèòåë³â ²ðïåíÿ òà Ïðè³ðï³ííÿ

(початок — с. 1)
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²ÐÏ²ÍÜ ÏÐÅÇÅÍÒÓÂÀÂ ÓÊÐÀ¯Í² 
ÑÂ²É ÑÒÐÀÒÅÃ²×ÍÈÉ ÏËÀÍ

Ì²ÑÖÅÂ² ÂÈÁÎÐÈ 
Â ÓÊÐÀ¯Í² 

â³äáóäóòüñÿ 25 æîâòíÿ
Верховна Рада ухвалила постанову №2148а 
«Про призначення чергових виборів депутатів 
місцевих рад та сільських, селищних, міських 
голів у 2015 році».

Згідно з текстом постанови, чергові вибори депутатів міс-
цевих рад та сільських, селищних, міських голів призначені 
на неділю, 25 жовтня 2015 р. 

Чергові вибори депутатів Верховної Ради Автономної 
Республіки Крим, усіх місцевих рад та усіх сільських, селищ-
них, міських голів на тимчасово окупованій території АР 
Крим та м. Севастополь не призначаються і не проводяться.

Також місцеві вибори не призначаються в окремих ра-
йонах, містах, селищах і селах Донецької та Луганської об-
ластей, які, відповідно до постанови Верховної Ради України 
від 17 березня 2015 р., визнані тимчасово окупованими 
територіями.

Джерело: decentralization.gov.ua

11 серпня в інформаційному агентстві «Інтерфакс-Україна» презентували Стратегічний план 
економічного розвитку Ірпінського регіону Київської області до 2020 року, який передбачає 
перетворення Ірпеня на місто здоров’я. Стратегію представили міський голова Ірпеня 
Володимир Карплюк, експерт зі стратегічного планування Наталія Бойко та виконавчий 
директор Київського регіонального відділення Асоціації міст України Гаррі Мартін.

За словами міського го-
лови Володимира Карплю-
ка, потреба у розробці но-
вої Стратегії викликана як 
зовнішніми, так і внутріш-
німи факторами. З одно-
го боку, цього вимагають 
сучасні світові тенденції  і 
зміна соціально-економіч-
ної ситуації в Україні, а з 
іншого — кардинальні змі-
ни, що відбулися в Ірпені за 
останні дев’ять місяців.  

«Сьогодні в Ірпені  від-
буваються масштабні пере-
творення, яких місто не ба-
чило за всі двадцять років 
незалежності нашої держа-
ви. Упорядковуються парки 
і сквери, зводяться дитячі 
садочки, будуються ігро-
ві майданчики і спортивні 
комплекси, прокладаються 
нові дороги і тротуари, від-
новлюються заклади куль-
тури і охорони здоров’я. І 
все це — попри економічну 
кризу і соціально-політичні 
проблеми у державі, і лише 
завдяки рішучій боротьбі 
зі старими корупційними 
схемами», — зазначив Во-
лодимир Карплюк. 

В основу Стратегії по-
кладені головні особливос-
ті регіону: близькість до 
столиці, багаті рекреаційні 
ресурси, висока народжу-
ваність, інтелектуальний 
потенціал, зростання кіль-
кості молодих сімей. І го-
ловне — думки ірпінців.

«Проведене нами соці-
ологічне опитування пока-

зало, що жителі Ірпеня хо-
чуть жити в зеленому місті, 
прагнуть збереження ре-
креаційних зон, якими ба-
гато років славився Ірпінь. 
Стратегія міста здоров’я 
найбільше відповідає мрі-
ям ірпінців», — зазначив 
міський голова. 

Нова місія визначає Ір-
пінь як місто здоров’я, а 
Ірпінський регіон як регіон 
інноваційної освіти, якісно-
го лікування та здорового 
способу життя. Стратегічний 
план складається з чотирьох 
розділів: здорове суспіль-
ство; розвиток екологічно 
дружнього бізнесу; безпеч-
не, комфортне та енергое-
фективне місто; місто-еко-
поліс туризму, відпочинку 
та розваг. У кожному роз-
ділі передбачені конкретні 
проекти для досягнення 
цілей. Серед них —  ті, які 
вже реалізуються (рекон-
струкція дитячої лікарні, 
будівництво стадіону), і ті, 
що будуть реалізовуватися 
— розширення мережі ме-
дичних закладів, будівниц-
тво водоочисних споруд і 
мистецького центру, запуск 
басейну, розвиток медично-
го туризму тощо.

Загальний методоло-
гічний та організаційний 
супровід проекту здійсню-
вала Наталія Бойко — спе-
ціаліст Центру сприяння 
розвитку міст Асоціації міст 
України. За словами Ната-
лії Бойко, Стратегія Ірпеня 

є унікальною. В Україні 
не існує більше міст, які б 
орієнтувалися на розвиток 
рекреації, медичної галузі 
і туризму. 

«У 90-их роках, коли я 
був на посаді очільника 
міста, — зауважив Гаррі 
Мартін, — на жаль, не було 
такого стратегічного плану 
розвитку міста. Свого часу 
ми також брали участь в 
українсько-швецькому 
проекті розвитку місцевого 
самоврядування в Україні 
на основі Ірпеня. 

На той час ми зіткнулися 
з певними проблемами: всі 
підприємства, що знаходи-
лися тут, їх було більше 19, 
були приватними, тобто ні 
один із них не належав Ірпе-
ню. Так і 42 дитячих таборів 
також не належали місту. На 
той час стратегії, подібні до 
тієї, яку започаткував Воло-
димир Карплюк, не тільки 
не дозволялися, а й заборо-
нялися! Навіть лікарня була 
розмішена у старій конюш-
ні! Не було міського відділу 
культури тощо. Саме цей 
план несе в собі розвиток 
конкретно міста. 

Я дуже сподіваюся, що 
Стратегічний план буде 
виконано, тим паче, що 
команда налаштована на 
успіх. Окрім цього, він не є 
догмою, поступово його бу-
дуть розширювати, допов-
нювати і розвивати далі». 

«Цей стратегічний до-
кумент включає принцип 
співпраці влади, громади 
та бізнесу в місті. Він орієн-
тується не тільки на фінан-
сування міського бюджету, 
а є інструментом залучення 
в місто додаткових інвести-
цій і міжнародних донор-
ських організацій», — роз-
повідає Наталя Бойко. — 
«Методика, яка покладена 
в основу цього стратегіч-
ного плану, є запозиченою 
нами в канадських колег. 
Основний її принцип: роз-

робка стратегічного плану 
колегіальним органом, над 
утіленням у життя якої до-
лучаються не лише органи 
влади, а й громадські орга-
нізації та бізнес».

Нагадаємо, що розроб-
ка плану почалася у січні 
2015 року. Перед тим, як 
скласти основні принципи 
проекту, була проведена 
аналітична робота, у ході 
якої був визначений про-
філь міста шляхом аналізу 
діяльності Ірпеня протягом 
останніх 20 років. Було ви-
явлено як слабкі, так і силь-
ні сторони цієї діяльності. 
Наприклад, позитивною 
є тенденція до постійного 
збільшення населення мі-
ста. А за рахунок міграцій, 
місто активізує додаткові 
людські капітали. Саме це 
є сильною стороною в кон-
курентоспроможності цьо-
го міста. Окрім цього, для 
удосконалення проекту «Ір-
пінь — зелене місто», було 
проведено опитування 
серед інвесторів міста, до 
якого було долучено майже 
30 кампаній великого, се-
реднього та малого бізне-
су. Як показало опитуван-
ня, для розвитку бізнесу в 
Ірпені необхідно розвивати 
екологічний бізнес. 

Такі аналітичні роботи 
дали можливість зрозуміти 
те, що можна змінити в мі-
сті та як досягти цих змін.

«Наша амбітна мета — 
жити у здоровому європей-
ському місті. Ми твердо 
віримо, що наше потужне 
прагнення до нового життя 
і самовдосконалення змо-
же протистояти усім нега-
тивним проявам сучасної 
цивілізації, і в Ірпені — мі-
сті здоров’я — зростатиме 
нове покоління самодо-
статніх людей, здатних змі-
нювати країну», — додав 
Володимир Карплюк. 

Людмила ЛОЗОВА, 
Ганна МАКАРЧУК

²ÐÏ²ÍÜ, ÂÎÐÇÅËÜ, ÃÎÑÒÎÌÅËÜ 
ÒÀ ÊÎÖÞÁÈÍÑÜÊÅ ÐÅÃ²ÎÍ 
ÐÎÇÂÈÂÀÒÈÌÓÒÜ ÑÏ²ËÜÍÎ
Місто Ірпінь та селища Ворзель, Гостомель і Коцюбинське домовилися 
для економічного розвитку Ірпінського регіону про реалізацію 
спільних проектів, повідомив мер Ірпеня Володимир Карплюк на прес-
конференції в агентстві «Інтерфакс-Україна» у вівторок.

За словами голови мі-
ста, місцева влада регіону 
за останні 8 місяців роз-
робила стратегічний план 
економічного розвитку 
Ірпінського регіону на пе-
ріод до 2020 року. В.Кар-
плюк зазначив, що бюджет 
розвитку регіону на 2015 
рік становить 69 млн. грн., 
проте завдяки перевико-
нанню до кінця року може 
сягнути 75 млн. грн. Як 
уточнив мер, на сьогодні 
бюджет уже перевиконано 
на 37%.

«Одним із ключових 
пунктів розробленого пла-

ну є місцева медична про-
грама з розвитку сфери 
платних послуг, — сказав 
В.Карплюк. — Без орга-
нізації якісних платних 
послуг, як мінімум для 
тієї частини населення, 
яка їх здатна оплачувати, 
далі рухатися неможливо, 
оскільки обсяг фінансу-
вання, необхідний для ре-
організації медичної сфе-
ри, надзвичайно масштаб-
ний, можливо, найбільший 
серед усіх сфер», — зазна-
чив мер.

За його словами, розро-
блений план передбачає 

створення якісної інфра-
структурної бази регіону 
для лікування та профі-
лактики: відновлення полі-
клініки, відкриття дитячої 
амбулаторії, будівництво 
пологового будинку.

Серед інших пріори-
тетів стратегічного плану 
— гарантування безпеки, 
комфорту, енергоефек-
тивності та екологічної 
дружності бізнесу, а також 
розвиток туризму, сфери 
відпочинку і розваг. Зо-
крема, заплановано відбу-
дову водостічних споруд 
на EUR 10 млн. й утеплен-

ня комунальних будівель 
на EUR 4 млн.

В.Карплюк наголосив, 
що влада фінансує про-
граму шляхом вивільнен-
ня грошей із корупційних 
схем, а також за рахунок 
ефективного використання 
коштів бюджету розвитку 
регіону. Місцева влада та-
кож проводить перегово-
ри з інвесторами, зокрема 
з міжнародними донор-
ськими організаціями. 
Крім того, місцевий бізнес 
активно підтримує план 
розвитку регіону, зокре-
ма шляхом сплати пайової 
участі.

Як уточнили агентству 
«Інтерфакс-Україна» в ме-
рії, населення Ірпінського 
регіону становить 83 тис. 
осіб, зокрема міста — 
близько 45 тис., бюджет 
міста — 440 млн. грн.

За словами мера, до 
2007 року до складу Ір-
пінського регіону також 
входило місто Буча, яке на 
сьогодні має статус міста 
обласного значення.

Джерело: interfax.com.ua

СПІВПРАЦЯ

ДО ВІДОМА



Нарада стала для керів-
ництва Ірпеня несподіван-
кою, без попередження й 
телефонограми. Хоча для 
активних місцевих опозиці-
онерів проведення не було 
секретом. Вони добре під-
готувалися, прибувши прак-
тично в «повному бойовому 

складі». Приїхали й обласні 
та загальнонаціональні теле-
компанії. Протестувальників 
зібрався повен зал Ірпінської 
міської ради (щоправда, 
більше половини присутніх 
— це пацієнти кардіологіч-
ного санаторію «Ірпінь», які 
прийшли відстоювати своє 
питання). У результаті зу-
стріч з високопосадовцями 
переросла в черговий мітинг 
із плакатами, скандуван-
нями і неконтрольовани-
ми вигуками, на які навіть 
приїжджі гості реагували 
критичними зауваженнями, 
мовляв, як тут взагалі можна 

вести діалог із таким рівнем 
культури спілкування?

Зі слів начальника ГУМВС 
у Київській області Вадима 
Трояна стало зрозуміло, що 
мета приїзду — зібрати ін-
формацію про те, хто при-
четний до побиття активістів. 
Однак важливо було перейти 
з площини емоцій у площи-

ну конкретних фактів. Про 
ці факти присутніх просили 
повідомляти як публічно, так 
і в індивідуальному порядку. 
Жодної конкретики з цього 
приводу озвучено не було. 
Натомість ірпінці виплесну-
ли перед посадовцями усе 
те, що накипіло, напекло, 
що виношувалося в душах і 
виписувалося у соцмережах. 
Обвинувачували в усіх бідах 
міського голову Володимира 
Карплюка, який, між іншим, 
тримався твердо, надавав 
усі документи, які мали сто-
сунок до порушених питань 
і відповідав на всі запитання 

та закиди, хоча, невідомо, 
чи хотіли ті відповіді присут-
ні чути, адже викрики з зали 
часто переростали у тради-
ційний балаган і не давали 
можливості далі продовжу-
вати говорити.

Про що ж ішлося на цій 
нараді? Спробуємо хоча б 
стисло передати суть пору-
шених проблем, які триво-
жать містян, і як це комен-
тував Ірпінський міський 
голова. 

ЄСЕНІНА, 30
Слово взяв один із по-

страждалих активістів — Єв-
ген Мельничук, спрямував-
ши розмову на будівництво 
по вул. Єсеніна, 30. «Є роз-
порядження КОДА, де чітко 
написано, що ці земельні 
ділянки віднесені до резерв-
ного фонду лісогосподар-
ського призначення. На це 
рішення усі посилаються: 
прокуратура, міліція. Також 
є 510-та постанова про те, 
що після всіх махінацій із 
землею лісогосподарського 
призначення, які здійснюва-
лися попередніми високо-
посадовцями, землі мають 
повернути назад. Ви, знаючи 
про розпорядження Кабмі-
ну, нехтували ним і зробили 
так, як це вигідно вам: пере-
дали в оренду, потім в субо-
ренду за безцінь, щоб виру-
бати ліс. Громада повстала, 
стала писати листи. Писали 
Вам та обласним інстанціям. 
Жодного документа, який би 
підтверджував, що Ви мали 
право цю земельну ділянку 
передавати й рубати дере-
ва, ми так і не отримали. 4 
рази до Вас люди підходи-
ли особисто, Ви казали, що 
там усе нормально. Але ліс 
вирубали, і ми маємо там 
пустир на 0,5 га. Наступне 
розпорядження Кабміну — 
№782, де йдеться про те, що 
у випадку вирубки деревин-
но-чагарникової рослинності 
на площі більше ніж 0,12 га 
(а в нас — 0,5 га) — це вже 
екологічна небезпека. Тож у 
разі виникнення екологічної 
небезпеки має проводитися 
громадське обговорення чи 
громадські слухання. Цього 
не було. Фактично, будівель-
ні роботи там почалися. На 
яких засадах? Коли і ким 
були видані дозвільні доку-
менти?».

Міський голова проко-
ментував: «Відповідно до 
чинного містобудівного за-
конодавства, яким ми зо-
бов’язані керуватися, і в цьо-
му випадку воно підкріплено 
силою Закону від 12 лютого 
2012 р. «Про врегулювання 
містобудівної діяльності», ця 
ділянка, згідно з генераль-
ним планом міста (а більше 
нічим ми не можемо керу-
ватись), має цільове призна-
чення під багатоповерхову 
житлову забудову. І ви праві 
з громадськими слуханнями, 
але ми з вами запізнилися 
на 2,5 роки (коли затвер-
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ÏÐÎÊÓÐÀÒÓÐÀ ÏÐÎ 
ÐÎÇÑË²ÄÓÂÀÍÍß ÔÀÊÒ²Â 

ÏÎÁÈÒÒß ÀÊÒÈÂ²ÑÒ²Â
Питання стану розслідування кримінальних 
проваджень, у яких активістам спричинено 
тілесні ушкодження, перебувають в органів 
прокуратури на особливому контролі.

За останні два тижні ми, на жаль, маємо вже чо-
тири факти побиття активістів, які займають активну 
громадську позицію навколо будівництва, яке від-
бувається в місті Ірпені. Ще один такий факт мав 
місце у м. Буча наприкінці минулого місяця. Основ-
ною версією правоохоронців у вказаних криміналь-
них провадженнях є саме активна громадська діяль-
ність цих людей.

Кожне з указаних кримінальних проваджень не-
одноразово заслухано на оперативних нарадах при 
керівництві прокуратури міста, прокурорами на-
дано вказівки та визначено строк їх виконання. За 
кожною справою створено слідчо-оперативні групи, 
виконано всі необхідні першочергові слідчі дії — ви-
требувані фото та відеоматеріали відповідних подій, 
допитано свідків, перевірені версії потерпілих щодо 
причетності конкретних осіб до злочинів. Слідство у 
вказаних провадженнях триває, перебуває на осо-
бливому контролі керівництва прокуратури.

На даний час прокуратурою області розслідуван-
ня у цих справах через неефективність розслідуван-
ня місцевою міліцією визначено за Слідчим управ-
лінням ГУ МВС України в Київській області.

Прокурор міста Ірпеня, радник юстиції                                                      
Мирослав ПАЦКАН

РЕФОРМИ

ÃÎËÎÂÍÈÉ Ì²Ë²Ö²ÎÍÅÐ 
ÊÈ¯ÂÙÈÍÈ ÍÀÂÎÄÈÒÜ 
«ØÎÐÎÕ» Â ²ÐÏÅÍ²

«От навіщо тут якісь ремонти? Кому це треба? 
Це нікому не треба! Отой прозорий офіс придумали… Мені не жалко день 
в очереді постоять. Ми звикли до трудностів. Ми можемо і по етажах 
походити. А ці всі гроші треба в АТО, бо хлопці наші там у шльопках 
воюють!», — виходячи з душної актової зали міської ради Ірпеня, 
де було не менш гаряче від гучної полеміки, усе ще «на децибелах» 
обурювалася літня жінка. Власне, «на децибелах» відбулася вся зустріч, 
організована представниками Київської облдержадміністрації спільно з 
правоохоронними органами області та Ірпеня.

джувався генеральний план 
міста — ред.). 

Є акт обстеження земель-
ної ділянки «Ірпіньзеленбу-
дом», є квитанції про спла-
ту відновної вартості дерев 
цим підприємством, а далі 
— орган місцевого само-
врядування через закон, на 
який я щойно посилався, не 
є суб’єктом контролю, і це 
— на жаль. Тому, будь ла-
ска, звертайтеся до Архбуд-
контролю щодо дозвільної 
документації. У плані мі-
стобудівної діяльності щодо 
цієї ділянки з боку міста усе 
абсолютно відповідає чинно-
му законодавству. Те, що за-
будовник далі мав отримати 
декларацію в Архбудконтро-
лі — там зона повноважень 
органу місцевого самовря-
дування уже не зникає. Біль-
ше того: якщо вона (міська 
рада — ред.) далі буде на-
магатися контролювати (за-
будовника — ред.), це буде 
розцінено як тиск на бізнес 
— про це чітко говорили ви-
сокопосадовці». 

Дмитро Христюк до-
повнює: «Вся інформація 
надана екологічній інспек-
ції, Архдержбудконтролю 
— це ті профільні органи, 
які несуть відповідальність 
і повинні це контролювати. 
Протягом тижня буде дана 
правова оцінка й  відповід-
ні приписи щодо законності 
цих дій. Ми їх оприлюдни-
мо. Які по суті будуть запи-
тання?»

АТОвці
Про порядок виділення 

земельних ділянок і те, хто 
їх отримуватиме і хто це 
визначатиме — ми більш 
детально розповідали у по-
передніх номерах нашого 
видання. Нагадуємо, що 
створена спеціальна гро-
мадська рада учасників АТО 
при міському голові, яка ко-
легіально й визначає, кому 
з побратимів у першу чер-
гу й що потрібно: земельна 
ділянка чи квартира. На-
разі проблеми з наявністю 
вільних земельних ділянок 
не дають можливості вирі-
шити питання забезпечення 
землею швидко і в повному 
обсязі. «Візьміть кадастрову 
карту Ірпеня і подивіться: 
станом на початок моєї ка-
денції землі немає, настіль-
ки усе розікрали… Ми роз-
робили новий генеральний 
план Ірпеня, який дозволить 
збільшити межі Ірпеня і ви-
рішити цю проблему (доку-
мент перебуває на вивченні 
відповідних інстанцій Киє-
ва — ред.)», — відповідає 
В. Карплюк.

Заступник голови КОДА 
Дмитро Христюк підтвер-
див, що дійсно існує серйоз-
на проблема з виділенням 
землі учасникам АТО. І це 
— по всій Київській області. 
І знову звернувся до при-
сутніх з проханням нада-
вати пропозиції та ставити 
запитання. «Що стосується 
інформації по суті — це по 
побиттю. Щодо незаконного 
будівництва, беззаперечно, 
ми дамо правову оцінку. У 

нас є документи, є рішення 
міської ради, і ми зробимо 
оцінку разом із прокура-
турою, обласною робочою 
групою. Робоча група, мож-
ливо, виявить щось додатко-
во, що буде вважатися неза-
конним, ми про все публіч-
но поінформуємо. Якщо є 
інформація, можете персо-
нально називати прізвища 
того чи іншого посадовця 
— міського чи обласного — 
ніхто нікого ховати не буде. 

Що стосується оператив-
ного штабу учасників АТО — 
з Ірпінського регіону дуже 
багато хлопців було мобілі-
зовано в зону АТО. Ми про-
водили оперативне засідан-
ня штабу АТО, я готовий ще 
раз приїхати з фахівцями з 
області, бо дуже багато пи-
тань, у тому числі до облас-
ної адміністрації щодо до-
помоги учасникам АТО. Але 
зловживати цим теж нікому 
не дозволимо. Допомагати 
потрібно, але ми домовили-
ся з головою, що виділення 
землі буде публічним, щоб 
усі чітко розуміли, що це за 
хлопці, хто отримав ці квар-
тири. Але потреба в землі 
дуже велика. Це правда. Це 
проблема не тільки Ірпеня. 
Тому я прошу не виводити 
це питання на манівці».

БЛИЗЬКЕ ДО СЕРЦЯ 
ПИТАННЯ

Підвелася представниця 
з кардіологічного санаторію 
«Ірпінь» і попросила підве-
стися усіх «серцево-різаних 
людей». Півзали встало. У 
кількох людей в руках були 
плакати: «Руки геть від ре-
абілітаційного центру кар-
діологічних хворих!» тощо. 
«Перед нами — люди, яким 
повернув життя Амосов. 
Скільки можна знущатися 
над ними? Не прийшли тіль-
ки ті, хто під крапельницями. 
Скільки можна нашу тери-
торію на шматки рубати? 
Чому позавчора на паркані 
з’явилися розтяжки з інфор-
мацією про те, що частина 
нашого санаторію буде ви-
користана для будівництва 

котельні чи свердловини для 
тих будинків, які зводять за 
межами санаторію? Ми при-
їздимо сюди з усією Украї-
ни, щоб відновити здоров’я. 
Ви не маєте права забирати 
цей шматочок землі, де ми 
ходимо й дихаємо. Ця земля 
належить МОЗ. Чому ІМР за-
бирає ці землі від нас?».

Пояснював знову голова: 
«У 2006 р. міністр охорони 
здоров’я підписав лист, в 
якому відмовився від того 
гектара лісу, про який ви го-
ворите, на що є документи. 
У цієї ділянки є землекорис-
тувач — юридична особа. 
І це — не Ірпінська місь-
ка рада. Приватна особа у 

2006 р. забрала цей гектар 
від міністерства. Саме між 
Міністерством охорони 
здоров’я, санаторієм і цим 
землекористувачем, а не 
ІМР, ідуть судові тяганини 
за цю територію. І наразі 
план повісила та організа-
ція, яка вважає, що в неї є 
права на користування цією 
територію. У випадку, якщо 
Ірпінську раду викличуть 
третьою стороною до суду, 
ми посвятимо в історію цьо-
го питання. Моя особиста 
позиція — щоб ця ділянка 
залишилося санаторію». 

Публічно В.Карплюк по-
обіцяв, що місто не претен-
дуватиме на вищезгадану ді-
лянку. Щодо розміщення за-
значеної котельні, то «не при 
міському голові Карплюку, а 
вибачте за 23 роки побуду-
вали поруч два серйозні ма-
сиви —  Київсько-Суворов-
ський і Лісовий. Усі ці люди 
сьогодні сидять там без 
води, і якщо ми в межах цьо-
го мікрорайону не проб’ємо 
чотири свердловини, вони 
й далі будуть без води». 
Присутні закричали, що не 
хочуть свердловин на своїй 
території — «бийте біля їхніх 
будинків»!

Заспокоювати містян 
узявся Вадим Троян: «Я за-
просив прокуратуру, на-
чальника райвідділу міліції, 
обласну раду тільки для од-
ного: почути те, що ми не 
знаємо, почути — завдання 
для нас. У мене нема мети 
розібратися з тим, що у вас 
на території (коїться — ред.). 
Ви можете звернутися в ци-
вільно-правовому порядку 
або мер хай вам пообіцяє і 
звернеться до прокуратури 
щодо законності виділення 
чи оренди. Мене цікавлять 
тільки два факти: на цій те-
риторії діє група, яка за гро-
ші б’є людей, і мені цікаво 
від вас почути завдання для 
міліції, що ми не доробляє-
мо. Яка у вас є інформація? 
Як не можете при людях — 
звертайтеся напряму. Від 
роботи ми відсторонили 
начальника слідства, тому 
що він нехтував своїми 

обов′язками. Зараз при-
значили нового. Я поміняв 
вам начальника райвідділу, 
тому що розумію, той, хто 
тут був, біда була. Ви знаєте 
вашу біду ще й по началь-
нику ДАЇ, який ще до цього 
часу перебуває в «декретній» 
відпустці. Щодо юридичного 
напрямку запитували у про-
курора, але ж не дали люди-
ні відповісти! Прокурор хо-
тів двічі встати і сказати хоч 
якось, щоб діалог був. А ви 
тільки кричите! У мене штату 
8000 працівників, з АТО 600 
чоловік повертається, і для 
мене питання про АТО було 
актуальним — моєму ще 
жодному бійцю ні квартири, ►

АКТУАЛЬНО

(початок — с. 1)

"Мене цікавлять тільки два факти: на цій 
території діє група, яка за гроші б’є людей, і 

мені цікаво від вас почути завдання для міліції, що 
ми не доробляємо. Яка у вас є інформація?" 

Вадим ТРОЯН
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Про це на своїй сторінці 
у Facebook заявив журна-
ліст і громадський активіст, 
якого нещодавно жорстоко 
побила «бурштинова» ма-
фія, Олександр Ніколайчук 
з Олевська на Житомир-
щині. «Побиття активістів 
на Київщині — це цинічна 
провокація проти мера Ір-
пеня. Низка гучних скан-
далів із жорстоким побит-
тям активістів на Київщині 
організована політичними 
опонентами чинного місь-
кого голови Ірпеня Воло-
димира Карплюка. Окрім 
того, що це достатньо ци-
нічна «чорнушка» кампанія 
в межах передвиборних 
перегонів, це ще й нама-
гання повернути в Ірпінь 
брудні бізнес-схеми з за-
будовами та дерибаном 
міського бюджету, для чого 
ділкам потрібно прибрати 
Володимира Карплюка з 
дороги. На цю кампанію 
проти мера Ірпеня витра-
чають значні фінансові ре-
сурси», — заявив активіст.

 За його словами, Ірпінь 
прославився тим, що в мі-
сті десятиліттями процві-
тали схеми з незаконними 
забудовами і дерибаном 
землі, на яких піднімалися 
шалені гроші. Однак Воло-
димир Карплюк, який став 
мером Ірпеня у листопаді 
минулого року, навідріз 
відмовився «домовлятися» 
з місцевими дерибанщика-
ми, перекривши їм канал 

нелегальних доходів, і те-
пер вони намагаються при-
брати незручного мера за 
допомогою дискримінаці-
йної кампанії напередодні 
майбутніх виборів.

«Це нісенітниця, що мер 
міста став би замовляти 
побиття активістів (чотири 
рази протягом декількох 
тижнів), коли йому потріб-
но підтримувати позитив-
ний імідж серед населення. 
Ми ж бачимо, що не так 
давно на Карплюка пішла 
хвиля бруду в пресі. Немає 
ніяких сумнівів, що це все 
робиться на фоні майбут-
ніх виборів політичними 
опонентами. Вважаю за 
необхідне, щоб вище ке-
рівництво області взяло 
справу на особистий кон-
троль. Адже поки будуть 
з'являтися безпідставні 
звинувачення, справжні 
замовники провокативних 
побиттів можуть вислизну-
ти від слідства. Усі, хто має 
відношення до цієї прово-
кації, повинні бути покара-
ними. Як активіст, я бажаю 
потерпілим якнайшвидшо-
го одужання та повернення 
до подальшої боротьби», 
— зауважив Олександр Ні-
колайчук.

На переконання акти-
віста, участь політиків в 
організації побиття та по-
ширенні «чорнушних» ма-
теріалів проти Карплюка 
очевидна, адже будь-яка 
подібна кампанія коштує 

чималих грошей і втілю-
ється з розрахунком на 
певні подальші дивіденди, 
у даному випадку — з роз-
рахунком на прихід влади, 
яка сприятиме поверненню 
незаконних схем в Ірпінь та 
Приірпіння.

«Проти мене як борця з 
незаконними схемами на 
Житомирщині теж постійно 
здійснюються провокації. 
Тільки мене стравлюють із 
владою, а Карплюка — з ак-
тивістами. Очевидно, що у 
забудовників і дерибанщи-
ків уже є певні домовленості 
з політичними опонентами 
Карплюка, і їхні спільні пла-
ни та прагнення до неза-
конних мільйонів доводять 
кампанію проти нинішньо-
го мера до особливої циніч-
ності — спочатку жорстоко 
бити людей, доводячи їх до 
каліцтва, а потім ще й вво-
дити їх в оману, нацькову-
ючи на «спільного ворога». 
І це ще — тільки початок, 
тобто не верх їхнього ци-
нізму. Місяць тому я на 
собі відчув це, коли був 
по-звірячому побитий мета-
левою палицею зграєю не-
доумків. Тому прошу Пре-
зидента України, керівника 
Служби безпеки та Міністра 
внутрішніх справ зробити 
все можливе, аби встанови-
ти справедливість!» — під-
сумував Олександр Ніко-
лайчук.

Джерело: Gazeta.ua

ÏÐÎ ÏÐÈ×ÈÍÈ 
ÏÐÎÒÅÑÒÍÈÕ ÀÊÖ²É
бувати знизити мій рей-
тинг, щоб максимально 
очорнити моє ім′я. 

Громадська активність 
— це добре. Я абсолютно 
за будь-який прояв гро-
мадської активності, за те, 
щоб люди відстоювали свої 
права. Проте ми повинні 
розуміти, що є чинне зако-
нодавство. І влада, і кожен 
громадянин персонально 
повинні діяти відповідно 
до нього, або ж ініціювати 
зміни, якщо закон усіх не 
влаштовує. На сьогодні вся 
дозвільна документація, ви-
дана нами на будівництво, 
відповідає Генеральному 
плану міста. Більше того, 
ми не мали права її не ви-
дати, тому що це був би 
тиск на бізнес. 

Я переконаний, що такі 
катавасії, такі схожі заходи 
триватимуть до дня вибо-
рів. Завершимо виборчий 
процес і багатьох організа-
торів цих акцій ми в Ірпені 
більше не побачимо, бо 
вони просто відпрацьо-
вують певну гастрольну 
програму на замовлення 
певних людей. Закінчаться 
вибори, і місто житиме в 
нормальному спокійному 
руслі, ми будемо розвивати 
Ірпінь, як робили всі ці 9 мі-
сяців. Повірте, є дуже вели-
ка частина ірпінців, можли-
во, вони не такі активні, не 
готові виходити на страйк, 
але вони бачать системний і 
поступовий розвиток міста, 

і вони цим задоволені. Я 
переконаний, що вони ска-
жуть своє слово на місцевих 
виборах. 

— Чи можливо на за-
конному рівні ухвалити 
мораторій на висотну за-
будову в Ірпені?

— Ми маємо розуміти 
одну важливу річ. У всіх 
країнах Європи (про це свід-
чить європейський досвід, і 
будь-хто може це вивчити), 
населені пункти, схожі на 
Ірпінь, поруч із мегаполі-
сами специфічно розвива-
ються, зокрема отримують 
ресурс від будівництва. 
Для того, щоб будівництво 
не завдавало дискомфорту 
жителям Ірпеня, потрібно, 
щоб цей напрямок був ре-
гульований. На жаль, 23 
роки в Ірпені відбувалася 
безсистемна хаотична за-
будова, яка й призвела до 
багатьох проблем — до 
відсутності нормальних ко-
мунікацій і мереж, відсут-
ності соціальної сфери. Але 
за 9 місяців нашої роботи 
ми працюємо системно і 
видаємо дозвільну докумен-
тацію лише відповідно до 
Генерального плану міста. У 
рамках договірних відносин 
з усіма підприємцями, які 
будують, в обов’язковому 
режимі отримуємо пайовий 
внесок на розвиток соціаль-
ної інфраструктури міста. 
Ми за цей короткий період 
побудували об’єктів соціаль-
ної інфраструктури в кілька 
разів більше, ніж було побу-
довано в Ірпені за всі роки 

незалежності. І цього немож-
ливо не бачити. 

Єдиний шлях розвитку 
як будівельної сфери, так і 
інших господарських сфер, 
— рухатися в межах чинно-
го законодавства. Є відве-
дені Генеральним планом 
місця, де може бути зведена 
багатоповерхівка, тож вона 
там і має бути. Є відведена 
Планом приватна терито-
рія, тож там ніколи не бути 
багатоверховій забудові. І 
всім до цього треба звикну-
ти. Але ми маємо відголос-
ки революційних настроїв у 
багатьох людей, і я не вва-
жаю, що це погано. Я пере-
конаний, що за 2-3-4 роки 
ми викристалізуємо відноси-
ни між владою і громадою, 
краще зрозуміємо одне од-
ного, громада зрозуміє наш 
підхід. А він полягає тільки в 
одному: ми всі, громадяни і 
посадовці, маємо дотриму-
ватися чинного законодав-
ства. На жаль, так трапляєть-
ся, що навіть правильні або 
доцільні рішення не завжди 
подобаються. Хтось завжди 
залишається незадоволе-
ний, наприклад, тим, що він, 
проживаючи в приватному 
секторі, межує з багатопо-
верховою забудовою. 

Але не міський голова 
Карплюк брав участь в ух-
валенні Генерального пла-
ну. Більше того, я у свій час, 
будучи звичайним активі-
стом, був категорично про-
ти знищення лісопарків, до 
останнього відбивав кожен 
клаптик зеленої зони в Ірпе-

ні і до останнього моменту 
був за інший формат зону-
вань! 

Але згідно з законом про 
містобудування, Ірпінська 
міська рада затвердила 
Генеральний план, затвер-
дила зонування до нього, і 
ми сьогодні всі живемо за 
ним. Якби тих активістів, 
які сьогодні організовують 
мітинги, це не влаштовува-
ло, вони б у 2012 р. були 
поруч зі мною, пліч-о-пліч, 
у тому місці, де затверджу-
вався цей документ. На 
жаль, їх не було, на жаль, 
ми отримали, як на мене, 
недосконалий документ. 
Але потрібно розуміти, що 
наявність будь-якої системи 
— це краще, ніж безсистем-
ність у цілому, тому якщо 
ми вже маємо з вами такий 

документ, потрібно дума-
ти, як, його дотримуючись, 
комфортно розвивати наше 
місто. І при тому маємо ро-
зуміти, що 23 роки ми мали 
безсистемний підхід до цьо-
го питання. 

— Від мітингувальни-
ків обрано трьох делега-
тів для конструктивного 
діалогу з владою. Ви бу-
дете з ними працювати? 

— Для будь-кого, хто 
приходить, у нас двері від-
чинені щодня, і з делегата-
ми від різних груп активістів 
ми зустрічаємося щоденно. 
Я ще нікого з кабінету не ви-
проводив, і не було такого, 
щоб я когось не вислухав.

Але я ще раз кажу: по-
трібно розуміти: є ракурс 
чинного законодавства і 
ракурс особистого бажан-

ня. Здається, в березні було 
так, що громада виступила 
проти будівництва дитячого 
садочка. Навіть таке було. 
Плани будівництва там са-
дочка скасовані.

Однак до кожної думки 
ставимося з повагою. Про-
те не забуваймо (і це дуже 
важливо): не може якесь 
рішення подобатися всім 
на 100%. Завжди є той, хто 
його підтримує, і той, хто 
проти. Але демократичне 
суспільство, тому й демо-
кратичне, що більшість ух-
валює рішення, а меншість 
підпорядковується і живе 
за рішенням, яке ухвалила 
більшість.

Підготував 
Володимир КОСКІН

(початок — с. 1)

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

ÏÎÁÈÒÒß ÀÊÒÈÂ²ÑÒ²Â ÍÀ ÊÈ¯ÂÙÈÍ² — 
ÖÅ ÏÐÎÂÎÊÀÖ²ß ÏÐÎÒÈ ÌÅÐÀ ²ÐÏÅÍß
Жорстоке побиття громадських активістів на Київщині, що відбулося 
останніми днями, організоване з метою дискредитації міського 
голови Ірпеня Володимира Карплюка та налаштування проти нього 
громадськості напередодні місцевих виборів.

ТОЧКА ЗОРУні землі не дали, і мені ціка-
во було послухати, як у вас ці 
питання вирішуються».

СЛОВО ПРОКУРОРА
Заступник прокурора мі-

ста Ірпеня Ільяс Рамазанов 
все ж зміг узяти слово, аби 
прокоментувати дії про-
куратури у справі побиття 
активістів. «За останній час у 
нас сталося п’ять таких фак-
тів: це активісти Маштабей, 
Олександренко, Кулібабчук, 
Мельничук і Бархоленко. 
За кожним цим випадком 
упродовж 2—3 годин були 
зареєстровані кримінальні 
провадження та проведе-
ні всі необхідні слідчі дії. У 
будь-якому разі для того, 
щоб розслідувати прова-
дження цієї категорії, необ-
хідно провести велику кіль-
кість заходів, це, зокрема, 
пов’язано і з отриманням 
судових дозволів, необхідно 
витребувати інформацію в 
тому числі і в операторів мо-
більного зв’язку. Впродовж 
2—3 днів оприлюднити кін-
цеві результати такого роз-
слідування неможливо! Я вас 
запевняю, що всі першочер-
гові слідчі дії проведені, ми 
перевірили в тому числі й ті 
версії, які висунуто було по-
терпілими, провели необхід-
ні заходи задля встановлення 
осіб, на яких вказують по-
терпілі. У нас є відеозаписи, 
ми їх продивилися, робота 
в цьому напрямку ведеться, 
крім того, підключені додат-
кові сили».

Прозвітував Ільяс Рамаза-
нов і щодо представницької 
діяльності прокуратури по 
земельних питаннях. «Лише 
за останні два роки є 554 
задоволених позовів у сфері 
землі, у нас — 50 га фактич-
но повернутих земель». 

Щодо причетності забу-
довників до побиття активіс-
тів, від правоохоронців про-
звучала фраза: «У нас немає 
навіть непрямого доказу, що 
це стосується забудов».

Емоційно і без цензури
Галас не вщухав упродовж 

усієї наради. Люди обурюва-
лися й роботою прокуратури 
(часом слів особливо не до-
бирали), і міліції, наводили 
гіркі ситуації власного життя, 
просили ввести громадських 
активістів до складу комісії з 
розслідування гучних справ 
у Приірпінні, дехто просив 
зробити кадрову чистку. 
Градус емоцій був високим, 
як і самої температури пові-
тря в залі та на вулиці. Ледь 
стримували свої емоції й 
чиновники з області. «Я теж 
вмію кричати, повірте! — 
підвівся Вадим Троян. — Ви 
ображаєте й не даєте сказа-
ти! У вас проблема в тому, 
що ви мене не поважаєте! 
І тоді я не хочу вас взагалі 
чути! Хіба так можна? Я ж хо-
тів сказати людям, що було 
і що робиться. Ідіть на моє 
місце сядьте і спробуйте. 10 
тисяч правоохоронців, усі 
тією владою створені. І кож-
ного міліціонера ображати, 
що він поганий?! Так, там є 
придурки, і їх треба гнати в 
прямому сенсі. Але є й нор-
мальні люди, і вони працю-
ють 24 години на добу! І зло-
чинів побільше, ніж будь-хто 
інший, розкрили. Кадрове 
питання стоїть перед МВС, 
як і в усіх органах влади. 
Кадровий голод, відсутність 
фахівців — за таку зарплат-
ню нема кому вчити цю зе-
лень, яка не знає нічого. Усі 
ми люди. І вирішуємо ми як 
люди, що можемо, те мо-
жемо… Громадськість сама 
бачить, як працює міліція. 
Можна порахувати кожному 
свої гріхи — життя не виста-
чить! Ми самі винні в тому, 
що за 24 роки таке зроби-
ли  з державою. Ми винні в 
тому, що 5 мільйонів людей 
залишилося з того боку, а ми 
тут демагогію розводимо. Я 
з цими «козаками» розберу-
ся (міліціонерами, на яких 
скаржилися люди — ред.), 

бо мені такі не потрібні в ор-
ганах. Зараз ідемо на нову 
поліцію, на зміну назви, 
бренду, сподіваюся, і душі 
й обличчя того міліціонера, 
який буде поліцейським».

Підсумувати зустріч мож-
на виголошеними словами 
заступника голови КОДА 
Д. Христюка, який сказав, що 
за результатами зустрічі от-
римав завдання від громади, 
побачив, що треба «розібра-
тися з ситуацією на вулиці 
Єсеніна, з екологічним ас-
пектом, держбудконтролем», 
тобто всіма контролюючими 
органами, «які мають стосу-
нок до дозвільних докумен-
тів щодо будівництва». Знову 
закликав надавати інформа-
цію щодо побиття та акценту-
вав на необхідності визначи-
ти усі проблемні майданчики 
в Ірпені і вивчити ситуацію 
по них, аби надати їм пра-
вову оцінку. «По кожній су-
перечливій адресі будемо 
доносити інформацію як до 
міської ради, так і до грома-
ди. Якщо ми бачимо, що є 
порушення, будемо зверта-
тися в правоохоронні органи 
або через суд скасовувати ці 
рішення». 

Загалом у передвиборчий 
період проявляється чимало 
цікавих моментів. І вся зала 
заздалегідь попереджених 
і підготовлених людей із 
плакатами, криками і скан-
дуванням, людей, які мало 
намагалися навіть слухати 
іншу сторону, яка навіть і 
не здогадувалася про цю 
подію, мимоволі справляли 
враження учасників одного 
великого спектаклю, ніби 
кимось чітко зрежесованого і 
злагодженого, зі своїми дійо-
вими особами і ролями. Тож 
запитання пересічних ірпін-
ців цілком логічні: які сцени 
драми, комедії чи трагедії 
будуть розіграні цього року 
на виборчій арені в Ірпені?

Юлія 
БЕРЕЖКО-КАМІНСЬКА

►
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► Реанімація озерця
На в'їзді до Ірпеня (з боку Гостомеля) курився рукотворний туман. То вели-

кі самоскиди, вивалюючи будівельний непотріб, прокладали дорогу в напрямку 
озерця (неподалік від кафе «Караван-гала»), яке донедавна виблискувало водою і 
в ньому розкошували дикі качки. Та спека з’їла озерце. Залишки величезної риби 
виловили руками.

Що ж далі? На щастя, озерце мають порятувати — почистити, заглибити і зари-
бити! Не все ж руйнувати і захаращувати.

Текст і фото: Володимир КОСКІН

ФОТОФАКТ

ÍÅÌÀ ÂÎÄÈ — 
ÄÎÁÓÂÀÉÒÅ ÑÀÌ²!

ПРОБОЛЕМА

У Ворзелі — перебої з подачею питної води. Особливо страждають 
мешканці вулиці Ворошилова. Мати двох маленьких діток Світлана 
Кулінська пішла до селищного голови за поясненням. Він порадив їй 
установити насос або йти по воду до водонапірної вежі.

За з’ясування ситуації 
щодо води взявся її чоловік 
Іван. Він разом з інспекто-
ром «Ірпіньводоканалу» 
зробили обхід вулиці. Ін-
спектор виписала деяким 
мешканцям квитанції за 
полив.

Частина вулиці, де про-
живають Кулінські і де вода 
тече тоненькою цівкою тіль-
ки вночі, підключена до тієї 
ж водонапірної башти, що 

і ТМ «Живой Источник». 
На цей закритий об’єкт на 
території колишнього ди-
тячого табору «Юність» не 
потрапили. Але наступного 
дня вдалося поспілкуватися 
з директором ПП «Водо-
воз» (розлив води «Живой 
Источник»). Він запевнив, 
що вони літом відбирають 
10 кубів, а взимку — 30, 
тому це ніяк не впливає на 
ситуацію з водою.  

Під час відвідин селищ-
ної ради спливло інше 
питання — чому не осво-
юються 2,6 млн. грн., які 
були відведені для заміни 
зношених водогонів? Із цим 
вийшов суцільний детектив. 
У результаті третина депу-
татів вирішила скликати по-
зачергову сесію. 

Про ситуацію з водою 
Іван Кулінський та депутати 
розповіли ворзелянам на 
зборах.  Зібралося більше 
50 мешканців. Ухвалили 
кілька відозв, серед яких 
— до Кабінету міністрів та 
облдержадміністрації. 

Через кілька днів зно-
ву група ворзелян пішла 
до О.Венгрика на прийом. 
Поцікавилися долею до-
кументу щодо експертної 
оцінки проекту майбутніх 
водогонів. Голова надав їм 
копію листа в ДП «Укрдер-
жекспертиза». Поїхали туди 
разом із депутатом Вален-
тином Сербіним. Праців-
ники офісу довго її шукали, 
але не знайшли.

А ще запитали О.Венгри-
ка, чому він не звітує перед 

ÂÎÄÀ Ó ÂÎÐÇÅË²
Проблеми з водою у Ворзелі набули розголосу. На запитання газети відповів 
заступник начальника КП «Ірпіньводоканал» Олександр Маркушин.

АРТЕЗІАНСЬКА ВОДА
Ворзель може видобува-

ти 2400 кубів артезіанської 
води на добу. Добуває 
близько 1000. Із них близь-
ко 200 м3 використовують 
санаторії.

У Ворзелі є водонапір-
на станція другого підйо-
му (резервуар) на вулиці 
Пролетарській. На цей час 
функціонують 9 свердло-
вин (плюс кілька, що не 
працюють з різних при-
чин). Водопровідна мережа 
завдовжки 20 км (плюс не 
добудовано близько 5 км).

У цьому році «Ірпіньво-
доканал» поставив на двох 
свердловинах нові, більш 
потужні агрегати. Потрібна 
станція знезалізнення. При 
прийомі «Ірпіньводокана-
лом» водопровідної мережі 
Ворзеля на обслуговуван-
ня, голова селища обіцяв 
кошти на станцію знезаліз-
нення, але до сих пір гроші 
не надійшли. 

Олександр Маркушин 
вважає основною причи-
ною перебоїв з водою у 
Ворзелі полив городів. По-

трібно ставити лічильники. 
Нині з 800 кубів води, які 
піднімають свердловини, 
близько половини розкра-
дається, оскільки тільки 
половина мешканців Вор-
зеля мають лічильники. Ті, 
хто їх не має, не думають 
про економію — інколи зі 
шлангів може безперервно 
протягом доби литися вода 
(стільки води на добу ви-
користовує 4-поверховий 
будинок).

Це ненормально, тако-
го немає в Європі. З такою 
безгосподарністю потрібно 
боротися. Негативно Олек-
сандр Маркушин ставиться 
і до приватних свердло-
вин. Вода — це надра, які є 
власністю держави. Але він 
наголосив, що більшість 
приватних свердловин ви-
добувають воду з глибини 
20 — 30 метрів. 

КАНАЛІЗАЦІЯ
Каналізаційна мережа у 

Ворзелі становить 19 км. 
Перекачують нечистоти у 
бік Ірпеня 4 каналізацій-
но-насосні станції, на яких 

замінено на нові 2 насо-
си. Каналізаційна система 
у Ворзелі працює на одну 
третину. Так що є резерв. 

«Ірпіньводоканал» лік-
відував усі точки зливу 
нечистот, якими користу-
валися «бочкарі» у Приір-
пінні. Тепер усі нечистоти 
возять на єдину станцію 
зливу, розташовану в Ірпе-
ні. Закрили з екологічних 
міркувань, а також з ме-
тою контролю. Уже з цього 
місяця «Ірпіньводоканал» 
разом із прокуратурою, 
ДАІ, екологічною інспекці-
єю проводитимуть рейди. 
Деякі несумлінні «бочкарі» 
зливають нечистоти на по-
лях, в інших заборонених 
місцях. При виявлення по-
дібного порушники будуть 
оштрафовані від 3000 грн. 
або ж відкриватиметься 
кримінальне провадження. 

Олександр Маркушин 
звертається до мешканців, 
щоб вони повідомляли 
про такі порушення в «Ір-
піньводоканал» за телефо-
ном: 62-946.

До речі, 
«Ірпіньводоканал» 
надає послугу з 
викачки вигрібних ям. 
Ціна такої послуги — до 
200 грн. за вивіз. 
Тел.: 62-946.

У Ворзелі нині чергує 
впродовж дня постійна ава-
рійна бригада зі спецавто-
мобілем. 

Говорили ми й про сухі 
крани в квартирах багатьох 
ворзелян. На що почула 
відповідь — потрібно бу-
рити потужну свердловину, 
яка б давала 600 кубів на 
добу. Її взявся пробурити 
забудовник Руслан Гевел. Із 
них для потреб житлового 
багатоповерхового масиву, 
який він будує (землі ко-
лишнього дитячого табору 
«Буревісник, вул. В.Жовтня і 
Декабристів) він використо-
вував би 200 кубів, а сели-
ще — 400. Цю свердловину 
планувалося розмістити у 
парку «Перемога», але гро-
мада запротестувала й не 
дозволила буріння.

Проте не все так просто 
з цією та іншими заплано-
ваними, але не збудовани-
ми у Ворзелі свердлови-
нами. Днями в кабінеті за-
ступника міського голови 
Ірпеня Миколи Головке-
вича відбулася розмова, 
в якій також узяли участь 
начальник «Ірпіньводока-
налу» Віктор Коваленко 
та селищний голова Вор-
зеля Олександр Венгрик. 
Подає деякі фрагменти 
розмови.
Віктор Коваленко: «Тема 
води у Ворзелі дуже важ-
лива для людей. Перше, 
потрібно запросити депу-
татів, Гевела (забудовник 
масиву по вул. В.Жовтня 
та Декабристів — ред.) Я 
з ним вів розмову у липні. 
Цей будинок на 99% го-
товий. 

Друге — це територія 
санаторію «Зірка». Видано 

технічні умови на будівниц-
тво двох свердловин, двох 
резервуарів, каналізацій-
но-насосних станцій. Вони 
сьогодні хочуть перший 
житловий будинок підклю-
чити до свердловини, з якої 
бере забудовник Дмитро 
Войцех. І це — знову атом-
на війна. Води не буде, бо 
ця свердловина ледве шість 
будинків забезпечує. Треба 
збирати забудовників».
Микола Головкевич: 
«Почнемо з того, що ми 
всім видали технічні умови 
на свердловину. Де будуть 
ці свердловини знаходи-
тись? Чи є місце, земля під 
ними?»
В. Коваленко: «На тери-
торії «Зірки», де йде бу-
дівництво. У них в оренді 
земля, на якій вони буду-
ють. Вони повинні побуду-
вати водозабір і решту. Це 
все є на схемах і узгоджено 
з селищним головою, тех-
нічні умови підписані, але 
ніхто нічого не робить».
М.Головкевич: «Треба 
запросити забудовника і 
сказати: шановні, ви не 
введете в експлуатацію, 
поки не виконаєте технічні 
умови».
Олександр Венгрик: «Але 
вони введуть без нас через 
реєстраційну службу. Так, 
як Войцех увів в експлуа-
тацію ці будинки і втік від 
пайової участі».
В. Коваленко: «Перше, 
що ми повинні зробити: 
селищний голова має на-
писати в Архбудконтроль 
на нового забудовника, 
що технічні умови не ви-
конані».
М.Головкевич: «Щодо 
Гевела — давайте роз-
биратися, де пробурити 
свердловину. Причому не 
для нього, а для селища». 
В.Коваленко: «У його 
технічних умовах забита 
реконструкція насосних 
станцій (заміна насосів), 
будівництво свердловини. 
То що він там розказує… 
Сьогодні води не вистачає 

навіть на ці будинки, які 
він побудував». 
О.Венгрик: «Гевел каже, 
що у нього все виконано».
В.Коваленко: «Та ні. По 
перших будинках він по-
винен був пробурити дві 
свердловини, пробурив 
одну. Причому малопотуж-
ну. Та, що Войцех запустив, 
дає десь 12 кубів, у Гевела 
— 15 кубів».
М.Головкевич: «Є запаси?».
В.Коваленко: «2,5 тис. 
кубів у Ворзелі є. Там треба 
просто побудувати про-
мислову свердловину діа-
метром труби 273 см. Уся 
проблема в тому, що сверд-
ловини малопотужні. От на 
Лесі Українки свердловина 
— башта дає 18 кубів. А 
забудова? Скільки людей 
підключилося за останні 5 
років?»…

Далі йде мова про сверд-
ловини, які не є на балансі 
«Ірпіньводоканалу»: на те-
риторії «Соснового бору»; 
приватна свердловина біля 
недобудованої бази відпо-
чинку; на Дзержинського. 
Остання — побутова, потуж-
ністю 5 кубів, з підвищеним 
вмістом заліза. У переданій 
«Ірпіньводоканалу» сверд-
ловині, що  на вул.Жовтне-
вій, міститься 3 одиниці за-
ліза. Вона не працює. Фільтр 
для знезалізнення обійдеть-
ся у півмільйона гривень.

Підсумував розмову Ми-
кола Головкевич: «Перше  
питання — треба вирішити 
з Гевелом, де пробурити 
свердловину. Друге — пи-
тання «Зірки». Не допустити 
вводу будинку, поки не буде 
свердловини. Третє — зібра-
ти всі свердловини, які сьо-
годні можуть бути включені 
— список, лист, даєте адресу 
і через тиждень збираємося. 
Четверте — підібрати на те-
риторії селища ділянку, яку 
можна буде передати во-
доканалу, щоб побудувати 
свердловину. Кожна сверд-
ловина повинна мати сані-
тарно-захисну зону.

Данута КОСТУРА

Питання води, її безконтрольного використання вже давно є гострою пробле-
мою не тільки для окремих населених пунктів, а стає державною загрозою. 

Нагадаємо, що 22 грудня 2010 р. був ухвалений закон про «Права власників на 
видобування підземних вод». У ст.23, ч.1 йдеться, що «землевласник має право 
видобувати без спеціальних дозволів підземні води для власних потреб за 
умови, що продуктивність водозаборів підземних вод не перевищує 300 м3 
на добу». 

Ось так Верховна Рада дозволила не платити за воду підприємцям, багатіям за 
басейни, штучні озерця і гектарні газони, потурбувалася про наповнення кишень «ви-
робників» бутильованої води. А ще розширила поле діяльності для корупціонерів.

Верховна Рада не тільки створила загрозу забруднення водоносних горизонтів, 
а й їх виснаження через безконтрольне буріння свердловин. Його часто проводять 
непрофесіонали. Тоді при бурінні та облаштуванні свердловин порушується щіль-
ність пласту з можливим витоком води в інші пласти. Через неконтрольованість 
може настати виснаження водоносного горизонту. 

За даними Держкомітету України з водного господарства, на одну людину в 
Україні припадає 1000 м3 води на рік. Якщо припадає менше ніж 1700, то країна 
вважається водонезабезпеченою (для прикладу — в Росії 31 000 м3). За запасами 
водних ресурсів Україна належить до числа найменш забезпечених країн Європи.

громадою вже чотири роки. 
Олександр Пилипович за-
певнив їх, що звітував. І звіт 
надрукований в «Ірпінсько-
му віснику» і «Ворзельських 
відомостях». Дружина Івана 

засіла у бібліотеці і пере-
дивилася всі номери цих 
видань. Каже, що звіту не 
знайшла. 

Так подружжя Кулінських 
долучилося до спільноти 

ворзелян, які зіткнулися з 
тією ж ситуацією, що й чи-
мало їхніх односельчан. 

А з водою у них досі про-
блеми.

Данута КОСТУРА

НА ЧАСІ
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ÅÍÅÐÃÎÇÁÅÐÅÆÅÍÍß: ÷è ïðèéíÿòíèé 
äîñâ³ä Æèòîìèðà äëÿ ²ðïåíÿ?

У липні начальник відділу 
економіки Ірпінського місь-
квиконкому С.А.Демченко 
брала участь у семінарі-пре-
зентації енергоефективної 
термореновації об’єктів бю-
джетної сфери за європей-
ськими стандартами, мета 
якого — представити досяг-
нення м. Житомира в рам-
ках співпраці з проектом 
GIZ «Енергоефективність у 
громадах».

Понад 100 учасни-
ків заходу (міжнародні й 
українські експерти, пред-
ставники влади і громад-
ськості), який відбувався у 
Житомирській міській раді, 
вивчали й обмінювали-
ся досвідом застосування 
енергоефективних техно-
логій, зокрема, при уте-
пленні дитячого садочка 
№63 м.Житомира.

Очікуване заощадження 
теплової енергії у резуль-
таті цього проекту складає 
близько 57%. При цьому 
витрати на теплову енер-
гію скоротяться на 59,2% 
(з 214 тис. грн. у 2011-
2013 рр. до 87,5 тис. грн. 
— після термореновації). 
Спеціалісти стверджують, 
що проект також матиме 
позитивний екологічний 
ефект, що полягає у зни-
женні рівня викидів С02 в 
атмосферу на 22,85 тонн 
щорічно. Очікується, що 
внаслідок термореновації 
суттєво підвищиться рівень 
комфорту перебування у 
закладі вихованців.

ПРИНЦИП ОЛІВЦЯ
У закладі повністю 

утеплено фасад і цоколь 
будівлі, замінено вікна, 
встановлено індивідуаль-
ний тепловий пункт і гелі-
осистеми для гарячої води. 
Щодо утеплення фасаду, 
то воно здійснювалося за 
принципом «олівця». Тоб-

то, коли олівець на картин-
ці створює безперервну 
лінію по контуру. Так і тут, 
щоб створити безперерв-
ний контур і усунути «міст-
ки холоду», відрізали залі-
зобетонні ґанки і козирки 
над ними, усунули будь-які 
виступи, які були на стінах, 
двокамерні пластикові вік-
на та двері встановили на 
рівні стін, причому при 
монтажі використовували 
не монтажну піну, а спе-
ціальну стиснуту пористу 
гуму (дуже надійний ізо-
ляційний герметик). А вже 
потім, використовуючи для 
утеплення мінеральну вату 
товщиною 15 см (понад 
встановлені українськи-
ми нормативами 12 см), 
забезпечили безперерв-
ну лінію утеплення. При 
цьому, утеплюючи дах, 
використовували також мі-
неральну вату товщиною 
15 см (але це за умови, що 
дах уже утеплений, інакше 
товщина шару вати має 
бути 32 см). Цоколь роз-
копали на глибину 0,6м і 
також утеплили жорстким 
полістиролом товщиною 
100 мм, причому цоколь 
був утеплений як із зов-
нішньої, так і з внутрішньої 
сторони, щоб убезпечити 
потрапляння холоду на 
контур під час промер-
зання ґрунту взимку. Не-
обхідно відзначити, що 
стеля підвального техніч-
ного поверху так само, 
як і цоколь з внутрішньої 
сторони, була утеплена 
мінеральною ватою тов-
щиною 15 см. 

ТЕПЛА СТІЛЬКИ,  
СКІЛЬКИ ТРЕБА

Принцип «олівця» і 
«термосу» забезпечили. 
А як же потрапити в при-
міщення? Для цього засто-

сували досить дорогу, але 
перевірену й  надійну у 
цьому сенсі приставну ме-
талеву конструкцію (вся 
Європа тепер її використо-
вує), яка на 2 см відстає 
від стіни, але міцно стоїть 
у бетоні на ґрунті. Козирки 
трішки скошені на бік для 
стікання дощових і талих 
вод. Така ж конструкція 
використана для аварій-
ного виходу з другого 
поверху будівлі. Це щодо 
утеплення.

Але термореновація не 
може бути ефективною 
при застосуванні лише 
одного елемента. Ефект 
можна отримати виключно 
при виконанні комплексу 
робіт. Тож разом із уте-
пленням була перевірена 
та прочищена система обі-
гріву будівлі (прочищені й 
промиті, а де необхідно, 
замінені радіатори і тру-
би), прямо в приміщенні 
дитячого садочка влашто-
ваний блочно-модульний 
тепловий пункт із двома 
бойлерами для гарячої 
води місткістю 1т кожний. 
Для підігріву води на даху 
будівлі встановлено ва-
куумну геліоситему (два 
геліоколектори загальною 
площею 4,6 кв.м та про-
дуктивністю 0,3 куб.м на 
добу). Ця система повні-
стю забезпечує гарячою 
водою влітку, коли при-
пиняється опалювальний 
сезон. Система теплового 
пункту оснащена електро-
нікою, яка дозволяє відда-
вати стільки тепла, скільки 
це потрібно для підтримки 
нормального комфортно-
го теплового режиму. Реш-
та тепла (температурою 
понад необхідну норму) з 
носієм повертається в те-
пломережу. Тепломережа 
не може за таких умов від-

дати тепла більше, ніж по-
трібно. Тобто не потрібно 
буде відкривати вікна та 
дурно випускати тепло на 
вулицю.

ЩЕ ОДНА ЦІКАВА ДЕТАЛЬ
Таке утеплення будівлі 

разом із опаленням потре-
бує правильного режиму 
вентиляції. Для цього в сті-
ни було вмонтовано вен-
тиляційні рекуператори з 
двома вентиляторами, які 
регулюють потоки повітря 
як ззовні в приміщення, 
наполовину підігріваючи 
його, так і зсередини назо-
вні. Саме всі ці заходи, ви-
конані у комплексі, і доз-
волять досягти описаних 
вище ефектів і зекономити 
майже 60% коштів.

Житомирянам пощас-
тило, що це були кошти 
гранту і повертати їх не 
потрібно. Але найвищою 
цінністю для себе вони від-
значали те, що проект по 
термореновації дитячого 
садочка надав нові знання, 
досвід і навички як у плані 
розробки проектно-кошто-
рисної документації, вико-
нання робіт, виходячи із 
європейських стандартів, 
які вже давно врахували 
вартість енергоносіїв і при-
лаштувалися до таких жор-
стких цінових реалій, так і 
в плані ставлення людей 
до проблеми ощадного 
використання будь-яких 
ресурсів.

СТРАТЕГІЯ 
ЕНЕРГОЕФЕКТИВНОСТІ
Саме такі пілотні між-

народні проекти з енерго-
ефективності допомогли 
житомирянам розробити 
Стратегію енергоефектив-
ності, яка вже затверджена 
сесією міськради і подана 
на розгляд Єврокомісії. 22 

ЕНЕРГОЗБЕРЕЖЕННЯ

ÂÎÄÀ Ç ÏÎÂ²ÒÐß?

У Перу, точніше в місті 
Ліма, проблему нестачі 
питної води вирішили до-
сить оригінальним чином. 
Місцевий університет інже-
нерії та технології у співп-
раці з креативним агент-
ством MAYO-DRAFT FCB 
розробив білборд, здатний 
перетворювати атмосфер-
ну вологу в питну воду. Рі-
дина з конденсатора про-
ходить через систему по-
вітряних і вугільних філь-
трів, а потім — через уста-
новку зворотного осмосу, 
після чого стає придатною 
до вживання. Опади в Лімі 
рідкісні, але вологість по-
вітря досягає 98%, тому 
рекламний щит може ви-
робляти до 96 літрів води 
в день. Білборд встановле-
ний на Панамерикансько-

му шосе — плодами його 
роботи користуються і міс-
цеві жителі, і туристи.

А Террі ЛеБльо з Теха-
су є одним із небагатьох 
людей, які можуть чесно 
сказати, що не бояться 
проблем з водою, які може 
викликати засуха. А все 
тому, що у нього є апарат 
«Drought Master», який ро-
бить воду з повітря.

Принцип роботи цього 
пристрою досить простий: 
генератор вбирає вологе 
повітря, стискає його, по-
тім викачує очищене пові-
тря і збирає воду, яка вже 
очищена і готова до вжи-
вання. «Він робить чисту 
воду, — каже ЛеБльо. — 
Вода жодного разу не тор-
кається землі. Вона вихо-
дить прямо з повітря. У нас 

АЛЬТЕРНАТИВА

об’єкти соціальної сфери 
увійшли до переліку та-
ких, що потребують тер-
мореновації. Співпраця в 
рамках проекту дозволи-
ла добре зрозуміти й усві-
домити те, що зменшення 
абсолютної величини спо-
живання енергоресурсів 
у натуральному вигляді 
лише на 5% дозволяє в 
масштабі м.Житомира 
економити 4,4 млн. грн. 
на рік. Економія ж мож-
лива лише за умови за-
стосування ефективних 
комплексних технологій із 
утеплення будівель.

Програма енергоефек-
тивності, впроваджувана з 
2014 р. за підтримки уря-
ду Німеччини, Німецького 
товариства міжнародного 
співробітництва GIZ, на-
вчила міську й обласну 
раду системно працювати 
над пошуком позабюджет-
них коштів, оскільки ко-
штів, передбачених про-
ектним портфелем (а це 
— 100 млн. євро), у міс-
цевому бюджеті немає. Як 
результат — вже є домов-
леності на 65 млн. євро з 

міжнародними фінансо-
вими організаціями, таки-
ми, як GIZ, Sida, Шведське 
бюро співробітництва, 
NEFKO, UNDP, WB, ЄБРР.

ПРО ЩО ЩЕ ГОВОРИЛИ 
ФАХІВЦІ ОРГАНІВ 

ВЛАДИ?
Співпраця з міжнарод-

ними проектами навчила 
бути гнучкими в ухва-
ленні рішень. У різних 
міжнародних організацій 
можуть бути різні проце-
дури закупівель, які від-
різняються від процедур 
закупівель за вітчизняним 
законодавством. Необ-
хідно вміти реагувати на 
ці вимоги й бути до них 
готовими. Форми звітів 
у кожного донора свої. 
Знову ж таки необхідно 
до цього адаптуватися. І 
головне — наявність кре-
ативної команди, яка змо-
же пристосувати вимоги 
міжнародних експертів до 
нашого недосконалого 
законодавства. 
Офіційний сайт Ірпінської 

міської ради

є цілі океани води в повітрі 
і в небі. Все, що вам потріб-
но зробити, це зібрати по-
вітря і скондесувати його».

«Drought Master» вже на-
дійшов на американський 
ринок, і місцеві жителі ко-
ристуються ним, щоб пере-
жити серйозну посуху.

Потрібно просто увітк-
нути шнур апарата в розет-
ку — все інше він зробить 
сам. За словами ЛеБльо, 
«Drought Master» може ви-
робляти від 19 до 26 літрів 
питної води на день, що 
обійдеться всього в 1 цент 
за літр. Це набагато вигід-
ніше, ніж купувати воду в 
пляшках.

Більше того, отримана 
вода відповідає стандар-
там Управління з охорони 
навколишнього середови-
ща, Асоціації аналітичних 
хіміків, Американської асо-
ціації охорони здоров’я, 
Американської асоціації 
з водних робіт і Федера-
ції контролю забруднення 
води. Тести показали, що 
зразки води, надіслані Ле-
Бльо, не містять ні цинку, ні 
міді, ні кишкових паличок, 
і за своїм складом вода з 
«Drought Master» найбіль-
ше нагадує стерильну дис-
тильовану воду.

Підготувала 
Агнешка НОВАК
Джерело: «Зоря 

Приірпіння»

ÒÅ×Å ÂÎÄÈ×ÊÀ Ï²Ä ÊÂÀÐÒÈÐÈ…
Цікаво, а щастить нині комусь на ЖЕКи? Скажімо, сталася халепа, 
громадянин зателефонував чи відніс заяву куди треба — і проблема 
вирішилася. От би хтось з читачів про таке написав!

А поки що розповімо 
про «все навпаки», точні-
ше, розповість Костянтин 
Васильович Кисленко, що 
мешкає у двоповерхово-
му будинку за адресою 
вул. Привокзальна пло-
ща, 1, в Ірпені. 

«Підвал у нашому бу-
динку донедавна викону-
вав роль басейну, з нього 
періодично відкачували 
воду. А водою заливало 
через те, що постійно від-
бувався прорив труб во-
допровідної системи, що 

міститься під будинком. 
Робітники комунально-
го підприємства заміни-
ли два відрізки труб. Та 
оскільки трубам уже 45 
років, то прориви ста-
ються й надалі. Мною 
подано за червень-ли-
пень три заяви. Жодної 
відповіді я не отримав. 
Наразі в під’їзді зали-
шається велика дірка в 
підлозі. Стіна, вражена 
грибком, облущується. 
Щоправда, через спеку 
вона підсушилася».

Журналіст не полі-
нувався і пішов поди-
витися, що ж насправді 
відбувається. Навіть за-
сунув голову в ту діру. 
І побачив, як на стикові 
нових пластикових труб 
юшить вода. Цікаво, 
скільки тонн води витікає 
в ту прорву, а заразом і 
грошей? Що дешевше — 

залагодити чи хронічно 
«підволожувати» будівлю 
дорогоцінною водою? 
Хто з комунальників на 
це питання відповість?

Текст і фото 
Володимир КОСКІНА

SOS
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ГРОМАДСЬКИЙ ТРАНСПОРТ

ØÀÍÎÂÍÀ ÐÅÄÀÊÖ²ª!
Звертаюся до вас від імені всіх меш-

канців будинків №14 та №10, що по вул. 
Паризької комуни. Допоможіть зберегти 
наш скверик! Були у нас весь час такі кра-
сиві зелені газони поміж столітніх дубів. 
Любителі квітів висаджували їх щороку на 

радість людям, косили траву на газонах, був порядок 
і краса. А зараз водії ставлять свої машини під дуби 
на газони. Зробили автостоянку. Я чіпляла табличку 
«Стоянка авто заборонена!», садила знов кущі та кві-
ти. Все руйнують і дотепер. ЖКХ відправляє до ДАІ, 
а там на телефон ніхто не відповідає. Нам зробили 
красивий дитячий майданчик, звільнили для авто сто-
янку — спортивний майданчик. Але водії без сорому 
й совісті все одно ставлять машини під дуби на газон. 

Допоможіть нам врятувати наш зелений куточок! 
Для дітей, для людей, для Ірпеня. Серце крається від 
такого видовища.

Ось номери машин постійних порушників: АІ 4767, 
АІ 3385 ВЕ, АІ 06338 КК, АІ 1380 СО, АО 6214 АВ, АА 
4282 ВХ, 11 05367 КТ.

КОЛОДЯЖНА Діна Матвіївна

ЛИСТ У РЕДАКЦІЮ

Запустили сервіс, який 
допомагає складати скар-
ги на порушників правил 
паркування та надсилати 
їх ДАІ.

Щоб написати заяву, 
потрібно: сфотографува-
ти автомобіль, який при-
парковано із порушенням 
ПДР, заповнити форму на 
сайті сервісу (вказати місто, 
адресу, дату правопору-
шення, номерні знаки ав-
томобіля та ваші контактні 

дані), роздрукувати текст 
скарги на принтері та на-
діслати її листом до управ-
ління ДАІ за вказаною 
адресою. За бажанням, 
своє повідомлення про ад-
міністративне порушення 
можна поширити ще й че-
рез Facebook, натиснувши 
відповідну кнопку.

Для подання скарги 
необхідно вказати своє 
прізвище, ім’я, по батько-
ві, адресу для листування 

та номер телефону. ДАІ 
не розглядає скарги, по-
дані анонімно, тому П.І.Б. 
є обов’язковими. Адреса 
для листування потрібна, 
щоб отримати відповідь ін-
спектора ДАІ, який розгля-
датиме скаргу, а телефон 
може бути використаний 
інспектором для уточнення 
деталей. Автори сервісу за-
певняють, що персональні 
дані будуть використовува-
тись лише для заповнення 

форми заявки та в жодно-
му разі не будуть надані 
стороннім особам чи опу-
бліковані на сайті.

Також на сайті 
BadParking можна перегля-
нути карту зареєстрованих 
порушень. В Ірпені, до 
речі, немає жодного!

Найближчим часом буде 
розроблено Android-дода-
ток сервісу.

«Правда Ірпеня»

КОМФОРТНЕ МІСТО

На фото: м. Ірпінь, вул. Грибоєдова. 31.06.2015

Сервіс для скарг на «героїв паркування»

Ñâ³òëî ïðîòè òåìíèõ ñïðàâ
З метою підвищення рівня безпеки в місті, врахо-

вуючи погіршення криміногенної ситуації, 10 серпня 
міським головою м.Ірпеня підписано розпорядження 
про відновлення освітлення в нічний час. 

За словами начальника КП УЖКГ «Ірпінь», Сергія 
Скрипника, електропостачання буде відновлено най-
ближчими днями. Окрім того, в місті будуть незаба-
ром установлені відеокамери спостереження.

Просимо інформувати про неосвітлені вулиці! Дя-
куємо за співпрацю! 

КП «Контроль благоустрою»

НЕЗРУЧНО І НЕБЕЗПЕЧНО? 

ПО БАРАБАНУ!
Місце події — Гостомельське шосе, м. Ірпінь. Крам-

ниця без назви і номера (певно 9). З вантажівки до неї 
носять товар. Розвантажують стільки часу, скільки тре-
ба. Певно, щодня, бо я на таку картину натикаюся дуже 
часто. Зрозуміло, що та вантажівка закриває проїжджу 
частину, затуляє огляд, не видно, що відбувається на 
«зебрі», чи рухається по ній хтось. А якщо рухається, 
то він — камікадзе, бо вантажівка його закриває, наче 
сліпого. Дуже «зручне» місце придумали постачальники, 
яким просто начхати і на водіїв, і на перехожих. Місце-
вий житель спересердя махнув рукою і сказав: «Якби це 
було в якійсь Польщі чи Франції, то таких розумників 
одразу б поставили на потрібне місце добрячим штра-
фом, аби не створювали потенційну загрозу для життя. 
Тим часом по «зебрі» посунули троє дівчат-школярок, а 
з невидимого боку мчав джип. Добре, що цього разу ді-
тей спільними зусиллями спинили. Та хіба завжди є кому 
підстрахувати? Лотерея…

Текст і фото Ганни БРОВИК

ÕÎ×Ó ÁÓÒÈ 
ÏÎ×ÓÒÈÌ!

ÌÀÐØÐÓÒÊÈ: ÄÎÄÀÒÊÎÂÈÉ 
ÑÅÐÂ²Ñ ÇÀÌÎÂËßËÈ?

Більшість жителів Приірпіння майже щодня — і не один раз — користуються громадським 
транспортом, зокрема маршрутками. І не раз доводилося бути свідком, а то й особисто потрапляти 
у малоприємні ситуації через «додатковий сервіс», який у вартість квитка, очевидно, включили 
перевізники — нав’язливий (шансонівського типу)  музичний супровід.

Добре, коли музика і 
справді м’яко створює від-
чуття комфортної та приєм-
ної поїздки. Коли вона доз-
воляє людям розслабитися, 
подумати про щось своє, а 
то й трохи відпочити. Але 
здебільшого — усе з точні-
стю до навпаки! Пасажири 
змушені перебувати впро-
довж усієї поїздки у хаосі 
неприємних звуків, без-
змістовних текстів дешевої 
попси, «шлягерів» із місць 
позбавлення волі, важкого 
року, або ж просто — трі-
ску і хрипіння старого не-
добитого радіоприймача. І 
це — у час, коли більшість 
людей мають психологічно 
налаштуватися на робочий 
день або ж повертаються 
втомленими і потребують 
спокою і тиші.

На зауваження паса-
жирів водії маршруток у 
кращому випадку трохи 
приберуть децибели. У гір-
шому — облають бруталь-
ними словами і запропону-
ють пересісти в таксі (яким 
же тоді цинічним виглядає 
напис із потрійним знаком 

оклику: «Розмови по мо-
більному відволікають во-
дія!!!»).

Утім, кожен із нас пови-
нен знати, що в цій ситуації 
він МАЄ ПРАВО ВИМАГА-
ТИ ВІД ВОДІЯ НЕ ПРОСТО 
ЗРОБИТИ ЗВУК ТИХІШИМ, 
А ВЗАГАЛІ ВИМКНУТИ РА-
ДІОПРИЙМАЧ АБО МАГ-
НІТОФОН! Адже це чітко 
прописано у «Правилах 
надання послуг пасажир-
ського автомобільного 
транспорту»: ВОДІЮ ЗА-
БОРОНЯЄТЬЯ «під час руху 
розмовляти з пасажирами, 
їсти, пити, палити, слухати 
радіоприймачі та магніто-
фони; продавати пасажи-
рам квитки під час руху»!

Якщо ж водій ваше про-
хання до уваги не бере — 
запитайте його прізвище, 
ім’я і по батькові, запишіть 
номер маршрутки і теле-
фонуйте на місцеву гарячу 
лінію АТП: (04597) 69-909.

Про найбільш кричущі 
випадки поведінки водіїв 
громадського транспорту 
повідомляйте редакції на-
шого видання.

Однак, вимагаючи від 
інших дотримання їхніх 
обов’язків, не забувайте 
і про свої. Адже голосно 
спілкуючись по телефону 
або між собою, на повну 
потужність слухаючи музи-
ку через навушники, відго-

мони «радості» якої дово-
диться чути всьому салону, 
ми стаємо не на багато 
кращими від недовихова-
ного водія.

Юлія 
БЕРЕЖКО-КАМІНСЬКА

► Не маємо спокою і 
відчуття безпеки

«Пане мере, прошу Вас дати доручення відповід-
ним службам встановити «лежачі поліцейські» на ву-
лиці Садовій в Ірпені: від церкви до перехрестя вул.
Університетської і Садової. Водії гасають на цьому 
відрізку на швидкостях. А мотоциклісти з відірва-
ними глушниками (або переналаштованими) пору-
шують спокій і безпеку навіть уночі. Тут розміщено 
навчальний заклад і гуртожитки. Дякую!».

Геннадій МИКОЛОВИЧ

► Тут — суцільний безлад, 
а хочеться, щоб було як на 
Соборній

Шановний пане Володимире! Звертаюся до 
Вас із проблемною ситуацією, яка склалась у пар-
ковій зоні довкола Податкового університету. 
У цій парковій зоні, яка тягнеться від магазину «Ло-
ток» (вул.Університетська, 33-а) повз ресторан «Ка-
пучіно» аж до готелю «Акорн», їздять до готелю і рес-
торану автомобілі, вщент знищивши всю траву. Це 
місце не таке вже й велике, але прибирати його ніхто 
не хоче. Опале листя лежить там роками. А дитячий 
майданчик навпроти магазину «Лоток» — то взагалі 
жах: трава по коліна, пісок не завозять, сміття ніхто 
не прибирає…Тут — суцільний безлад, а так хочеть-
ся, щоб був маленький скверик, на зразок тих парків, 
які Ви нам подарували по вул. Соборній. 

Пане голово, зверніть свою увагу і на цей зелений 
клаптик по Університетській!

Тетяна МІТРУХІНА, 
«Гаряча лінія міського голови», Фейсбук

► Перехід — не базар
Шановний Володимире Андрійовичу! 13 серпня 
біля переходу, що на вокзалі, обговорювали, чи 
правильно те, що люди продають у переході 
продукти, часто стоять з якимись речами і хто це 
«кришує»? Я прошу звернути на це увагу, тому що 
перехід створений для того, щоб там ходити. Це не 
базар! Дійшло до того, що пройти неможливо — по 
обидві сторони — торгівля. Хто відповідає за цю 
територію? Вже не раз бачила, що міліція просто 
ходить і навіть не реагує. Дякую!

Людмила АФАНАСЬЄВА
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► Пожежа і вибухи в Ірпені
5 серпня 2015 р. о 15:10 до 36-ї державної пожеж-

но-рятувальної частини м. Ірпінь надійшло повідом-
лення про пожежу в металевій господарчій будівлі в 
Ірпені, на вулиці Львівській, 24-а.

Ця будівля з металевого корпусу, розмірами при-
близно 20х40 м, була повністю охоплена вогнем із 
середини. Зі слів господаря, там знаходився автомо-
біль, речі домашнього і господарського вжитку, Як 
з’ясувалося пізніше, в будівлі ще стояли балони з га-
зом і киснем, які були під тиском і незабаром обидва 
вибухнули. До боротьби з вогнем було залучено чоти-
ри аварійно-рятувальних підрозділи. На щастя, ніхто 
не постраждав.

Пожежу було ліквідовано за 1,5 години і врятовано 
розташовані поруч гараж і житловий будинок. Причи-
на пожежі наразі встановлюється.

► В Ірпені за одну ніч згоріли три 
автомобілі
Роботи ірпінській міліції додалося. Ніч на 7 
серпня в Ірпені видалася неспокійною: майже 
одночасно палали аж три автівки. 

О 3:33 ночі до служби порятунку «101» надійшло 
повідомлення про загорання легкового автомобіля 
«Toyota Camry», що на стоянці поблизу житлового 
будинку в м. Ірпінь по вул. Северинівська, 9. За 6 хви-
лин рятувальники відділення 36-ї Державної пожеж-
но-рятувальної частини м. Ірпінь на АЦ-40 (43202) 
ПМ-102-Б були на місці пригоди. Громадяни, що пе-
ребували неподалік, кинулися рятувати автомобіль 
власними силами й успішно впоралися з цією робо-
тою до прибуття пожежників. Усе ж вогнем пошко-
джено акумулятор, фільтр, частково — салон і 
лобове скло, колесо та фара автомобіля. 

Проте розслаблятися вогнеборцям не довелося: за 
декілька хвилин (о 4:13) — нове повідомлення про 
загорання уже двох легкових автомобілів на стоянці 
поблизу житлового будинку по вул. Ленінградська, 
4-д. Палали «Toyota Corola» і «Volkswagen Caddy». 
За 10 хвилин рятувальники цього ж відділення з 
вогнем упоралися. Полум’я пошкодило моторний 
відсік автомобіля «Toyota Corola», частково — 
кузови автомобілів «Volkswagen Caddy» та «Ford 
Explorer». Потерпілих та загиблих в обох випадках 
немає. Причини загорання та збитки встановлюються.

Нагадаємо, що умисне знищення або пошкодження 
чужого майна, що завдало шкоди у великих розмірах, 
карається штрафом до 50 неоподатковуваних міні-
мумів прибутків громадян, або виправними робота-
ми терміном до 2-х років, або позбавленням волі на 
строк до 3-х років.

Р.S. 10 серпня сталося загорання приватного ав-
томобіля «Ford Scorpio» на стоянці поблизу житлово-
го будинку у Ірпені по вул. Котляревського, 65. Уже 
за 5 хв. вогнеборці відділення на АЦ-40 (433371) 
63-Б 36-ї Державної пожежно-рятувальної частини 
м. Ірпінь прибули на місце виклику та оперативно 
приборкали вогонь.  Вогнем пошкоджено моторний 
відсік, частково — лобове скло та лакофарбове по-
криття. Потерпілих та загиблих немає. Попередня 
причина загорання — коротке замкнення електроу-
статкування автомобіля. 

Юлія БЕРЕЖКО-КАМІНСЬКА

► У Гостомелі згоріла лазня
11серпня 2015 року в смт. Гостомель по вул. 

Островського, 9 згоріла приватна лазня. Після пові-
домлення про пожежу на місце події негайно прибуло 
відділення на АЦ-40 (432921) 53-ДПРП смт. Госто-
мель. При допомозі  вогнеборців з Ірпеня та Бучі ря-
тувальники за півтори години повністю ліквідували 
пожежу. Завдані матеріальні збитки встановлюються. 
Ймовірна причина загорання — підпал.

Галина СКУРАТІВСЬКА

ÓÐßÄ ÇÁ²ËÜØÈÂ 
ÑÒÀÆ ÄËß ÂÈÕÎÄÓ 

ÍÀ ÏÅÍÑ²Þ 
ïåäàãîãàì ³ ìåäèêàì
Кабінет міністрів України збільшив стаж, необхід-

ний для виходу на пенсію співробітникам освіти, охо-
рони здоров’я та соціального захисту на 5 років. Про 
це йдеться в постанові уряду №529.

Постановою передбачено, що пенсії за вислугу 
років співробітникам освіти, охорони здоров’я та со-
цзахисту встановлюються за наявності спеціального 
стажу, станом на 1 квітня 2015, не менше 25 років. 
Після 1 квітня стаж, який необхідний для отримання 
пенсії, поетапно збільшуватиметься на 6 місяців що-
року, поки з 1 квітня 2024 не досягне 30 років.

«Правда Ірпеня»

ÏÅÍÑ²ÉÍÀ ÐÅÔÎÐÌÀ 
ÇÀÉØËÀ Ó ÃËÓÕÈÉ ÊÓÒ
На початку серпня Президент підписав закон, який звільняє від 
оподаткування пенсії учасників бойових дій, інвалідів війни, членів їх 
сімей, а також пенсії тих сімей, члени яких загинули або зникли як у 
роки Другої світової війни, так і в період проведення антитерористичної 
операції на Сході України. Цей закон ще більше «відкотив» назад пенсійну 
реформу, яку гучно рекламував Кабмін на початку року. 

Для отримання траншу 
від МВФ, у грудні 2014 і бе-
резні 2015 року уряд про-
лобіював ухвалення низки 
антиконституційних норм, 
які дозволили скоротити 
пенсії. Як результат, був 
введений 15%-й податок на 
пенсії, розмір яких переви-
щує три мінімуми; на 15% 
були зменшені пенсії всім 
працюючим пенсіонерам 

(поки що — до кінця 2015 
року, — ред.), а також ска-
совані спецпенсії пенсіоне-
рам, які продовжують пра-
цювати на тих же посадах. 
Проте після гучного піару 
на темі революційності ре-
форм у пенсійній системі 
Кабмін зазнав фіаско у цій 
сфері. 

Приклад непрофесійної 
урядової політики — відмі-

на спецпенсій для науков-
ців. Після введення в дію з 1 
квітня норми про припинен-
ня виплати спецпенсій, на-
укові співробітники почали 
масово звільнятися посеред 
навчального року. Недовго 
довелося очікувати, й уряд 
визнав свою першу поразку 
— у травні спецпенсії повер-
нули науковцям. 

Освітянська інтелігенція, 
на жаль, одна з перших від-
чула на собі «результати» 
таких ініціатив. У той же час 
судді, прокурори, депутати, 
податківці, митники про-
довжують оформляти та от-
римувати спецпенсії. Є під-
стави думати, що ця урядо-
ва політика діє для обран-
них верств населення, а про 
звичайних громадян країни 
уряд мало піклується. 

Сьогодні зрозуміло, що 
пенсійна реформа зайшла 
у глухий кут, про що свід-
чать невдалі спроби Каб-
міну скоротити пенсії для 
українців. Маніпуляція із 
нарахуванням пенсій, від-

ПРЯМА МОВА:
«Уряд латає бюджетні 

дірки за рахунок най-
більш незахищеної ка-
тегорії українців. Пен-
сія для людей похилого 
віку — чи не єдині гро-
шові надходження. Але 
це не зупиняє урядовців 
позбавляти їх права на 
отримання чесно заро-
бленої довгими роками 
платні.  

У влади відсутня чітка 
стратегія реформування 
пенсійної системи Укра-
їни. Навіть Світовий 
банк і Пенсійний Фонд 
розкритикували введен-
ня накопичувальної пен-
сійної системи України в 
умовах сьогодення, як і 
саму пенсійну реформу.  
У свою чергу, уряд не 
бере до уваги ні думки 
експертів, ні бажання 
звичайних пенсіонерів 
просто вижити у сьогод-
нішніх умовах життя». 

Олександр КАЧНИЙ, 
голова «Опозиційного 

блоку» в Київській 
області

СОЦІАЛЬНИЙ ЗАХИСТ

міною спецпенсій, введення 
накопичувальної пенсійної 
системи, котра запрацює 
через 25 років, докорінно 
не змінить ситуації. Єдиним 
реальним способом напов-
нення Пенсійного фонду є 
підвищення зарплат, виве-
дення їх з «тіні», а не реалі-
зація псевдореформ.

Тетяна КОЖЕВНІКОВА

НА КОНТРОЛІ

ÐÅÊÎÐÄÍÀ ÑÏÅÊÀ ² 
ÍÀÉÌÀÑØÒÀÁÍ²Ø² ÏÎÆÅÆ²
Пожежі на торф’яниках цього літа дошкуляють, як ніколи. Всі ми дихаємо 
прогірклим небезпечним повітрям. Перший заступник міського голови 
Ірпеня Микола Головкевич повідомив, що локалізовані майже всі пожежі 
в Ірпінському регіоні. Нині відбувається гасіння на землях Ірпінського 
виправного центру, в районі 7-ї лінії — під лісом.

Понад тиждень працює 
пожежна насосна станція, 
адже горить дуже велика 
ділянка. Гасіння ускладню-
ють дерева, які попадали. 
Соляркою забезпечує Ірпін-
ська міська рада, пожежни-
ки також місцеві. З області 
надають допомогу. 

Є ще одне середовище 
займання — на річці Бу-
чанка в районі заводу «Ір-
піньмаш». Там геть складна 
ситуація. Два дні гасили 
шляхом підвозу води, бо 
в річці води немає. Тож 
русло загатили, зв’язали-
ся з Ірпінським управлін-
ням зрошувальних систем, 
що міститься в Гореничах. 
Вони відкриють шлюз в 
районі моста на дорозі Ки-
їв-Житомир і Київ-Ковель і 
дадуть трохи води для га-
сіння пожежі. Залежно від 

кількості води, можна по-
ставити три стволи, що доз-
волить швидко ліквідувати 
пожежу». 

Постійно поновлюються 
пожежі в районі 11-ї Лінії та 
вул. Озерної. Там глибина 
торфу сягає 3-4 м., десь тліє 
— і знову проривається. По-
ряд із селом Романівка, де 
торік погасили торф’яник, 
поки що все нормально. 

Головкевич зауважив, 
що ці землі не належать 
ІМР. Мають гасити, за ве-
ликим рахунком, власни-
ки цих земель. Але ніхто 
на сьогодні цим питанням 
не займається. Лише один 
раз вдалося знайти влас-
ника земельної ділянки в 
районі автозаправки (с. 
Блиставиця), який згодив-
ся допомогти паливом для 
того, щоб погасити пожежу. 

Решту компаній і власни-
ків шукають. «Це і банки, 
і люди, у яких є по кілька 
сотень га землі, — зазначає 
Головкевич, — проте ін-
формацію не можемо отри-
мати, тому що земля — за 
межами міста. Звернулися 
до сільськогосподарської 
інспекції Київської області, 
яка повинна контролювати 
використання земель, не-
хай шукає цих власників та 
вживає відповідних заходів. 
Також будемо звертатися 
до міліції, прокуратури, 
Служби безпеки, бо є пряма 
загроза населенню». 

Ситуацію ускладнює те, 
що займані вогнем площі 
не обробляються. Тож по-
жежі розповсюджуються 
надшвидко, оскільки настил 

трави складає іноді понад 
40 см.

Власники земель мали 
б здійснювати тракторну 
обробку. Якщо місто за бю-
джетні кошти це почне роби-
ти, то де гарантія, що не з’яв-
ляться власники зі штраф-
ними санкціями? Тож треба 
писати позов на вилучення 
землі, і цим має займатися 
сільськогосподарська інспек-
ція. Міськвиконком неодно-
разово до неї звертався та 
отримував лише відписки. 
Отака казуїстика.

Головкевич також за-
уважив, що мешканці по-
діляються на 2 типи: які 
обурюються і які підпалю-
ють — свідомо і несвідомо: 
тобто влаштовують багаття 
на заплаві, курять під час 
полювання на качок чи ри-
боловлі. 

Тим часом вже горять 
землі міста Буча по річ-
ці Рокач — від колонії до 
Гостомеля. Влада активізо-
вує людей і техніку, з якою 
дуже скрутно. 

У попередні роки не 
було таких масштабних по-
жеж, тому й димом так не 
затягувало. 

Текст і фото:
Володимир КОСКІН

²рпінське міжрайонне управління Держсанепідслуж-
би інформує населення, що у відібраних пробах ат-

мосферного повітря середньодобова концентрація азоту 
діоксиду (NO2) та зважених речовин (пилу) перевищує 
допустимі рівні де удвічі, а де й у десять разів. 

Щоб не труїтися цим димом, рекомендує обмежити 
перебування на відкритому повітрі, особливо вранці, 
коли у повітрі перебуває максимальна кількість смогу, та 
у найспекотніший час доби. Дітям і вагітним жінкам слід 
відмовитися від прогулянок. 

Треба тримати вікна зачиненими, особливо вночі і 
вранці. Завішувати вікна, кватирки зволоженою ткани-
ною і періодично її змінювати.

По можливості використовувати у побуті та на робочих 
місцях системи кондиціонування та очищення повітря.

Проводити вологе прибирання в житлових приміщен-
нях і на робочих місцях. Також корисно ставити в примі-
щеннях ємності з водою, щоб зволожувати повітря.

Звертаємо увагу керівників дитячих оздоровчих закла-
дів, пришкільних таборів, дитячих навчальних закладів 
щодо необхідності зменшення часу перебування дітей на 
відкритому повітрі.

*матеріал розміщений на рекламних засадах
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ТЕНДЕНЦІЇ

ÏÐÈÂ²Ò ² ÂÄß×Í²ÑÒÜ Â²Ä Á²ÉÖ²Â

ÑÌÅÐÒÅËÜÍÈÉ «ÇÀ×ÅÏ²ÍÃ» 
Ç Â²ÒÅÐÖÅÌ 

З чергової поїздки в зону АТО з гуманітарною допомогою для наших захисників повернулися 
волонтери ГО «Волонтерська рада» П.Омельчук, І.Шум та О.Кукса. Вони доставили допомогу 
бійцям 72-ї окремої гвардійської механізованої бригади та 1-ї окремої гвардійської танкової 
бригади, що захищають міста Волноваха, Маріуполь та Гранітне. Минаючи блокпости, волонтери 
ділилися продуктами харчування і цигарками з воїнами, що несуть варту.

«Усе, як і було, позиції 
незмінні — лише бойові 
дії ніяк не завершуються, 
скільки б наші лідери не 
укладали мінських угод. Та 
ми готові відстоювати май-
бутнє нашої країни! Дуже 
хочеться вигнати з нашої 
землі ворога й наводити 
порядок у своїй країні, а не 
стояти на місці», — гово-
рять бійці.

Волонтери зазначають, 
що хлопці раділи їхньому 

приїзду, свіжим овочам 
та речам, які їм удалося 
зібрати, а особливу подя-
ку висловили Башинській 
Марії Григорівні за праль-
ну машинку та порошок, 
бо тепер їм буде легше 
займатися своїм побутом. 
Також просили частіше до 
них приїздити.

Не обійшлося і без при-
крощів. Після потужної 
зливи затопило всі схован-
ки та бліндажі глибиною у 

2-2,5 м., подекуди бійцям 
довелося навіть за автома-
тами пірнати.

Волонтерам пощасти-
ло поспілкуватися з ірпін-
цем, відчайдушним  сапе-
ром 72-ї бригади Павлом 
Остренком, який переда-
вав усім вітання і дякував 
за допомогу. Особливо 
воїни раділи дитячим ма-
люнкам, які ми їм при-
везли. Також передавали 
слова вдячності А.В.Крас-

нікову за вкрай важливі 
деталі для автомобілів. 
Укотре дякували за смачні 
продуктові набори та со-
лодощі «Кухарській сотні 
Приірпіння».

Волонтери ГО «Волон-
терська рада» приєдну-
ються до слів подяки і 
сподіваються й надалі на 
підтримку і допомогу спів-
вітчизників.

Інф. «ІВ»

АТО

Áåçêîøòîâíîãî ïðî¿çäó äëÿ ï³ëüãîâèê³â ÍÅ ÁÓÄÅ!
Міністерство соцполітики і Мінінфраструктури технічно повністю готові до того, щоб уже з 1 січня 
2016 року монетизувати пільги на проїзд у транспорті.

Про це під час тренінгу 
для представників регіо-
нальних ЗМІ в Українсько-
му медіа-центрі реформ 
заявила керівник відділу 
автотранспорту Мінінфра-
структури Світлана Кубаль-
ська: «Є всі розрахунки, 
скільки щороку перера-
ховують перевізникам за 
проїзд пільгових категорій 
населення. Єдине, в чому 
треба визначитися, — роз-
мір суми, яку держава має 
перерахувати кожному 
пільговику».

Заміна пільгового про-
їзду адресною грошовою 
допомогою охопить всі без 
винятку пільгові категорій 
населення, незалежно від 
того, користуються вони 
транспортом чи ні. «Люди-
на сама вирішуватиме, ви-
трачати ці кошти на проїзд, 

чи ліки, чи ще щось», — 
зазначила представниця 
Мінінфраструктури. На її 
переконання, монетизація 
пільги на проїзд у тран-
спорті дозволить не тільки 
зберегти, а й розвинути 
маршрути в тих місцевос-
тях, де наразі перевізники 
працювати не хочуть через 
те, що їхніми послугами 
користуються переважно 
пільгові категорії населен-
ня, що завдає їм збитків. 
«Якщо замінити пільгу на 
проїзд адресною грошо-
вою допомогою, то всі 
пасажири сплачуватимуть 
проїзд грішми. Це спону-
катиме перевізників розви-
вати ті маршрути, які зараз 
вони вважають неперспек-
тивними», — пояснила Ку-
бальська.
Джерело: epravda.com.ua

НА ФРОНТІ І В ТИЛУ

ÊÂÀÐÒÈÐÍÅ ÏÈÒÀÍÍß ÀÒÎÂÖ²Â: 
ùî ïðîïîíóº ²ðï³íü ³ îáëàñòü

У залі засідань Ірпінської міськради відбулася нарада міського оперативного штабу з питань координації 
надання допомоги військовослужбовцям, які беруть участь в АТО, демобілізованим воїнам та  їх сім’ям.

Заступник голови Ки-
ївської обласної держав-
ної адміністрації Дмитро 
Христюк одразу акценту-
вав:

«Є речі, які стоять поза 
політичними та суспіль-
но-політичними проек-
тами. Це питання оборо-
ноздатності. Ми повинні 
об’єднати зусилля, бо, 
якщо зараз не захистимо 
нашу державу, якщо не 
виконаємо мобілізаційні 
заходи, не відпрацюємо 
практичний дієвий план 
допомоги учасникам АТО, 
то буде дуже складно щось 
пояснювати людям, у тому 
числі закликати захищати 
нашу країну. Тому питання 
обороноздатності, допомо-
ги учасникам АТО — одне 
з пріоритетних завдань як 
обласної держадміністра-
ції, так і місцевих адміні-
страцій. 

Є спільне напрацюван-
ня органів різних рівнів, 

державних служб у справах 
ветеранів і учасників бойо-
вих дій у зоні АТО, зібрано 
усі пропозиції в районах і 
містах Київщини, тож на 
виході ми маємо систем-
ний документ «Дорожня 
карта допомоги учасникам 
АТО та їхнім сім’ям для ви-
рішення питань соціально-
го забезпечення, захисту та 
надання соціальних гаран-
тій». Цей документ буде 
відправлений по усіх на-
селених пунктах. Учасники 
АТО, їхні сім’ї мають чітко 
розуміти, до кого зверта-
тися з будь-якого питання». 

Що у цій дорожній кар-
ті? Відповіді та рекомен-
дації щодо надання пра-
вової і медичної допомоги 
учасникам АТО, пенсійно-
го забезпечення, освітніх 
послуг, сервісу обласної 
служби зайнятості, виді-
лення земельних ділянок. 
Я розумію, що є певна спе-
цифіка у кожного району і 

міста, тож орган місцевого 
самоврядування може до-
повнювати загальнооб-
ласну програму. Має бути 
максимальною співпраця з 
асоціаціями учасників АТО.

Кожен учасник АТО має 
знати, куди підійти і до 
кого звернутися, написати 
заяву, отримати матері-
альну допомогу, земельну 
ділянку тощо. «Звісно, най-
кращий варіант (до цього 
ми прийдемо) — «єдине ві-
кно», де будуть опрацьову-
ватися усі заявки. До сімей 
загиблих та поранених пер-
сональне ставлення. Чим 
більше буде різнопланових 
допомог учасникам АТО, 
тим глибшим буде ставлен-
ня до участі в бойових діях, 
тим ефективнішими будуть 
мобілізаційні кампанії», — 
додав Д.Христюк.

Про стан виділення зе-
мельних ділянок військо-
вослужбовцям та їх сім’ям 
доповів міський голова Во-
лодимир Карплюк.

«На жаль, ми нашою ко-
мандою прийняли управ-
ління містом у той період, 
коли після понад 20-річно-
го правління Ірпенем різ-
ними керманичами землі 
у ньому залишилося дуже 

мало. Тут є над чим замис-
литися. Але ми розуміємо, 
що моральний обов’язок 
нас зобов’язує допомогти 
нашим хлопцям. 

Ми поставили за пріо-
ритет підтримку родин за-
гиблих воїнів. Фактично всі 
родини ірпінців, яких ми 
проводжали на централь-
ній площі у засвіти, отри-
мали земельні ділянки. Ок-
рім того, на минулій сесії 
виділили земельну ділянку 
родині загиблого героя з 
Коцюбинського. І тільки-но 
у мене була матір Макси-
ма Резанича (у родині троє 
неповнолітніх дітей), ми 
домовилися про те, що на 
наступній сесії виділимо їй 
земельну ділянку і допомо-
жемо з ремонтом. 

Спілкуючись з учасника-
ми АТО, ми побачили, що 
багатьом з них земельна 
ділянка не потрібна, їм по-
трібна квартира. Тому що 
в земельну ділянку треба 
вкладати великі кошти. 
Тож вирішили розробити 
програму забезпечення 
житлом учасників АТО. На-
дали цю програму членам 
Громадської ради АТО для 
того, щоб вони вказали 
нам на помилки, покрити-

кували, внесли пропозиції 
тощо. Загалом ми запро-
понували прозондувати 
два напрямки: перший 
— земельні ділянки, дру-
гий — квартири. Для того, 
щоб мати чітке розуміння, 
скільки з тих хлопців, що 
повернулися, хочуть зе-
мельну ділянку, а скільки 
— квартири. 

Є кілька територій, які 
ми плануємо використати 
в одній та другій програ-
мах. Це робиться, в першу 
чергу, для того, щоб крите-
рій і підхід  до кожного, хто 
повернувся і заслуговує на 
таке право, був однаковий. 
Саме для цього ми попро-
сили Громадську раду АТО 
надати чинники і критерії, 
якими ми будемо керува-
тися при наданні житла. 

Тому до найближчої се-
сії міськради чекаємо за-
твердження Громадською 
радою цієї програми, ми її 
ухвалимо. І тоді вже підемо 
конкретно по кожному ви-
падку, виходячи з критері-
їв, зазначених при складан-
ня списків, — як для надан-
ня земельних ділянок, так і 
квартир». 

Наразі, як повідомив 
заступник голови Київської 

ОДА, актуальним є питання 
закупівлі житла сім’ям, чле-
ни яких загинули в АТО. В 
Ірпінському регіоні таких 
сімей мешкає 16. «До кін-
ця вересня ми сформуємо 
пакет документів, кому 
маємо придбати житло або 
поліпшити житлові умо-
ви», — підкреслив Дмитро 
Христюк. — «Головним 
критерієм є те, що дружина 
або мати загиблого повин-
ні стояти на черзі».

У зв’язку з цим заступ-
ник голови адміністрації 
дав низку доручень міс-
цевим посадовцям для 
реалізації окресленого пи-
тання. «До кінця вересня 
ми маємо бачити потребу 
по житлу по всій Київській 
області», — наголосив Д.
Христюк. — «Це має відбу-
ватися публічно».

У ході засідання пору-
шувалися питання щодо 
оплати комунальних по-
слуг, виплат матеріальної 
допомоги, проїзду у гро-
мадському транспорті. 
Військовий комісар Сергій 
Кайдан доповів про стан 
виконання чергового при-
зову громадян на строкову 
військову службу.

Володимир КОСКІН

ТРАГІЧНИЙ ВИПАДОК

Молодь шукає адреналіну часто поза межами 
здорового глузду. Одним із небезпечних 
«захоплень» сучасної молоді є так званий 
«зачепінг». Зачеперами називають себе ті, 
хто в пошуках гострих відчуттів чіпляється 
за потяги метро, тролейбуси та електрички. 
В Ірпені кількість «професійних» зачеперів 
уже сягнула кількох десятків молодих людей.

Ця небезпечна роз-
вага призводить до не-
щасних випадків і навіть 
смерті. Офіційної статис-
тики смертності в Україні 
від удару струму на елек-
тричці не знайдеш. Але 
постраждалі в Приірпінні 
є. На жаль, цих відчайду-
хів уже немає серед нас.

Про цю проблему 
змусив заговорити не-
щодавній смертельний 
випадок, який стався 
з 18-річним ірпінцем 
Олексієм. На поховання 
зібралися молоді люди, 
які разом із ним займа-
лися цим небезпечним 
хобі. Мама Олексія звер-
тається сьогодні до мо-
лоді зі словами:

«Шановна молодь, 
шановне наше майбут-
нє! Звертаюся до вас із 
застереженням, прохан-
ням не ставитися до сво-
го життя так зневажливо! 
Історія моя трагічна. У 
цьому році 28 січня мо-
єму синові Олексію ви-
повнилося 18 років. Він 
закінчив школу і мріяв 
продовжувати своє нав-
чання. Але його життя 
обірвалося. Один необа-
чний крок…

Усе почалося з того, 
що Олексій одного весня-
ного дня не зміг сказати 
«НІ» своєму знайомому, 
коли той запропонував 
проїхатися на електричці 
зачепом. Спробував раз, 
другий, йому сподоба-

лося. Таке «захоплення» 
дало змогу виділитися 
серед молоді, стати «осо-
бливим», як він вважав. 
Кожен переконаний, що 
його лихо омине. Та, на 
жаль, 21 липня Олек-
сій востаннє проїхав на 
електричці. Його вдарив 
струм напругою 27 тис. 
вольт. Лікарі боролися 
за життя 10 довгих днів. 
31 липня Олексій пішов у 
вічність.

Він так і на створив 
сім’ї, про яку мріяв, так 
і не зміг зробити все те, 
що планував на землі. 
Його життя обірвалося...

Тому я звертаюся до 
Вас, до тих, кому подо-
бається такий вид ек-
стриму, до тих, які ще 
мріють проїхатися з ві-
терцем — ПОБЕРЕЖІТЬ 
СВОЄ ЖИТТЯ, ВОНО У 
ВАС ОДНЕ!!!»

Мама Олексія сподіва-
ється, що смерть її сина 
стане застереженням для 
інших та зупинить про-
блему, з якою зіткнулися 
й інші сім'ї, але промов-
чали про цю трагедію. 

Тож передайте цей за-
клик та звернення далі, 
не мовчіть, адже це може 
зберегти чиєсь життя!

Родина Олексія дя-
кує усім, хто підтримав 
фінансово її під час лі-
кування та поховання 
сина.

Євгенія АЛЄКСЄЄВА

Фото: Ю. Бережко-Камінська



Це захворювання пов′я-
зане з неодноразовим під-
вищенням глюкози в крові 
вище 6-ти одиниць вимі-
ру. Цукровий діабет буває 
двох типів. Діабет першо-
го типу — це коли власна 
імунна система переплу-
тала свою підшлункову за-
лозу із зовнішнім ворогом. 
Провокатором збою у ро-
боті імунної системи є мо-
локо. У молоці знаходяться 
такі ж білки, як і в клітинах 
підшлункової залози, що 
виробляють гормон інсу-
лін. Тому першочерговим 

лікуванням діабетів пер-
шого типу є негайна відмі-
на цільного молока. Най-
більше хворіють діабетом 
першого типу в Фінляндії, 
що безпосередньо пов′я-
зано з найбільшим вжи-
ванням цільного молока у 
порівнянні з іншими краї-
нами. Це є пересторогою 
для мам, які годують дітей 
коров′ячим молоком. 

ТРАНСЖИРИ
Цукровий діабет другого 

типу має багато причин для 
виникнення захворювання. 

На першому місці — їжа, 
яку ми вживаємо. А саме: 
трансжири. Молекула тран-
сжиру нічим не відрізняється 
від молекули іншого жиру за 
будовою, але щоб зрозуміти 
різницю між ними, можемо 
порівняти дві людини: бале-
рину і коваля. Вони однако-
ві як люди, але в той же час 
у них різні призначення та 
функції.

Трансжири бувають 
природного походження 
(молоко і молочні про-
дукти) та штучного. Це, в 
першу чергу, маргарин, де 
70% трансжиру (у моло-
ці — 3%). Чому природа 
заклала трансжири лише у 
молоко? В інших продуктах 
їх немає.

У природі не завжди 
були гарні умови вигодову-
вання немовлят та достат-
ня кількість материнського 
молока. Екстремальні умо-
ви життя не давали мож-
ливості вчасно годувати 
свою дитину. Щоб дитина 
вижила, їй потрібно було 
швидко набирати вагу. Цю 
роль і виконували природ-
ні трансжири. Після того, як 
людина вперше виготовила 
з рослинної олії при висо-
кій температурі  маргарин, 
вона побачила, що це — 
ідеальний продукт, який 
може місяцями зберігатися 
при кімнатній температу-
рі. Його навіть таргани не 

їдять. Якщо маргарин до-
дати до інших продуктів, 
то вони не псуватимуться 
роками. А тепер зайдіть у 
супермаркет, там вся про-
дукція наповнена штучними 
трансжирами, її небезпечно 
вживати. Візьмемо кисломо-
лочний сир, сметану, плав-
лені сирки, майонези, шо-
коладні цукерки, шоколад, 
чіпси, будь-яку випічка (пе-
чиво, кекси, тощо) — скрізь 
закладений маргарин. 

Кожна клітина нашо-
го організму має білкову і 
жирову оболонку. А тепер 
уявімо, що замість нор-
мальних молекул жиру в 
оболонку вбудувалися тран-
сжири. Тим самим поруши-
ли її роботу та спричинили 
порушення обміну речовин 
у клітині. Людина, яка вжи-
ває трансжири, неминуче 
матиме порушення обміну 
речовин та накопичення 
жиру в організмі. Трансжи-
ри перешкоджають  гормо-
ну інсуліну контактувати з 
рецепторами клітин. А ті, у 
свою чергу, не відкривають 
«віконця» для проникнення 
глюкози в клітину. Глюкоза 
залишається зовні, її кон-
центрація у крові росте. І в 
такій ситуації лікарі кажуть 
про нечутливу форму цу-
крового діабету до інсуліну. 
У такому випадку ми маємо 
достатньо інсуліну в крові та 
високий рівень глюкози.

ПАРАЗИТИ
На другому місці серед 

причин виникнення цукро-
вого діабету є паразити. 8 
років тому вчені знайшли 
в крові хворих на цукро-
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ÑÎÍ: ÍÅ ÑÊ²ËÜÊÈ, À ÊÎËÈ!
Одна година сну може 

бути за дві, три, а то й сім го-
дин! А може дорівнювати й 
кільком хвилинам. Усе зале-
жить від того, який саме час 
доби ви виділяєте для сну. 

Користуючись цією та-
блицею, підрахуйте суму 
сну, яку ви отримуєте з ва-
шим режимом життя. Здо-
ровій людині для оновлення 
сил за день вистачає 12-14 
годин сну.

Час доби Цінність сну за 1 годину

З 19:00 до 20:00 7 годин

З 20:00 до 21:00 6 годин
 З 21:00 до 22:00 5 годин
З 22:00 до 23:00 4 години
З 23:00 до 24:00 3 години
З 24:00 до 01:00 2 години

З 01:00 до 02:00 1 година

З 02:00 до 03:00 30 хвилин
З 03:00 до 04:00 15 хвилин
З 04:00 до 05:00 7 хвилин
З 05:00 до 06:00 1 хвилина

²ÐÏ²ÍÜ ÐÎÇÂÈÂÀÒÈÌÅ ÌÅÄÈ×ÍÈÉ ÒÓÐÈÇÌ
Можливо, словосполучення «медичний туризм» мало хто чув, але, безумовно, багато хто стикався 
з цим у житті. Медичний туризм — це звична для нас подорож, проте переслідує вона одну мету: 
лікування або профілактика захворювань.

Цей вид туризму — на-
слідок глобалізації, адже 
межі між країнами посту-
пово зникають і в людей 
виникає більше можливо-
стей для збереження свого 
здоров’я. Слід зауважити, 
що медичний туризм буває 
двох видів: внутрішній та 
зовнішній. Перший — у ме-
жах держави, другий — за її 
кордонами. Останній мож-
на пояснити недоступністю 
якісного медичного обслу-
говування у своїй країні, 
відсутністю повного спектру 
медичних послуг, а також 
порівняно нижчою вартістю 
надання цих послуг за межа-
ми держави. Тож, якщо вам 
не можуть допомогти вітчиз-
няні лікарі — вам час стати 
медичним туристом. 

Загалом, це явище дуже 
поширене серед громадян 
США, Канади і Західної Єв-
ропи. А от прямують вони 
здебільшого до країн Єв-
ропи та Азії, де ціна знач-
но нижча, а якість створює 
серйозну конкуренцію на 
світовому ринку медичних 
послуг. 

Наприклад, Франція ві-
дома своєю пластичною 
хірургією. А Німеччина, зав-
дяки сучасному обладнан-
ню і добре підготовленим 
кадрам, може дослідити вас 
«уздовж і впоперек», оскіль-
ки більшість найскладніших 
діагнозів ставиться саме тут. 
А до Австрії мандрують, 
щоб вилікувати хвороби 
серцево-судинної та опор-
но-рухової систем. 

Що стосується Централь-
ної Європи, то тут можна 
зекономити значну суму на 
стоматології та пластичній 
хірургії. Саме тому біль-

шість західних європейців 
прямують до Польщі, Сло-
ваччини й Угорщини.

А світовими лідерами в 
медичному туризмі є дер-
жави Азії: Індія і Таїланд. Тут 
лікують майже від усього. 
Особливий попит на кардіо-
логію, ортопедію та косме-
тичну хірургію. Надзвичайно 
високий рівень медицини та 
одні з найнижчих цін на по-
слуги зробили свою справу 
— Індія та Таїланд є флагма-
нами у медичному туризмі.

Україна теж може покон-
курувати у медичній сфері. 
До нас приїжджають грома-
дяни СНД, Європи, а також 
представники нашої діаспо-
ри з Північної Америки для 
отримання висококваліфі-
кованої стоматологічної до-
помоги. Це можна пояснити 
високою якістю послуг та 
порівняно низькою вартістю 
на них.

Не слід забувати і про 
внутрішній медичний ту-
ризм. У нашій державі бага-
то місць, де можна оздоро-
витися. Варто лише згадати 
Західну Україну з Трускав-
цем і Моршином. Схожі ку-
рорти є й в інших куточках 
України.

Ірпінь не виняток. У на-
шого міста багате рекре-
аційне минуле, тож є по-
тужний потенціал для від-
новлення статусу Ірпеня як 
рекреаційної зони. За сло-
вами Андрія Тумасова — го-
ловного лікаря Центральної 
міської лікарні, — наше мі-
сто може надавати широкий 
спектр послуг, серед яких 
— ортопедія та хірургія, 
профілактична медицина, 
реабілітація, педіатрія та ба-
гато іншого. Ірпінь завдяки 

широкій партнерській ме-
режі висококваліфікованих 
лікарів може стати знову 
одним із найбільших оздо-
ровчих курортів України і 
навіть світу. 

Проте, щоб створити від-
повідні умови для медич-
ного туризму у Приірпінні, 
треба серйозно попрацюва-
ти. Серед основних завдань, 
що поставили перед собою 
ірпінські медики — розви-
ток міжнародного співробіт-
ництва у сфері медицини, 
постійне навчання та під-
вищення кваліфікації спеці-
алістів Приірпіння, модер-
нізація закладів відповідно 
до вимог часу,  розвиток 
нових, прогресивних форм 
науково-медичної співпраці 
із зарубіжними університет-
ськими клініками, допомога 
у підготовці та проведенні 
тренінгів, конференцій та 
майстер-класів для медич-
них працівників Приірпін-
ня із залученням іноземних 
фахівців у сфері медици-
ни, участь в організації за-
кордонних відряджень для 
проходження навчання, 
стажувань, участі у конфе-
ренціях та семінарах наших 
лікарів з метою обміну до-
свідом іноземних фахівців 
і лікарів медичних закладів 
нашого регіону, поширення 
інформації про Приірпіння 
з надання послуг медично-
го туризму для іноземних 
пацієнтів, обмін кращими 
практиками та схемами ро-
боти у сфері медичного ту-
ризму з провідними медич-
ними установами Європи і 
світу, підготовка, укладення 
і забезпечення реалізації 
договорів про міжнарод-
не співробітництво у сфе-

рі медичного туризму». 
За словами головного лі-
каря, запропонувати нам є 
що. «Ми володіємо широ-
кою партнерською мережею 
висококваліфікованих ліка-
рів. Перелік наших послуг 
— від лікування суглобів, 
серця і судин, пластичної і 
реконструктивної хірургії до 
профілактичної медицини, 
реабілітації тощо.

Беручи до уваги індивіду-
альні побажання, ми готові 
надати додаткові послуги: 
розміщення родичів і / або 
супроводжуючих, органі-
зацію реабілітаційного пе-
ріоду, відпочинку, а також 
проведення екскурсійно-ту-
ристичних заходів та іншого 
протягом усього перебуван-
ня в нашому місті».

Завдяки природним умо-
вам та розвитку медичних 
технологій і модернізації 
клінік, наше місто є ідеаль-
ним місцем для «медичного 
туризму». 

Перший крок до цього 
уже зроблено: стратегічно 
тепер Ірпінь розвивати-
меться як місто здоров’я, 
де відновлення здоров’я та 
профілактика захворювань 
стануть пріоритетними. Для 
цього створюватимуться усі 
необхідні умови: підвищен-
ня рівня медичного обслуго-
вування, розвиток медичних 
закладів та інфраструктури, 
яка сприятиме веденню здо-
рового способу життя.

Тож, можливо, у най-
ближчому майбутньому до 
Ірпінського регіону знову 
приїжджатимуть, щоб оз-
доровитися та отримати 
другий шанс на повноцінне 
життя.

Ірина ГРИЦАК

вий діабет другого типу 
мікроскопічні гельмінти. У 
цукровому діабеті першо-
го типу таких гельмінтів не 
знайдено. Гельмінти у тва-
ринному світі живуть міль-
йони років. Вони давно 
пристосувалися до життя в 
людському організмі. І на-
вчилися захищати себе. 

Вчені давно помітили, 
що гельмінти покривають 
себе білком, подібним до 
людського. Імунна система 
людини стає сліпою і не ре-
агує на їх присутність. Гель-
мінтам, що знаходяться у 
крові, потрібно більше їжі 
або глюкози. Вони зацікав-
лені у підвищенні кількості 
глюкози у крові, бо це їхня 

їжа. Тоді вони виробляють 
білок, який блокує рецеп-
тори клітин. Повторюється 
та ж ситуація, коли інсулін 
не бачить рецептора клі-
тини, який заблокований 
білком гельмінта. Віконце 
клітини не відкривається 
і глюкоза не проникає у 
середину клітини. Що, у 
свою чергу, призводить до 
неконтрольованого перебі-
гу цукрового діабету. Під-
твердженням існування цієї 
форми цукрового діабету 
є протигельмінтне лікуван-
ня, що проводиться в на-
родній медицині. Є чимало 
рецептів, які дають гарні 
результати у лікуванні. 

Костянтин ЖУРАВЕЛЬ

НАМІРИ І ПЕРСПЕКТИВИ

ÌÅÄÏÅÐÑÎÍÀË 
² ÏÀÖ²ªÍÒÈ

Нещодавно дове-
лося спостерігати, як 
в одному з місцевих 
медзакладів лаборант 
у категоричній фор-
мі не захотіла брати у 
двох пацієнтів кров для 
аналізу. Мотив — вони 
прийшли на дві хвили-
ни пізніше (після 9:30). 
А ще — чисті пробірки 
закінчилися, і ще там 
щось. На запитання, чи 
знайшовся би необхід-
ний реманент о 9:30, 
відповіді не було.

Вагітна молода жін-
ка, яка приїхала з від-
даленого району міста, 
почала просити разом зі 
своєю мамою, яка її су-
проводжувала, щоб ла-
борант змилостивилася 
і взяла кров на аналіз, 
бо їхній дільничний лі-
кар сказала, що можна 
здавати до 10 години. 
До того ж вона натще та 
й їхати наступного дня 
важко через спеку. Ла-
борантка була невбла-
ганною. Мама почала 
видзвонювати знайо-
мих, щоб вони допомог-
ли здати кров її вагітній 
доньці десь інде.

Лаборант узяла кров 
лише після того, як 
втрутилося начальство. 

У неї було багато «кози-
рів»: замість 20 аналізів 
їй доводиться робити 
70, і те, що зараз — час 
відпусток, і що немає 
ще одного лаборанта 
— ніхто не хоче йти на 
мізерну зарплатню. 

Цю лаборантку пев-
ною мірою зрозуміти 
можна. Але важко збаг-
нути, як можна бути та-
кою черствою і відправ-
ляти вагітну жінку по 
другому колу. 

Ми часто є свідками 
перепалок між медпра-
цівником і пацієнтом, 
зокрема, у реєстратурі. 
І не завжди правий па-
цієнт. Але якщо ти вже 
прийшла працювати у 
медичний заклад, будь 
ласка, стався до хворо-
го так, як це роблять у 
приватних клініках, бо 
ти знала, на що йшла. 
Не можеш упоратися 
— на твоє місце прийде  
більш витримана і до-
брозичлива людина. 

Адміністрація ліку-
вальної установи зо-
бов’язана слідкувати за 
поведінкою медперсо-
налу і вживати заходів 
для уникнення конфлік-
тів.

Данута КОСТУРА

РЕДАКЦІЯНА СКРИНЬКА
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    АНТИСУРЖИК
Неправильно Правильно

Дисертаційне дослідження Дисертація (дослідження)
Заслуговує уваги Заслуговує на увагу
Праця побачила світ Праця вийшла друком 
Представляє великий ін-
терес 

Дуже цікавий

Дати начало Започаткувати
Допускаю, що Припускаю, що
Добитися результатів Домогтися результатів
Вповні заслуговує Цілком заслуговує

***
Коли ти прагнеш 

довгий вік прожити
Й не помутнілим 

розумом творити,
Міняй заняття інколи й роби
У творчості перерву 

час від часу,
Своє бажання 

втамувавши ласе
Створить багато: 

твори — не гриби:
Міцелій їхній — 

нерви і судини,
Політ свобідний 

мислі щохвилинний;
І слово точне, 

ніби сонця схід,
І загадкове — 

як людина слід. 

23.08.2010 р.

Яблуня в красі
Аж заквітчала півсела —
Так густо яблуня цвіла.
Та лиш три зав’язі на ній —
Печаль і крах моїх надій.

Що ж, яблуня ще молода

В неї попереду года.
Мені ж уже багацько літ.
І жив я вірою в сей цвіт.

Пустельно так в душі мені.
І все ж я дякую весні,
Що бачив яблуню в красі,
Якою милувались всі.

17.05. 2010 р.

Саші та Вові
Розпечений пісок. 

І штиль блакитно-сизий.
І промені прямі, 

як вкопані в пісок.
І вітерець ледь-ледь 

тіла брунатні лиже,
Які, напевно, 

вже прогрілись до кісток. 

Спокійно до душі. 
Усі думки застигли

В димчастій далині, 
де обрію вуаль.

І не було мені 
таким ще сонце стиглим.

І днів, прожитих тут 
з онуками, так жаль.

09.07.2010 р.

Ëåîí³ä Çàêîðäîíåöü

ПОРАДНИК

Десять мотиваційних порад для батьків, що 
здатні пробудити в дитині бажання навчатися

Як мотивувати дитину до 
навчання після канікул

Зовсім скоро пролунає 
шкільний дзвінок, але чи 
готова ваша дитина до но-
вого навчального року з 
контрольними роботами, 
творами, іспитами? Піс-
ля довгого, неквапливого 
літа деякі діти потребують 
додаткового стимулу, щоб 
знову з бажанням іти до 
школи, передчуваючи щось 
нове й цікаве. Ви можете 
заохотити дитину і зробити 
це у цікавій формі! Ско-
ристайтеся цими десятьма 
мотиваційними порадами, 
і ви неодмінно надихнете 
дитину на нові звершення.

Просто запитайте! 
Запитайте дитину, що її 

може захопити й зацікави-
ти, а також про наявні, на її 
погляд, перешкоди. Будьте 
готові вислухати її до кінця. 
Нехай дитина розповість, 
що в школі приваблює най-
більше та викликає особли-
вий інтерес. Зверніть на це 
увагу.

Проведіть «аукціон» 

Придбайте найпотріб-
ніше шкільне приладдя: 
барвисті ручки, олівці, 
яскраві та незвичайні пе-
нали, зошити з малюнками 
популярних серед дітей 
мультфільмів. Запросіть 
однокласників вашої дити-
ни на ігровий «аукціон», на 
якому діти, використову-
ючи іграшкові гроші, змо-
жуть брати участь у торгах 
і купувати ті речі, які най-
більше сподобалися, щоб 
потім наповнити ними свій 
шкільний рюкзак.

Інтегруйте в життя 
дитини поп-культуру
Ознайомтеся з майбут-

ньою навчальною про-
грамою вашої дитини, 
рекомендованим списком 
літератури для читання, ці-
кавими темами, що будуть 
вивчатися на уроках. Діз-
найтеся, які художні твори 
були екранізовані, а шкіль-
ні предмети представлені в 
навчальних програмах на 
телебаченні (наприклад, 
ви можете подивитися на-
уково-популярну переда-
чу «Руйнівники легенд»). 
Придумайте розваги як 

доповнення до основного 
навчання дитини.

Відображайте діалог
Використовуйте спе-

ціальну білу дошку або 
панель вашого холодиль-
ника, щоб поставити дити-
ні запитання чи записати 
підбадьорливе висловлю-
вання про перший тиждень 
нового навчального року. 
Напишіть, наприклад, так: 
«Ти познайомишся з нови-
ми однокласниками!» або 
запитайте його: «Хвилюєш-
ся, що у тебе буде новий 
учитель?». У будь-який час 
ваша дитина може підійти 
до цієї дошки або панелі та 
написати відповідь, висло-
вивши свої почуття, побо-
ювання та хвилювання.
Інтер'єр дитячої кімнати

Нові образи стимулю-
ють дітей, так чому б вам 
не оновити оформлення 
кімнати вашого учня? Змі-
ніть дизайн кімнати, пере-
ставте меблі та прикрасьте 
робоче місце пізнавальни-
ми наклейками на стіні, но-
вим календарем або жур-
нальним плакатом із його 
улюбленими музикантами.

Сприяйте позитивному 
настрою

Згадайте про шкільні 
досягнення дитини в ми-
нулому навчальному році: 
високі оцінки, призи на 
конкурсах або медалі за 
перемогу на спортивних 
змаганнях. Сконцентруйте 
на цьому свою увагу, щоб 
пробудити в неї бажання 
досягти успіху в новому 
навчальному році.

Дослідіть актуальні 
проблеми

Поговоріть з дитиною про 
школу. Наприклад, запитай-
те: «Кажуть, пропонують 
зменшити порції в їдальні 
та вилучити деякі продукти 
з меню?.. Чи вистачає у вас 
комп'ютерів?.. Яке освітлен-

ня у вашому класі?». Попро-
сіть дитину висловити свою 
думку на різні нагальні про-
блеми, не лише особисті, а 
й ті, які стосуються школи. 
Бажано, щоб їй не захотілося 
залишитися осторонь, а взя-
ти участь у позаурочних за-
ходах і посильно допомогти 
школі.

Створіть «дерево 
досягнень»

Придумайте «дерево 
досягнень», на якому ви 
зможете демонструвати 
досягнення своєї дитини. 
Намалюйте на аркуші ват-
ману дерево з численни-
ми коричневими гілками і 
виріжте жменьку «листя» з 
зеленого паперу. Кожного 
разу, коли дитина буде від-
чувати, що в процесі нав-
чання чогось досягла, на-
приклад, успішно виступи-
ла на репетиції чи змогла 
розв′язати складну задачу, 
вона може записати це на 
листочок і прикріпити на 
дерево. До кінця першо-
го семестру її дерево буде 
схоже на вражаючу густу, 
пишну крону!

Ознайомтеся з 
територією школи

Якщо ваша дитина пере-
ходить у нову школу, побу-
вайте там влітку кілька ра-
зів. Прогуляйтеся спортив-
ним майданчиком, заднім 
двором, подивіться, де що 
розташовано, увійдіть усе-
редину будівлі (якщо вона 
буде відчинена) та про-
йдіться коридорами, зазир-
ніть у класи. Знайомство зі 
школою буде надзвичайно 
корисним і допоможе ди-
тині трохи адаптуватися до 
нового середовища.

Будьте спокійні
Перед початком нового 

навчального року скажіть 
своїй дитині такі напутні 
слова: «Намагайся кожен 
день дізнаватися щось 
нове! І пам'ятай: кожен 
твій день неповторний!

Джерело: childdevelop.
com.ua

ÊÎËÈ ÂÈÑÒÀÂÀ ÇÀÊ²Í×ÈËÀÑÜ
Чому ми, дорослі люди, ходимо до цирку? Частіше за все з дітьми, 
намагаючись додати казку в маленьке життя. Але чи можемо ми відчути 
те неймовірне захоплення, яке переживають вони, спостерігаючи за 
дивовижними стрибками акробатів чи за спритністю та впевненістю 
дресирувальників? Ми звикли відчувати свою зрілість, якій нібито зовсім 
не личить щира радість і захоплення.

Цирк — окремий світ, 
наповнений синтезом ко-
льорів, задоволених вигуків, 
місце, в якому співіснують 
люди і тварини. «Нас об’єд-
нує велика любов до дітей. 
Окрім того, ця робота дає 
можливість на власні очі 
побачити й відчути Україну, 
адже кожне місто має своє 
обличчя. Це настільки ці-

каво, що ставши на дорогу 
кочового життя, уже важко 
відмовитися від цього», — 
пояснює адміністратор цир-
ку «Фураж». 

Працівники цирку завж-
ди намагаються знайти 
вільну хвилину, аби огля-
нути місцевість, у якій вони 
тимчасово живуть. Кажуть, 
Ірпінь зустрів гостей привіт-

но. «Ваші нічні вогні — щось 
неперевершене, не можна 
часом розрізнити, де зорі, а 
де далекі вогники ліхтаря», 
— каже Анрі, у минулому — 
учасник шоу «Україна має 
талант». Андрій — справжнє 
ім′я каскадера, почав пра-
цювати в цирку майже одра-
зу після закінчення шоу. Так 
і їздить з «Фуражем» уже три 
роки. За цей час устиг повні-
стю облаштувати своє життя: 
звик до постійних роз’їздів, 
знайшов тут товаришів і 
кохану. «Взагалі ми час від 
часу влаштовуємо роман-
тичні сюрпризи для когось. 
Усі разом прикрашаємо зал, 
аби потім закохані змогли 
відчути себе так, ніби крім 
них нікого у світі немає. Ба-
гато пар знаходять одне од-
ного в цирку, а потім одру-
жуються і вже разом їздять 
виступати. Тут просто атмос-
фера зовсім інша: постійні 
роз’їзди та віддаленість від 
рідних змушує закохуватися 
швидше, а тоді вже тримати-
ся разом». 

Циркачі вже давно ста-
ли ріднею і кожного нового 
працівника зустрічають тра-

ВРАЖЕННЯ
диційним застіллям, яке пе-
реходить у своєрідну забаву 
з невеличкими розіграшами 
та «підколами». Але найго-
ловніше, що об’єднує всіх, 
хто тут працює — це велике 
бажання дарувати іншим ра-
дість, і ніщо не може об’єдна-
ти колектив краще, ніж спіль-
не тяжіння до чогось. «Усі 
брати наші менші володіють 
якоюсь магією: бувало, люди 
розуміли, що закохані, коли 
починали дресирувати одну 
тваринку. Таке час від часу 
трапляється. Пам’ятаю, у нас 
мостом між двома людьми 
стали голуби. Закохані зго-
дом навіть зробили собі тату 
маленьких голубів на руці», 
— розповідає одна з дреси-
рувальників Олена. Та й самі 
звірята іноді так звикали до 
свого партнера по сцені, що 
коли останній помирав чи 
кудись зникав, цирку дово-
дилося міняти весь номер 
перед виступом, адже вірна 
тварина зовсім відмовлялася 
працювати. 

Коли наступного разу до 
нас завітає «Фураж», точно 
сказати не може ніхто. «Як 
змінимо програму, так і че-
кайте в гості», — відповів 
адміністратор цирку. Адже 
такий непостійний світ ман-
дрівного цирку. Чи через 10 
років, чи, можливо, через 
рік, «Фураж» знову приїде 
підкорювати наші серця. І 
все знову піде по колу: трю-
ки, здивування, любов за 
сценою, лише глядачі будуть 
іншими.

Анна МАКАРЧУК 

ÍÎÂÈÉ ÑÀÄÎ×ÎÊ ÃÎÒÓªÒÜÑß 
ïðèéíÿòè ïåðøèõ ä³òåé

В Ірпені по вулиці 9-Лінія (поруч зі школою №3) 
завершуються внутрішні й зовнішні ремонтні 
роботи у новозбудованому дитячому садочку 
на 75 місць «Бджілка». Поспішають підрядники 
неспроста: уже з початку вересня заклад має 
прийняти своїх перших вихованців, а справ ще 
тут чимало.

За проектом загальна 
площа будівлі дошкіль-
ного закладу становить 
1 570 м2. Тут буде 4 груп 
навчальних класів, адмі-
ністративні, а також усі 
необхідні допоміжні й 
технічні приміщення. На-
разі завершуються штука-
турні роботи, встановлю-
ються міжкімнатні двері. 
Працівники активно за-
ймаються благоустроєм 
території. Незабаром тут 
має бути засіяна газонна 
трава, висаджені дерева, 
докладені усі доріжки, 
встановлені ошатні ігрові 
комплекси. 

Охочих потрапити до 
цього садочка було дуже 
багато. Зарахували тих, 
хто першим значився в 
електронному переліку, 
розміщеному у відкри-
тому доступі на сайті 
управління освіти й на-
уки Ірпінської міської 
ради за посиланням: reg.
isuo.org/preschools. 

Садочок «Бджілка» 
споруджений за кошти 

бюджету розвитку Ірпе-
ня й перебуватиме на 
балансі міста як кому-
нальний заклад. На його 
будівництво витрачено 
9 507 138 грн. Будівель-
ні роботи розпочалися 
у листопаді минулого 
року, відразу ж після об-
рання нового міського 
голови. Зазначимо, що 
в листопаді нинішнього 
року має розпочатися 
будівництво ще одного 
дошкільного навчально-
го закладу — «Космоліт» 
(м.Ірпінь, вул. Курортна, 
9). Як повідомлялося ра-
ніше, садочка на вули-
ці Полтавській не буде, 
враховуючи побажання 
групи містян. 

Наразі розглядаються 
й інші можливості зве-
дення дитячих садочків, 
адже потреба в них у 
місті величезна: у черзі 
перебуває понад 3000 
дошкільнят Ірпеня.

Юлія БЕРЕЖКО-
КАМІНСЬКА

ДОБРА НОВИНА
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ÑÊ²ËÜÊÈ ² ßÊ 
â÷èòèìóòüñÿ íàø³ ä³òè?
Невмолимо наближається новий навчальний рік. Центральною владою 
задекларовано реформу в освітній сфері. Що чекає дітей і батьків? Про 
це інформує Олег Дерев’янко, заступник міністра освіти України.

— Ця дуже серйозна ре-
форма «зачіпає» кожну ди-
тину й дорослих, які мають 
дітей. Усі країни, яким вда-
лося здійснити економіч-
ний прорив, фактично по-
чинали з реформи освіти. 

Якщо говорити про ре-
форму в контексті децен-
тралізації, то є три скла-
дові, дві з яких очевидні 
— управління загально-се-
редньою та професій-
но-технічною освітою, або 
професійною, як ми тепер 
її називатимемо відпо-
відно до закону, тому що 
вона може бути не лише 
технічною. 

Третя складова — це 
вища освіта. Вона нібито 
не стосується місцевого са-
моврядування, тому що це 
— державний рівень. Але 
це надзвичайно важлива 
річ, бо якщо ми візьмемо 
великі міста або обласні 
центри, то великі ВНЗ є 
важливим елементом еко-
номіки міста. Наприклад, 
Івано-Франківський місь-
кий бюджет має десь 900 
млн. грн., а бюджет При-
карпатського національ-
ного університету — 180 
млн. грн., з якого 50 млн. 
грн. іде до бюджету міста у 
вигляді податків, не кажу-
чи вже про те, що в цьому 
бюджеті — зарплати ви-
кладачів. Тому вища осві-
та як економічний чинник 
для місцевих громад, для 
областей — важливий еле-
мент поповнення бюджету, 
економічного життя. Дуже 
важливо, щоб на місцево-
му рівні звертали на це на-
лежну увагу як на складову 
розвитку і допомоги.

Звичайно, найбільш 
важливим елементом є 
професійна та загаль-
но-середня освіта. 

ПРОФЕСІЙНА ОСВІТА
На сьогодні новий за-

кон «Про професійну осві-
ту» вже розроблений, по-
годжений з міністерством і 
має бути внесений до Вер-
ховної Ради найближчим 
часом. 

Принципові речі для 
місцевого самоврядуван-
ня: 

1. Професійна освіта 
переходить з державного 
бюджету на місцевий. 

2. Відбуваються зміс-
товні зміни, що є важливи-
ми для розвитку профосві-

ти і мають велике значен-
ня з точки зору організації 
управління. 

Нині у нас приблизно 
1400 професійних або 
профес ійно-техн і чних 
навчальних закладів, які 
повністю відтворюють 
структуру економіки СРСР, 
якого вже немає. 

Основна наша концеп-
туальна ідея в тому, щоб 
відтворити ту найкращу 
практику, яка існує в най-
більш розвинених із точки 
зору професійної осві-
ти країнах. Суть полягає 
в тому, щоб замість тих 
1400 закладів поступово 
створити від 50 до 120 ве-
ликих багатопрофільних 
регіональних центрів про-
фесійної освіти. 

Яким чином? Так само, 
як це відбувалося в Єв-
ропі. Наприклад, у Фін-
ляндії 11 закладів а-ля 
ПТУ об’єднали у великий 
багатопрофільний центр. 
Це дає можливості покра-
щити управління, з’явля-
ється масштабна економія 
і можливість розвиватися 
стратегічно. 

І там таке об’єднання 
тривало протягом 5 років: 
за планом, із запроваджен-
ням нових методик тощо. 
Оскільки це покладається 
на місцеве самоврядуван-
ня, то громада зможе спо-
кійно вирішувати всі пи-
тання самостійно, бо знає 
структуру своєї економіки. 

Отже, усі ці навчальні 
заклади повинні мати пев-
ну регіональну прив’язку 
до структури економіки, 
яка в багатьох областях 
така, що вже середній і 
малий бізнес становлять 
чималий відсоток і віді-
грають велику роль, тож 
постійно потребують ка-
дрів. Коли ми говоримо 
про професійну освіту 
сьогодні, то йдеться про 
підготовку великої кілько-
сті різноманітних профе-
сій, у тому числі й у сфері 
послуг, які не відносяться 
до вищої освіти, але при-
рівнюються до кваліфіко-
ваного працівника або мо-
лодшого спеціаліста. 

Принципова зміна по-
лягає в управлінні таки-
ми закладами. У законі 
прописано, що мають 
бути створені так звані 
ради стейкхолдерів, тоб-
то принципові зацікавлені 

сторони. На рівні області 
або регіону це — місцева 
влада плюс представни-
ки громади, роботодавці, 
сам навчальний заклад 
і, можливо, ради батьків 
або навіть експерти. Ради 
стейкхолдерів фактично 
розробляють стратегію 
розвитку закладу і затвер-
джують плани тощо. Вони 
є ключовим елементом 
управління. Ініціювати 
їхнє створення має безпо-
середньо місцева влада, 
під чиє підпорядкування 
перейдуть навчальні за-
клади і яка здійснюватиме 
управління ними. 

Роль міністерства в 
тому, щоб цей закон ухва-
лили. І ми вважаємо, що 
міністерство має займа-
тися не управлінням на-
вчальними закладами, а 
винятково формуванням 
освітньої політики, ство-
ренням відповідних умов. 
Отже, наше завдання — 
ухвалити закон, який дасть 
можливість створювати 
багатопрофільні центри, 
керувати ними на місцях 
відповідно до тих потреб, 
котрі висуває економіка на 
регіональному рівні. 

Та сьогодні не потрібно 
чекати, допоки цей закон 
буде ухвалений. Треба вже 
починати створювати ради 
стейкхолдерів, розробляти 
стратегію розвитку про-
фесійної освіти в області 
чи регіоні, комунікувати з 
обласними центрами, ін-
шими регіонами, починати 
просто працювати, щоб не 
гаяти час. Ніхто не зава-
жає цього робити де-факто 
(збирати керівників, біз-
нес, громаду і таке інше), 
поки немає юридичної ос-
нови. Це надаватиме пев-
ну перевагу над іншими, 
адже можна буде швидше 
оновити матеріально-тех-
нічну базу навчальних за-
кладів. 

ЗАГАЛЬНО-СЕРЕДНЯ 
ОСВІТА

Головна ідея, яку ми 
маємо втілити, полягає в 
тому, щоб (це ми намага-
ємося зробити й у вищій 
школі) розділити функ-
ції управління освітою та 
контролю за нею. Фактич-
но, райвно займаються й 
організацією освітнього 
процесу і контролем того, 
що вони організовують. 

Це — нонсенс, що спри-
яє корупції. Тому слід ці 
функції розділити. Завдан-
ня обласних, районних, 
міських управлінь будуть 
повністю полягати в тому, 
щоб забезпечити освітній 
процес, а функція контр-
олю має перейти до окре-
мого малочисельного спе-
ціалізованого органу на 
зразок антикорупційного 
бюро в освіті. У Брита-
нії, наприклад, це окрема 
інституція, яка не підпо-
рядкована міністерству, 
чиї фахівці обираються 
та мають довіру. І до них 
звертаються у випадку 
порушення чиїхось прав 
в системі освіти — викла-
дачів, дітей, що постійно 
трапляється у нас. 

Друга необхідність — 
оптимізація шкільної ме-
режі. У нас 37% малоком-
лектних шкіл. І питання не 
тільки у фінансовій еконо-
мії. Річ у тім, що ця мало-
комплектність впливає на 
якість освітнього процесу. 
Міністерство в жодному 
разі не вказуватиме, яку 
школу закривати, а яку 
відкривати. За це повністю 
нестиме відповідальність 
місцева влада або місцеве 
самоврядування. Ми буде-
мо задавати правила гри 
та керувати освітньою по-
літикою, а її реалізацію та 
управління перенесемо на 
місцевий рівень. 

У вересні буде рамко-
вий закон, який окреслить 
загальні межі загально-се-
редньої освіти та її зміст, 
— перехід на 12-річну си-
стему. Але це стосується 
певним чином децентралі-
зації. Бо коли ми говоримо 
про скорочення й оптимі-
зацію мережі, то йдеться, 
насамперед, про базову 
середню школу.

Принципова річ у 
12-річній системі 
полягає в тому, що 
розвантажується 
учень. Обсяг знань, 
який необхідний 
сьогодні людині, 
настільки великий, 
що його не 
можна вмістити 
ні в 10-річку, яка 
колись була, ні в 
11-річку. І від цього 
ми маємо дуже 
серйозні проблеми 
зі здоров’ям 
дітей. Тому 
розвантаження — 
дуже важлива річ 
як для учня, так і 
для вчителя. 
Але головне, що 12-річ-

на система чітко поділя-
ється на 3 рівні: початкову 
школу (на вибір батьків, 
коли віддавати дитину в 
школу, у 6 чи 7 років) — 5 
років; на базову середню 
школу — 4 роки; на спе-
ціалізовану старшу школу 
— 3 роки. 

І важливо розуміти, 
що оптимізація не зачіпає 
початкову школу, а має 
відбуватися на рівні базо-
вої середньої та старшої 
спеціалізованої школи. 
Наприклад, у тій самій 
Фінляндії є 2800 шкіл ба-
зової середньої освіти і 
280 шкіл старшої спеціа-
лізованої середньої освіти. 
Тобто початкова і середня 
ланки об’єднанні у 2800 
закладів, що прив’язані до 
місця проживання, а потім 
частина дітей іде в старшу 
спеціалізовану школу, де 

відбувається профорієн-
тація, де спеціалізовано 
вивчають інші предмети й 
готуються до вступу у ВНЗ. 
І таких спецзакладів не по-
трібно багато, тому що не 
всі діти туди потім йдуть. 
І за рахунок цього можна 
зробити серйозну оптимі-
зацію. 

ІДЕЯ, НАД ЯКОЮ МИ ЩЕ 
ПРАЦЮЄМО

Вона стосується призна-
чення директорів шкіл і за-
галом — статусу директо-
ра школи. Перша фунда-
ментальна річ — директор 
школи має бути окремою 
професією. Це не про-
сто найкращий вчитель 
із найбільшим досвідом 
роботи або не найкращий 
вчитель, який в райвно 
домовився про призначен-
ня. Це має бути професія. 
Наприклад, ми ж в ор-
кестрі не визнаємо першу 
скрипку диригентом. Тому 
що диригент — це просто 
інша професія, хоча це не 
означає, що перша скрип-
ка не може стати дириген-
том. Може стати, але треба 
мати відповідну освіту. Так 
само і директор школи. 
Будь-який педагогічний 
працівник може стати ди-
ректором школи, але для 
цього необхідне відповід-
не навчання і вміння не 
лише керувати школою з 
точки зору педагогічного 
процесу, а й із точки зору 
розвитку (зокрема, міжна-
родних зв’язків), управлін-
ня тощо.

У цьому контексті має 
відбутися ще одна якісна 
зміна — хто призначає 
директора. Це має бути 
шкільна рада (яка склада-
ється з громади, вчителів, 
батьків), вона призначає, 
а районне управління за-
тверджує. Врешті директор 
має отримати затверджен-
ня від Міносвіти. Далі фа-
хівець проходить курс нав-
чання (1,5 роки). 

Ми ніколи не зробимо 
освітню реформу фун-
даментальною на рівні 
середньої ланки, допоки 
професія вчителя не стане 
престижною. Це банальні 
речі, але про них не можна 
забувати. А вона не буде 
престижною доти, доки 
оплата праці вчителів не 
буде відповідати хоча б за-
гальносереднім економіч-
ним показникам. Наголо-
шую, що сьогодні у місце-
вої влади немає обмежень 
щодо встановлення додат-
кової оплати праці вчите-
лів. Нині заробітна плата 
забезпечується освітньою 
субвенцією за рахунок 
державного бюджету, і є 
чітка норма закону, яка 
дозволяє місцевому само-
врядуванню  встановлю-
вати доплати для вчителів. 
Якщо у нас з’явиться гідна 
оплата праці вчителя, то 
це стане привабливим для 
обдарованих випускників і 
запустить увесь процес. 

Контролювати освіту, 
повторюю, треба дещо в 
інший спосіб, ніж це від-
бувається у нас. Інституція 
омбудсменів має працюва-
ти над складними ситуація-
ми. З точки зору поточного 
контролю за якістю, це має 
відбуватися у форматі зво-
ротного зв’язку, що спону-
катиме до вдосконалення. 

Володимир КОСКІН, 
Ірина ГРИЦАК

РЕФОРМИ
АСТРОЛОГIЧНИЙ 

ПРОГНОЗ 
на 17-23 серпня 

2015 року.
ОВЕН 
(21.03-20.04).
Весь тиждень спри-

ятливий для участi в рiзних 
колективних корпоративних 
заходах, де Овни, можливо, 
вiдчують до себе пiдвищену 
увагу колег протилежної 
статi.

ТIЛЕЦЬ 
(21.04-21.05).
Планети зараз да-
ють Тiльцям великi 

творчi можливостi i здатнiсть 
так розрахувати свiй робо-
чий день, що часу вистачить 
i роботу доробити, i пове-
селитися на корпоративних 
вечорах.

БЛИЗНЮКИ 
(22.05-21.06).
Планети дають за-
раз багатьом Близ-

нюкам незвичайну енергiю i 
органiзованiсть. Хоча зараз 
саме час вiдпочивати, але ж i 
вiдпочивати можна активно.

РАК 
(22.06-22.07).
У вiвторок не 
можна пiддаватися 

несподiваним емоцiям i 
здiйснювати необдуманi дiї. 
В п`ятницю може накотити 
поганий настрiй, пов`яза-
ний з розтратою, але скоро 
пройде.

ЛЕВ 
(23.07-23.08).
Не бiйтеся зараз 
проявляти свої 

iнiцiативи. Зараз добре 
зайнятися завершенням 
недоробленого. Проводьте 
бiльше часу з дiтьми.

ДIВА 
(24.08-23.09).
Дiви дисциплi-
нованi як нiколи. 
Зараз найєфектив-
нiше пiде розумова, 

iнтелектуальна праця. Зараз 
варто продовжувати уклада-
ти угоди, а не вiдкладати їх 
на майбутнє.

ТЕРЕЗИ 
(24.09-23.10).
Терези зараз в хо-
рошому творчому 

настрої. Цим фахiвцям вар-
то займатися на цьому тижнi 
загальними колективними 
проблемами.

СКОРПIОН 
(24.10-22.11).
Скорпiонам на 
цьому тижнi варто 

бути обережнiшими в словах 
i дiях, особливо у вiвторок. 
Емоцiйний фон очiкується в 
даний перiод пiдвищений.

СТРIЛЕЦЬ 
(23.11-21.12).
Стрiлець вже тро-
хи втомився вiд 
енергiї життя, що 

б`є ключем. Але потерпiть 
ще трохи. Всi зусилля, зро-
бленi вами, винагородяться 
сторицею. Продовжуйте 
змiцнювати своє робоче 
становище.

КОЗЕРIГ 
(22.12-20.01).
Козерогам планети 
дають величезну 

енергiю i можливiсть заро-
бити. Особливо творчiстю. 
Отже, якщо у вас є бажан-
ня, проявляйте себе.

ВОДОЛIЙ 
(21.01-19.02).
Багато Водолiїв в 
цi днi можуть вiд-
чути, що виконанi 
дiї заводять їх в 
безвихiдь, iнiцiа-

тиви не пiдхоплюються. 
Спокiйно! Це тимчасово i 
швидко пройде.

РИБИ 
(20.02-20.03).
Рибам варто зосе-
редитися на своїх 

цiлях i обдумуваннi робо-
чих планiв. Зараз також час 
активних дiй i приводiв для 
них буде достатньо.
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9/10 нашого щастя залежить 
від здоров'я

— Пане Володимире, 
передусім наших читачів 
цікавить розгадка фено-
мену успіху вашої коман-
ди, яку знає весь світ. 

— Це питання мені за-
звичай ставлять за кордо-
ном, коли дізнаються, в яких 
умовах ми тренуємося, не 
вірять просто. Їх вражає, 
що команда створена на 
базі однієї загальноосвіт-
ньої школи, дівчата живуть у 
маленькому селищі, а пере-
магають на високих рівнях. 
Збірна України, складена з 
наших дівчат, була 5-ою на 
чемпіонаті світу. Це висо-
чезний показник для ігрових 
видів спорту. Та якщо порів-
няти фінансування нашої 
команди й інших команд, це 
просто небо і земля, велоси-
пед і мерседес. 

Ми досягаємо успіху 
завдяки самовідданій, зла-
годженій роботі колективу. 
Звісно, спрацьовує наукове 
підґрунтя — тактика і стра-
тегія. Та я зараз акцентува-
тиму на складових цього 
успіху — правильному хар-
чуванні і правильному ре-
жимі дня. Ці знання я пере-
даю спортсменкам. Вони в 
них повірили, перевірили на 
собі, ми багато експеримен-
тували. Дівчата стали силь-

нішими, витривалішими, 
легше переносять фізичні 
навантаження на тренуван-
нях, змаганнях. Стали успіш-
нішими у спорті, навчанні, 
особистому житті. Це додає 
енергії довше виступати на 
високому рівні. Притому їм 
вдається поєднувати спор-
тивні заняття з роботою. 
Бо в нас немає спортсме-
нок-професіоналок, які от-
римують заробітну плату, 
всі — аматори. Тобто при-
ходять на тренування після 
основної своєї діяльності — 
навчання в школі, інституті 
або після роботи. 

Є такі, що викладають у 
школі фізкультуру, потім 
прибігають на свої трену-
вання, і після того ще тре-
нують дітей-футболістів. Це 
їм вдається тому, що вони 
здоровіші відносно інших 
людей. Це я можу з упевне-
ністю сказати, бо ми часто 
граємо з іншими команда-
ми, переважно чоловічими, 
бо жіночих не так вже й 
багато, і наші дівчата часто 
виграють навіть у чолові-
чих команд. На майданчику 
вони показують, що є витри-
валішими за своїх суперни-
ків. Це часто їх дивує, і вони 
запитують мене про це. 

— Що ж змушує, моти-
вує, спонукає дівчат після 
навчання чи роботи тре-
нуватися й виступати — 
абсолютно задарма?

— Я сам часто дивуюся й 
задаюся цим питанням. Ос-
танні 8 років наші дівчата 
вигравали найвищі змаган-
ня в Україні — Чемпіонат 
України серед команд вищої 
ліги і Кубок України. Вони 
складають основу збірної 
команди України. Притому 
селище Коцюбинське зма-
гається з такими містами, як 
Київ, Дніпропетровськ, Пол-
тава, Харків, Черкаси, Біла 
Церква й інші. Хоча 12-ти-

сячне Коцюбинське ні в яке 
порівняння не йде з міста-
ми, де є величезні ресурси 
— людські, фінансові. Тобто 
вибір спортсменок, скажімо, 
у мільйонному Харкові і в 
Коцюбинському вражаюче 
неспівмірні. Але виграють 
чомусь наші дівчата. 

Що їх мотивує? Знає-
те, з самого початку, 
коли я почав з ними 
займатися, то сказав 
сам собі, що спортив-
ні результати будуть 
не на першому місці. 
Передусім я повинен 
виховати людей по-
рядних, чесних, тобто 
совісних дівчат, які 
б ставали хорошими 
мамами і виховували 
своїх дітей на основі 
моральних цінностей, 
прописаних у Біблії. 
На цій базі я їх і вихо-
вую. І це, можливо, 
дає їм розуміння, 
що вони не просто 
бігають за м’ячем, 
а є прикладом для 
інших. 

Ці успіхи на виду, осо-
бливо в нашому селищі. 
Багато людей вболівають за 
них. Можливо, їх надихає те, 
що вони попереду багатьох, 
ведуть за собою, показують 
приклад. А приклад такий: 
не пий, не кури, поводься 
достойно, вчися, здобувай 
професію, іди до людей і 
допомагай їм. 

У мене є багато вихова-
нок, які пішли по моїх сто-
пах і також працюють у сфе-
рі фізичної культури і спор-
ту педагогами, і це я вважаю 
своїм найбільшим успіхом. 
Нещодавно я був на засі-
данні вчителів фізичного ви-
ховання в Ірпені, і побачив 
4-ох своїх дівчат, які нині 
працюють в місті вчителя-

ми фізкультури. В ірпінській 
спортивній школі працює 9 
мої вихованок. Учать того ж, 
чого вчив їх колись я. Деякі з 
них у декретних відпустках, 
але вони повернуться до цієї 
роботи. Загалом близько 30 
«біличанок» впроваджують у 
життя мої основи. 

Певно, розуміння того, 
що інколи треба потерпі-
ти, пережити якісь трудно-
щі, теж впливає на людей 
позитивно і цим треба за-
йматися. Ми привчаємо до 
самодисципліни, самов-
досконалення, і це дає їм 
фундамент, на якому вони 
стоять. Приклад: ми були на 
змаганнях з молодшою гру-
пою дівчат, я дав завдання 
пробігти крос, а сам поїхав 
у Київ. Це в таборі було, пі-
дійшли хлопчаки і спитали: 
«Чого біжите?» — «Тренер 
сказав». — «Його ж нема». 
Однак вони пробігли навіть 
більше, ніж я їм загадав. 

Відповідальність, розу-
міння важливості справи, 
командний дух — це і є той 
фундамент, на якому базу-
ються всі наші перемоги. А 
однією зі складових є здо-
ровий спосіб життя. Ця тема 
мене цікавить дуже давно. Я 
пам’ятаю, як ще маленько-
му мені трапилася книжка 
«Лікарські рослини Украї-
ни», вона закарбувалася в 
душі назавжди. 

Здоров'я набагато більше 
залежить від наших звичок 

і харчування, ніж від 
лікарського мистецтва
Коли я вступив до Інсти-

туту фізичного виховання і 
спорту, часто задумувався 
над тим, що моя мама весь 
час хворіла на гіпертонію, 
постійно зверталася до ба-
гатьох лікарів. Але ніякі 
ліки, періодичне перебуван-
ня в лікарні не допомагало. 

Чому? У лікарів же купа лі-
ків, різних пристроїв, а вони 
нічого не можуть зробити! 
Тож відвідував різні лекції, 
зокрема не за програмою. 

Коли прийшов працюва-
ти до школи, там була жінка, 
над якою всі сміялися: «Та в 
неї навіть сковорідки вдома 
немає». Думав: «Якась чуд-
на…» Потім вона розпові-
ла, що в нею справді нема 
вдома сковорідки, бо нічо-
го не смажить. Кілька років 
тому захворіла її свекруха, 
зрозуміла, що помре, відмо-
вилася від лікування. Але її 
чоловік не змирився з цим, 
почав шукати альтернатив-
ні засоби, щоб допомогти. 
І знайшов. Запропонував 
певну систему оздоровлен-
ня, ця жінка переїхала жити 
на дачу, тримала корову, 
виховувала онуків і… виду-
жала. 

Я проштудіював книжку, 
яку вона мені дала, знайшов 
багато відповідей. Чому, на-
приклад, деякі люди не пи-
ячать, нормально харчують-
ся, але все одно хворіють? 
Із часом перечитав дуже 
багато літератури, позна-
йомився з багатьма людь-
ми... Якось був із дітьми на 
тренуванні, дивлюся, бігає 
по полю чоловік у літах, го-
дину бігає, дві... Одні хлоп-
ці-футболісти пішли, другі 
прийшли, а він з ними грає 
босий. Я не витримав і після 
гри запитав: «Як вам вдаєть-
ся отак бігати? Вам же не 18 
років». Він каже: «Мені 45. Я 
дозволяю собі так бігати, бо 
дещо знаю». І розповів свою 

історію. Був футболістом, 
грав професійно за серйозні 
команди, отримував чима-
лі гроші. А де гроші — там 
гулянки, випивка, дівчата. 
З часом почав випивати 
занадто і якось потрапив 
в аварію. Лежав у лікарні, 
де йому сказали: якщо він 
підніметься за кілька років і 
ходитиме з палицею, то це 
буде для нього просто ща-
стям. Настав час подумати 
над своїм життям, проана-
лізувати багато чого. І по-
думавши, він змінив спосіб 
життя, через деякий час під-
нявся, почав ходити, згодом 
— бігати. І в 40 років став 
майстром спорту з марафо-
ну. Уявляєте, в 30 років він 
лежав з «перспективою» не 
ходити, але потім став май-
стром спорту! Це дуже важ-
ко саме в цьому виді спорту. 
Він сказав: «Я на 45-річчя 
зробив собі подарунок — 
пробіг 45 кілометрів». 

Деякими речами він зі 
мною поділився, я став про-
бувати на собі, потім адап-
тував для своїх дівчат. Поба-
чив, що це дає результати в 
спорті й у житті. 

Поступово з кожної сис-
теми чи методики я обирав 
певні підходи. Разом із вихо-
ванками експериментували: 
обирали метод і, коли він 
давав ефект, зупинялися на 
ньому.

(Продовження — у 
наступному номері)

Спілкувався 
Володимир КОСКІН

аукціонах: «Свій за свого» 
на підтримку армії; «Бла-
годійний Аукціон Драго-
манівців» для допомоги 
постраждалим у подіях на 
Майдані. 

Ось що говорить сам 
скульптор про одну з остан-
ніх своїх робіт, присвяче-
них подіям в Україні: «При 
створенні роботи «Людина 
і маса» проводилася ана-
логія з нашим часом. Я на-
магався створити образи 
людей, які заплющують очі 
на багато речей, підлашто-
вуючись під загальну масу, 
щоб не виходити з ілюзії 
спокою. І навпаки — інший 
тип людей — волонтери, 
що самостійно виходять із 
зони комфорту, не висипа-
ючись, жертвуючи вільним 
часом та своєю стабільні-
стю».

Ескізний проект пам’ят-
ного знака на честь 
1025-річчя хрещення Київ-
ської Русі Артема Стрембі-
цького посів друге місце на 
всеукраїнському конкурсі. 
А на виставці «Самі» він 
представив роботу «Обра-
за». Це маленький хлопчик, 
зроблений з гіпсу та піску. 
Пісок символізує тимчасо-
вість образи, яка з часом 
розсипається.

А от чи вибачить Артем 
своїй малій батьківщині, де 
про нього майже ніхто ні-
чого не знає?..

«Правда Ірпеня»

«ÑÂ²Ò ÍÀ ÊÐÈËÀÕ» 
² «Ê²ÌÍÀÒÀ ÍÅÁÀ»

Цьогоріч у Києві й Луцьку побачили світ дві 
нові збірки поезій Володимира Симоненка — 
«Світ на крилах» і «Кімната неба».

Поет народився 
1951 р. у селі Іванівка 
Богуславського району 
на Київщині в сім′ї вчи-
теля. Вірші почав писати 
у старших класах. Знач-
ну частину життя віддав 
військовій службі. Брав 
участь у бойових діях в 
Африці, у ліквідації на-
слідків аварії на Чорно-
бильській АЕС. Нині Во-
лодимир Симоненко живе 
в Гостомелі й працює 
державним інспектором 
екологічного контролю. 
Він був нагороджений ди-
пломами і грамотами на 
літературно-поетичних 
фестивалях і конкурсах.

Тема його творчості — 
любов до Батьківщини і 
до жінки, вічна скорбота 
за померлими батьками, 
загалом — вічні теми 
життя. Прекрасне і тра-
гічне змушує душу поета 
вібрувати і виливати свої 
почуття у віршах. Воло-
димир Дмитрович воює 
словом. Гнівне засуджен-
ня путінської агресії про-
ти України стало одним із 
провідних мотивів поезії 
Симоненка в останні два 
роки. Він пише:

«Зайшла орда 
між терикони,

Як сарана або іржа.
З «поняттям» 

зеківської зони,
З ночами 

«довгого ножа»...
І видно стало, де «еліта»:
Народна, наша — у боях!
У тисяч воїнів розквітла
Звитяга в грудях, 

щезнув страх!»

А вірш «До виборів» завж-
ди актуальний:
 «Країна йде на вибори:
Тріщать масні бігборди.
Лукаві, гострі випади.
Знайомі, ласі морди.
Плетуть слова тенетами,
Що діють, як сачки.
Запльованими брендами
Нас ловлять на гачки.
Насипано цяцянок
Вже гори, як породи,
А суть всіх обіцянок:
Пустіть козлів в городи!»

Чимало віршів Во-
лодимира Симоненка 
присвячено нашим зем-
лякам. Це — «Ода Да-
нилові Кулиняку», вірші, 
присвячені пам′яті поета 
й археолога Миколи Рич-
кова тощо. Володимир 
Дмитрович створив своє-
рідну галерею поетичних 
портретів наших краян. 
Поета надихає сучасність 
і минувшина. У творчому 
доробку поета вже є п′ять 
збірок віршів. 

Побажаємо Володими-
рові Дмитровичу нових 
творчих звершень.

 Анатолій 
ЗБОРОВСЬКИЙ

ÄÅÙÎ ÏÐÎ ÎÁÄÀÐÎÂÀÍÎÃÎ
ÑÊÓËÜÏÒÎÐÀ Ç ²ÐÏÅÍß

У нашому регіоні живе і працює молодий і дуже 
талановитий скульптор Артем Стрембіцький.

Довідка: Стрембіцький Артем Миколайович наро-
дився 7 грудня 1992 р. в Ірпені, навчався в Націо-
нальній академії образотворчого мистецтва і архітек-
тури на скульптурному факультеті.

Колись він, як і будь-
який звичайний хлопчик, 
навчався в місцевій школі 
№2, а тепер самотужки до-
сягнув неабияких висот у 
своїй творчості! Про нього 

знають в Україні та Євро-
пі, про нього говорять у 
ЗМІ. Його роботами захо-
плюються пересічні люди 
і колекціонери. Упевнені, 
що через кілька років його 
скульптури виставляти-
муться на аукціонах. А по-
чиналося все в Ірпені…

За останні 11 років ди-
вовижні роботи Артема 
взяли участь у майже двох 
десятках національних і 
міжнародних виставок. 
Тільки за минулий рік його 
можна було зустріти кілька 
разів на виставках в Украї-
ні та Європі:

— Виставка «Вогонь лю-
бові» (присвята Майдану) 
в галереї М17. 

— Виставка «Відроджен-
ня» (присвята Майдану) в 
Українському домі.

— Виставка «Київська 
академія» в Сумській гале-
реї.

— Виставка в рамках 
проекту «ART and Facts 
PRoVOCation» на честь 
«Першої річниці Євро-
майдану» в Українському 
домі.

— Виставка «Першої 
річниці Євромайдану» в 
Національній академії 
мистецтв і архітектури.

- Виставка в рамках 
проекту «ART and Facts 
PRoVOCation» у Празі (Че-
хія).

— Виставка в рамках 
проекту «ART and Facts 
PRoVOCation» у Франції.

Також, виражаючи свою 
громадську позицію, він 
брав участь у благодійних 

ТВОРЧІСТЬ

ВІДГУК

Âîëîäèìèð ÊÎËÎÊ: «Óñï³õ äàðóº íàì 
ôîðòóíà — ¿é ò³ëüêè òðåáà òîíêî ï³ä³ãðàòè»

ОСОБИСТІСТЬ

Продовжуємо спілкування з легендарним тренером жіночої футзальної команди «Біличанка» (смт. 
Коцюбинське). Початок статті —  у попередньому номері «Ірпінського вісника».

ПЕРСОНАЛІЇ
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Нещодавно в приміщенні Ірпінського історико-краєзнавчого музею 
клуб «Друга молодість організував серію зустрічей з відомим київським 
фотографом Юрієм Тумановим. Він для учасників клубу безкоштовно 
проводить майстер-класи з фотомистецтва.

Фотогурток збирається 
щочетверга об 11:00. Тут 
можна дізнатися багато 
цікавого про мистецтво 
фотографії, отримати кон-
кретні поради щодо поста-
новки та підбору кадрів, 
навчитись обробляти фото 
тощо.

Цього разу тема май-
стер-класу була особлива: 
«Атмосферна обробка ос-
танніх фотографій будин-

ку Рильського» (які були 
зроблені у зв’язку зі зне-
сенням).

Такі зустрічі можуть бути 
цікавими абсолютно всім 
творчим людям, особливо, 
якщо врахувати, що вони 
безкоштовні, як і всі інші 
зустрічі клубу «Друга мо-
лодість», що функціонує в 
нашому місті вже більше 
шести років (спершу мав 
іншу назву).

Керівник клубу Світла-
на Шилова розповідає про 
їхню діяльність: «Ми маємо 
багато напрямів для розвит-
ку: гімнастика, англійська 
мова, курси фотографії, 
комп’ютерні курси, руко-
ділля, лекторії, мандрівки. 
Зрілий вік — особливий. 
Саме в цей час у людей, за 
плечима яких довге, непро-
сте життя, ніби відкриваєть-
ся друге дихання. Молоді 

ÏÐÎ ÌÐ²Þ ÁÀÁÈ ÊÀÒÅÐÈÍÈ, 
ÿêó, íà æàëü, ïîáà÷àòü ³íø³...

Я тримаю в руках чоти-
ри різні аркуші паперу за 
підписами прокурорів та 
їх заступників. Вони підпи-
сані різними людьми, але 
остання фраза однакова: 
«Про результати розгляду 
інформувати заявника та 
прокуратуру міста Ірпеня 
у встановлений законом 
строк». А де дії правоохо-
ронців — чи це служба ін-
формації? 

А що скаже суд 4 серпня 
в м. Ірпінь 78-річній бабу-
сі, яка вже не може виразно 
побачити ні очі судді, ні її 
кривдників, як і організато-
рів, що ошукують не одну 
літню людину. Добре, що 
вони не мають сили і влади 
підписувати повістки за во-
лею Бога…

Ось вашій увазі доку-
ментальні монологи, які 
не придумати навіть до 
найкращого художнього 
фільму і не зіграють зірко-
ві кінознаменитості — це 
правда життя!
Катерина Корнійчук: 

«У мене була мрія стати 
лікарем, я з дитинства лю-
била тварин, помагала не 
тільки братам нашим мен-
шим, а й людям... 

Зараз мрію, щоб по-
мерла, і мене по-людськи, 
по-християнськи похоро-
нили. Ми живемо на Землі 
мить і коли приходимо до 
свідомості, треба думати 
про те, що ми смертні, і з 
собою на той світ нічого 
не заберемо. Тоді людина 
буде по іншому будува-
ти своє життя. У нас люди 
тут, при радгоспно-радян-
ський системі життя, були 
бідними, а тепер у когось 
з′явилася можливість мати 
трохи більше за чийсь ра-
хунок, і вони тягнуть, гра-
бують, шахрують, а запи-
тайте: для чого? Я все, що 
мала, роздала людям — 10 
мішків назбирала й віддала 
тим, хто потребує. 

Я все золото повіддава-
ла, для мене воно є мета-
лом вбивств і крові....

У час війни (Другої сві-
тової), коли перепадав 
більший кусень хліба, діли-
ла його навпіл — бо поряд 
бродили нашим селом коти 

і собаки, їх оселі спалила 
війна, а брати наші менші 
трималися місця, де до них 
були небайдужі, то я й діли-
лась, чим могла....

Коли у 18 років вийшла 
заміж за Івана, то дізнала-
ся, що він з сім`ї, де майже 
всі пили, і його бідолаху 
били, хоча на той час йому 
вже виповнилося 28, але 
мені всі 54 роки нашого 
спільного життя було його 
якось жаль.

Я, мабуть, не з любові 
вийшла заміж — так було 
треба родині і так хотів 
чоловік. Прийшов брати 
заміж, то й пішла, а коли 
стала носити під серцем 
наше дитя — то Іван май-
же силою змусив зробити 
аборт. Цей гріх спокутую 
все життя. Навіть ще в мо-
лоді роки хотіли забрати 
чоловікового племінника 
— у двох маленьких брато-
вих дітей померла мати. Не 
схотів тоді Іван, а я жалію 
й сьогодні, бо Володя в тім 
середовищі пропав, і сьо-
годні як старець-алкоголік 
доживає свій вік.

На старості літ попутав 
мене «нечистий» з такою 
розрекламованою майже 
гіпнотичною організацією 
допомоги одиноким літнім 
людям у їх старості.

Фонд «Пансіон» укладає 
сумнівні договори, а ні за 
що не відповідає, вони ніде 
не підписуються, ніде не 
залишають свій слід. Вони 
тільки телефонують — чи я 
ще жива.

Мені здається, що вони 
контролюють мене. Піс-
ля підписання тої сумнів-
ної угоди, якої я зі своїм 
зором навіть не бачила, 
вони ні разу за ці роки не 
приїздили.

А мене тут і травили, і 
били, і за горло давило 
створіння це (пані Кате-
рина так любовно називає 
своїх опікунів, авт.). Дуже 
погано.

Договір на довічне утри-
мання в 2008 р. заключала 
не я, бо тоді я сиділа в ко-
ридорі, а циган, безрукий 
Дроздов, він там наламав 
дров і втік. Він та його 
юристка Буксіна домови-

лися з нотаріусом і склали 
договір, а я не бачу. Нас 
взяли з постелі, я була хво-
ра, потім ми з чоловіком 
підписали папери, про які 
й толком не знали, бо я ж 
майже сліпа». 

Коли я в кімнаті Кате-
рини Андріївни побачив 
колимські фото, і сам зга-
дав ту давню історію, яка 
лишилась у пам’яті, бо тоді 
знімав довколосвітню подо-

рож у пошуках українців. Та 
не судилося тоді стріти ще 
одну українку за десятки 
тисяч кілометрів від дому, 
а лиш почув від колимчан 
легенди про неї. Дивно, 
але через 40 років стрів її 
ось тут, у Ворзелі. А при-
гадалось, як у 80-х роках 
минулого століття дорогою 
на Палатку, Колимською 
трасою чув цілі легенди від 
водіїв, що говорили про 
диво-лікаря українку, яка 
у здравниці Талая побли-
зу Магадана піднімала на 
ноги їх друзів, які були на 
межі смерті.

Я тоді шукав українців, 
чиї долі були розіп′яті Ко-
лимою, і, на жаль, тоді не 
дійшли руки і не знайшов 
часу побачити диво-лікаря 
Катерину, що лікувала сер-
ця не тільки від інфарктів, 

вона лікувала й біль розлу-
ки з рідною Україною.
Пані Катерина згадує: 

«Я любила свою профе-
сію і працювала лікарем ще 
з 1975 року, рятувала сотні 
людей. Була акушеркою на 
Подолі, терапевтом, кардіо-
логом і навіть заступником 
головного лікаря Всесоюз-
ної здравниці «Талая» по-
близу Магадана.

А зараз дожилася, що 
живу у страхові: так і чекаю, 
коли переріжуть мотузку, 
щоб білизна в болото впа-
ла, або якусь іншу підлість 
видумають. І все це ті, хто 
називає себе моїми опіку-
нами і каже, що готовий на 
довічне моє утримання. 

Я не бажаю ворогам во-
рогів потрапити на такий 
гачок, щоб мати справу з 
такими пансіонами.

У мене було багато 
людей, які підтримували 
мене, я пам′ятаю з нашо-
го 161 випуску Медичного 
інституту була в мене по-
друга Прищепа Ольга, ми з 
нею спілкувалися, ділилися 
всім сокровенним. Училися 
ми на вечірньому, я тоді 
працювала у «Зірочці» і 
вчилася». 

Пані Катерино, а якщо у 
Вас була б можливість ще 
раз прожити життя і повер-
нути назад? 

— Мабуть, я б не вийшла 
заміж за свого чоловіка, 
мене як котеня в мішку від-
дали. І я все життя терпіла. 
Він у мене не знав, як ку-
пити собі носки чи труси. Я 
його навіть не полюбила, 
а просто терпіла. Вийшла 
заміж у 18 років і так і про-
жила 54 роки без свят.

Він був тим, що любив 
тільки себе і не хотів ді-
тей — заставив зробити 
перший аборт і я скалічила 
своє життя як матір. Щоб 
повернути життя назад — 
так би вже не було. Я на 
свої худенькі плечі звалила 
всю цю важку ношу і його 
інститут. Я була сиротою і 
виросла при вітчимі, який 
мене бив. Усе дитинство 
і юність у мене минули у 
страхові перед чоловіком. 

Мене за 54 роки життя з 
чоловіком — навіть 1 трав-

ня не поздоровив жодного 
разу з днем народження! 
Та про мертвих говорять 
добре або нічого…

Просто мій урок: ті, що 
народились у сім′ї алкого-
ліка, як мій чоловік, мають 
у генах байдужість, хоч він 
і не став алкоголіком. У 
мене все життя була потре-
ба за когось турбуватися. 
Ось і зараз у мене ці котики 
або собака, якого підібра-
ла маленьким щенятком. Я 
вивільнила його із забитої 
покинутої хати після того, як 
хтось убив його матір. От і 
жалію своїх котиків і соба-
ку, віддаю майже половину 
пенсії — нам вистачає... Те-
пла від них на сьогодні біль-
ше, ніж від людей, які поряд.

— Сьогодні наше суспіль-
ство хворе, ви скажіть як 
лікар, як вилікувати суспіль-
ство від байдужості, жадіб-
ності, брехні і злості...

— Не знаю таких ліків, бо, 
мабуть, діагноз байдужості 
просяк наше суспільство 
вже на генетичному рівні. 
Порушена важлива заповідь 
Божа — Люби батька і матір 
свою..., а інші «не вбий», «не 
вкради» — все порушено, я 
думаю, що врятувати таких 
людей можна, як не смішно, 
сильним проносним, щоб 
роками їли і тут же не вста-
ючи, випускали...

Я повернулася з того сві-
ту і як лікар 20 днів себе 
лічила, бо собача отрута, 
яка мені потрапила, дуже 
страшна. І мої так звані 
утримувачі не бояться Бога, 
не мають вони і совісті. 
А Бог є! І це є те, що нашу 
землю рухає до кінця світу, 
і Армія сатани котить світ у 
прірву. Мене рятують мо-
литви, інколи навіть своїми 
словами, і не прошу грошей 
чи золота. Прошу зняти важ-
ку ношу з душі, оці образи, 
цю мою старість, яка навіть 
у страшному сні не могла 
мені приснитися».
Епілог незакінченої 
драми наших днів

Коли я прощався з пані 
Катериною у подвір′ї збудо-
ваного нею будинку, вона 
проводжала мене до воріт, 
а у її дворі стояла розкіш-
на іномарка, поряд сидів її 

«опікун» Шевчук Р.В., який 
навіть не привітався з нами, 
хоча бачив у дворі і мене, і 
пані Катерину не вперше у 
своєму житті.

На моє недолуге запи-
тання до нього: «Що, згаду-
єте свою стареньку матір?» 
він відповів: «Та ні, мабуть, 
скоро поїду...».

«А коли були востаннє?»
Не задумуючиcь, опікун 

пані Катерини мовив: «Та 
ще в минулому році».

І згадалися мені його сло-
ва минулого разу, коли пані 
Катерина побоялася навіть 
мене впустити, бо я довго 
розмовляв із ним та його 
дружиною, навіть напро-
сився в ту частину будинку, 
де на правах уже господарів 
мешкає подружжя і чекає на 
великі ремонти та перебу-
дови чи інші дії аж 7 років.

Про всяк випадок запи-
саний монолог опікунів ще 
довго звучав навздогін мені:

«Я у 2008 р. підписав 
договір із Катериною Ан-
дріївною. Проблема в тім, 
що вона вважає договір не-
дійсним. Я по договору маю 
допомагати матеріально по 
500 грн. щомісяця.

У нас суди вже рік трива-
ють, перший суд про те, що 
я не виконую умови догово-
ру. Тоді Ірпінський суд виніс 
рішення, що я правий. Бо 
у 2008 р. перед підписан-
ням договору ми розділили 
хату, і я підписав договір із 
кожним. Дід помер і дім — 
мій!

Зараз іде суд і нам нема 
cенсу її ображати. Ми втра-
тили за цей будинок вже 
багато.

— А яка ціна питання, за 
що ви боретесь?

— Я навскидку скажу: 
зразу ми заплатили 120 ти-
сяч гривень конторі «Пан-
сіону» і їй 40 тисяч. Потім 
років два по 1 тисячі (на 
двох пенсіонерів) і кому-
нальні по 200 грн., а зараз 
300 грн. комунальні і 500 
грн. допомоги бабці. А в 
нас і дом вже оформлений, 
в мене льготи — я учасник 
бойових дій в Іраці.

Ми готові все кинути, а 
нам так і залишиться пла-
тити їй. Якщо ми виїдемо, 
то тут житимуть коти і соба-
ки. Я не хочу кидати все на 
півдорозі. Вона (Катерина 
Андріївна, авт.) не хоче від 
нас відділитися, та ми доче-
каємося... 

(Куди відділитися, я не 
уточнив, бо після смерті чо-
ловіка Катерина Андріївна 
живе в комірчині 2 метри 
на 2, що слугує також кух-
нею, там і електроплитка 
і порожній холодильник, 
який тече, авт.) 

Петро ОЛАР — 
кінорежисер, член 

Національної спілки 
журналістів України

Діагноз байдужості 
просяк наше 
суспільство вже на 
генетичному рівні. 
Порушена важлива 
заповідь Божа — 
Люби батька і матір 
свою..., а інші «не 
вбий», «не вкради» 
— все порушено, я 
думаю, що врятувати 
таких людей можна, 
як не смішно, 
сильним проносним, 
щоб роками їли і 
тут же не встаючи, 
випускали...

ЗАДЗЕРКАЛЛЯ

КЛУБ ЗА ІНТЕРЕСАМИ
душею, а разом із тим — 
мудрі й досвідчені, люди 
зрілого віку щасливі, коли 
мають можливість ділитися 
своїми уміннями й таланта-
ми, передавати напрацьо-
ваний досвід і навички, і 
водночас — продовжувати 
активно й цікаво пізнавати 
життя та радіти йому. Дехто 
з членів клубу вже втратив 
свою другу половинку, тут 
вони знаходять собі нову 
сім’ю, таке необхідне кож-
ному щоденне спілкування 
з людьми. Ми їздимо на екс-
курсії, влаштовуємо зустрічі 
з цікавими людьми, прово-
димо літературні читання 
в улюблених кафе, одним 
словом — живемо і насо-
лоджуємося життям!».

«Правда Ірпеня»

Катерина Андріївна Корнійчук — лікар та пенсіонерка з Ворзеля. Це вона 
більш як 60 років рятувала життя сотням людей від Карпат до Магадану, 
її руки першими на Землі зустрічали новонароджених, її добре серце 
лікувало серця інших, і зараз її доброта не дає загинути братам нашим 
меншим. Cьогодні вона шукає допомоги... По-людськи небайдужа голова 
Ірпінського суду Саранюк Людмила Павлівна розповіла мені про справу, 
яку може й не встигнути вирішити за життя цієї бабусі суд. Мабуть, такі 
справи мають бути головними на Божому суді та суді громадськості.
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РЕКЛАМА ТА ОГОЛОШЕННЯ

РЕКЛАМА
Запрошуємо до 
автошколи. Тел.: 050-507-
31-54.

Гроші в кредит від 
«Мікрокредит» 
на будь-які цілі 
Швидке оформлення. 

Потрібен лише паспорт 
та код 

Тел.: 067-341-05-16; 
067-371-85-62

Запрошуємо 
на роботу 
кредитних 

консультантів 
Навчання, офіційне 

оформлення. м. Ірпінь 

Тел.: 067-341-05-16

Приватні уроки 
польської  мови. 
Тел.: (097)708-71-84; 
(099) 193-57-84.

ПОТРІБНІ ГРОШІ? 
Можу купити монети (ювілейні, 

СРСР, Україна, старовинні, 
іноземні), паперові гроші, 

нагороди, моделі і т.і. 

МОЖЛИВИЙ ВИКУП 
КОЛЕКЦІЇ

Досить тримати вдома те, що 
може принести Вам гроші! 

Тел.: (097) 626-57-79

РАКУШНЯК 
(блоки) с карьера, 

бесплатная доставка 
Тел.: (097)10000-74

Вітаємо з днем народження:
Пилипа Йосиповича ГЕНІСА

Миколу Кириловича МАСЛЮЧЕНКА

Антона Пантелеймоновича 
ДМИТРЕНКА

Марію Гаврилівну УЩЕНКО

Летять роки, мов чайки над водою,
І разом з ними доля непроста.

А Ви завжди лишайтесь молодими,
Живіть у щасті й радості до ста!

Рада інвалідів війни, збройних сил та 
учасників бойових дій

Продам кролів. 
Молодняк.
Тел.: (066) 812-63-22

Підприємству 
"К.ТЕКС" потрібні: 
лаборант, оператори 
вишивальної машини, 

підсобні робітники, 
вантажники, слюсарі, 
електрики, майстер 
дільниці, начальник 

виробництва, комірник. 

Тел.: (067) 506-14-38

Чим порадувати близьких у 
день їхнього свята? 

Зробіть привітання близької Вам людини несподіва-
ним і незабутнім, поздоровивши її на сторінках нашої 
газети! Окрім разового вітання на знак Вашої уваги і тур-
боти Ваш іменинник до кінця року щотижня знаходитиме 
у своїй поштовій скриньці від Вас наше видання! Ця по-
слуга — приємний бонус від редакції!

Телефонуйте: 60-416.
Редакція газети “ІВ” Няня шукає роботу. Тел.: 

(067) 10-68-258; (095) 72-
88-661.

► Загублене свідоцтво про базову загальну середню 
освіту (серія СА №18567412150657), видане Полтавською 
середньою школою №2 21.06.2002 року на ім’я Тьотки 
Сергія Олександровича, вважати недійсним.

► Загублений військовий квиток, виданий Ірпінським 
МВК на ім’я Крикуна Олександра Миколайовича, вважати 
недійсним. 

► Загублене тимчасове посвідчення молодшого лейтенан-
та запасу, видане Ірпінським МВК на ім’я Савенка Віталія 
Вікторовича, вважати недійсним.

► Загублене посвідчення учасника бойових дій (серія АБ 
№369732), видане Конотопським об’єднаним міським вій-
ськовим комісаріатом у 1997 році на ім’я Чмихова Михай-
ла Васильовича, вважати недійсним.

► Втрачені власні документи: договір про поділ житлово-
го будинку в натурі та припинення спільної часткової влас-
ності, витяг з державного реєстру правочинів №9575230, 
витяг про державну реєстрацію прав №29790723, видані 
на ім’я Духоти Юлії Вікторівни, вважати недійсними.

► Загублену книгу обліку доходів №2 приватного під-
приємця Походенка Вадима Миколайовича (реєстраційний 
номер облікової картки платника податків 2899102938) 
вважати недійсною.

► Зіпсоване свідоцтво про право власності на житло 
№418 від 27.04.1999 року, яке знаходиться за адресою: 
м.Ірпінь, вул.Миру, 16, загальною площею — 66,0 кв.м. та 
належить на праві суспільної сумісної власності гр.Оводову 
Валер’яну Петровичу та членам його сім’ї: Оводовій Лілії 
Валер’янівні, Оводовій Ларисі Іванівні, Теленчинко Вячес-
лаву Андрійовичу, а також зареєстровано на праві спільної 
сумісної власності у реєстрову книгу за №563 30.04.1999 
року, вважати недійсним.

► Втрачене свідоцтво про право власності на нерухоме 
майно (серія САВ №534991 від 22.12.2007 року), видане 
Виконавчим комітетом Ірпінської міської ради на ім`я 
Павленко Тетяни Григорівни та Биструшкіна Олександра 
Павловича, вважати недійсним.

► Втрачений  державний акт на право приватної власності 
на землю (серія I-КВ №045619 від 14.05.2002 року), ви-
даний на підставі рішення Виконавчого комітету Ірпінської 
міської ради від 26.02.2002 року №52/13 на ім`я Биструш-
кіна Олександра Павловича, вважати недійсним.

► Втрачений  державний акт на право приватної власності 
на землю (серія I-КВ №045618 від 14.05.2002 року), ви-
даний на підставі рішення Виконавчого комітету Ірпінської 
міської ради від 26.02.2002 року №52/13 на ім`я Павлен-
ко Тетяни Григорівни, вважати недійсним.

► Загублений студентський квиток (серія КХ №10302397), 
виданий НУДПСУ 01.09.2014 року на ім’я Захватова Дми-
тра Володимировича, вважати недійсним.

► Загублену книгу обліку доходів №2 приватного під-
приємця Походенка Вадима Миколайовича (реєстраційний 
номер облікової картки платника податків 2899102938) 
вважати недійсною.

ОГОЛОШЕННЯ

►Для вдячних людей 
Бажаєте висловити подя-

ку людині чи організації? 
Підтримати добрими сло-
вами, які переповнюють 
Ваше серце? Для цього 
завжди знайдеться місце 
на сторінках «Ірпінського 
вісника»!

Телефонуйте: 60-416.

ПАМ’ЯТАЙМО!
Слово лікує. Слово підтримує. Слово на-

дихає і дає сили жити далі. 
Пам’ятаймо про це завжди, і особливо, 

коли біль утрати наповнює серця близьких 
Вам людей. 

Вшанувати пам'ять тих, хто пішов в інші світи, на-
повнити згадку про них щирими світлими словами, до 
яких би доєдналися усі, хто їх знав за життя, — благо-
родна справа, яка під силу кожному.
Щоб розмістити некролог на сторінках «Ірпінсько-
го вісника» — телефонуйте: 60-416.

Слово лікує. Слово підтримує. Слово на-

Пам’ятаймо про це завжди, і особливо, 
коли біль утрати наповнює серця близьких 

Вітаємо з днем 
народження:
Олега Миколайовича 

ПАПЕНКА
Хай ладиться скрізь: на роботі, в родині,
Щоб радісний настрій у серці не згас,
Все світле і гарне, що треба людині,
Нехай неодмінно приходить до Вас!
Ірпінська міська рада, виконавчий комітет

Якщо за січень — ли-
пень 2014 р. платниками 
Ірпінського регіону до 
Зведеного бюджету було 
мобілізовано майже 426 
млн. грн. податків і зборів, 
то за сім місяців поточно-
го року ця сума зросла на 
30 млн. грн. Темпи росту 
склали 107%. Про це поін-
формувала під час зустрі-
чі з представниками ЗМІ 
в.о. начальника Ірпінської 
ОДПІ ГУ ДФС у Київській 
області Олена Крупнова.  

Зокрема, Державний 
бюджет отримав 259,3 
млн. грн., що майже на 69 
млн. грн. більше, ніж фак-
тичний обсяг надходжень 
січня — липня минулого 
року. Також, за січень — 
липень 2015 р. платника-
ми додатково до прогноз-
них надходжень перерахо-
вано до місцевих бюджетів 
Приірпіння 30,5 млн. грн. 
Всього місцеві скарбниці 
отримали 197,2 млн. грн. 
податків і зборів.

Одними з бюджето-
формуючих платежів се-
ред повного переліку по-

датків і зборів, які сплачу-
ють платники, зареєстро-
вані в Ірпінській ОДПІ, 
залишаються: 

Окремо — надхо-
дження з єдиного внеску 
на загальнообов’язкове 
державне соціальне стра-
хування у січні — липні 
цього року склали майже 
377,1 млн. грн., і прак-
тично на 22 млн. грн. 
перевищили минулорічні 
показники. 

Ірпінська ОДПІ

Ïîíàä 456 ìëí. ãðí. ïîäàòê³â 
ñïëàòèëè æèòåë³ Ïðè³ðï³ííÿ

ЗВІТ НАРОДНОГО ДЕПУТАТА

• податок на при-
бутки фізичних осіб 
— 156,8 млн. грн., 

• податок на дода-
ну вартість — 130,8 
млн. грн., 

• податок на при-
буток підприємств — 
50,8 млн. грн., 

• плата за землю 
— 30,7 млн. грн. 

• єдиний податок 
— 24,4 млн. грн. 

ÏÎÄßÊÀ
Зі мною трапилася біда, я тяжко захворіла. 

Довелося залишити роботу в школі. Але мої ко-
леги постійно підтримують мене добрим сло-
вом, порадою, матеріальною допомогою.

Я, Нікітіна Валентина Василівна, хочу висло-
вити щиру подяку педагогічному колективу ЗШ 
№13, батькам моїх учнів, випускникам школи, 
сусідам, рідним, знайомим, які постійно нада-
ють мені матеріальну допомогу у довготрива-
лому лікуванні.

Всім бажаю міцного здоров’я, миру і спокою 
на землі!

З повагою, В.В. Нікітіна,
вчитель-пенсіонер ЗШ №13

АНЕКДОТИ
***

— Маленькі діти такі 
безпосередні та життєра-
дісні. Підкинув угору свого 
синочка пару разів. Стільки 
захоплення, стільки радо-
сті!

— А ви не думали, що 
насправді він радіє, що 
його обидва рази спійма-
ли?

***
Дві блондинки:
— Оля, скажи, а коли я 

копіюю мишкою текст, де 
він зберігається?

— Як де? Звичайно в 
мишці!

***
Голодніше студента 

може бути тільки студент, у 
якого ще й дівчина є …

***
Кіт  іншому коту: 
— Які у тебе оригінальні 

сонцезахисні окуляри чер-
воного кольору... 

— Це мені господар 
купив, щоб я вівсянку за 
фарш приймав.

***
Дружина заходить у ван-

ну і бачить: на вагах стоїть 
чоловік і втягує живіт.

— Думаєш, це допомо-
же?

— Звичайно! Як я інак-
ше побачу цифри?!

***
У мільйонера беруть ін-

терв’ю:
— Скажіть, у чому се-

крет вашого успіху?
— Терпіння, мій друг, 

терпіння.
— Але я можу назвати 

тисячу речей, де не допо-
може ніяке терпіння.

— Наприклад?
— Носити воду в ситі.
— Ви не праві, просто 

треба взяти сито і мати тер-
піння дочекатися зими.

***
— Дорога, у нас є що 

поїсти?
— Їж усе, що знайдеш в 

холодильнику!
— Ах ти, господине моя! 

Сама лід приготувала чи 
хтось допомагав?

***
Кажуть, що собака – 

друг людини. Сподіваюся, 
цей величезний ротвейлер 
без намордника біжить, 
щоб дізнатися, як у мене 
справи.




